
Ajuntament de Palafrugell

ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 31 DE JULIOL
DE 2012 

Núm.: PLE2012/6
Dia i hora: 31/07/2012 19:35:00
Lloc: Sala de Plens 

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyora XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyora EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ

A la Sala de Plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, essent les set i trenta-cinc minuts del vespre del dia 31 de juliol
de 2012.

Les regidores senyores Núria Rivas i Ana Recio (Entesa) s'incorporen quan són les set
i trenta-vuit minuts del vespre i la regidora senyora Margarita Mauri (PSC) quan eren
les set i quaranta minuts del vespre, totes quan s'estava tractant el punt número 4 de
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l'ordre del dia.

Quan són les nou i trenta-cinc minuts del vespre i s'estava tractant el punt  número 21
de l'ordre  del  dia,  s'absenta  la  regidora  Laura  Galiana (PP);  i  quan són les  deu i
cinquanta-cinc minuts del vespre, dins de l'apartat de precs i preguntes, s'absenta el
regidor senyor Sergi Sabrià (ERC).

1.- LECTURA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-   Aprovació.-
 
Tot seguit es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent al dia 26 de
juny  de  2012,  l’esborrany  de  la  qual  ha  estat  tramès  a  tots  els  membres  de  la
Corporació; i s’aprova.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.-

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:
                                                         
         Període compres entre el 21 de juny de 2012 i el 25 de juliol de 2012, número en
ordre correlatiu creixent de la 1521/2012 a la 1860/2012.

Intervé  el  senyor  Vilà  manifestant  que  el  grup  d'Esquerra  Republicana  en  té
coneixement perquè molt amablement, des de l'Àrea de Secretaria sempre ens envia
el llistat dels decrets que es van signant, però avui a la documentació del Ple n'hi havia
tota una sèrie que no hi eren, i encara que sabem el títol no en coneixem el contingut i
no eren a la carpeta. De la 1782 a la 1787, de la 1845 a la 1849, de la 1851 a la 1854,
i de la 1856 a la 1859, totes incloses.

El senyor Alcalde contesta dient que se li faran arribar.

3.- FESTES LOCALS ANY 2013.- Aprovació.-

Vist l’escrit del dia 3 de juliol de 2012, registre d’entrada 9420, de la Generalitat de
Catalunya (Departament d'Empresa i Ocupació), sol·licitant que es fixin les dues festes
locals per a l’any 2013.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Aprovar la proposta que, per a l’any 2013, siguin incorporades al calendari laboral,
com a festes de caràcter local de Palafrugell, la del dia 19 de juliol, Festa Major, i la del
dia  20 de maig  de 2013,  Dilluns  de Pasqua Granada,  de conformitat  amb el  que
disposa l’article 37.2 del Text Refós de l’Estatut dels Treballadors, aprovat per RDL
1/1995, de 24 de març
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4.- CONTRACTE PER A L'ARRENDAMENT DE PART DE LES INSTAL.LACIONS
DEL FAR DE SANT SEBASTIÀ,  DEL MUNICIPI  DE PALAFRUGELL,  PER A LA
INSTAL.LACIÓ  I  EXPLOTACIÓ  D'UN  ACTIVITAT  DE  RESTAURACIÓ,  I  DE  LA
SEVA ADJUDICACIÓ PER CONCURS.- Adjudicació.- 

Intervé el senyor Rocas manifestant que es porta a l'aprovació del plenari la proposta
d'adjudicació del contracte d'arrendament de part de les instal.lacions del Far de Sant
Sebastià per a la instal.lació i explotació d'una activitat de restauració, per un període
inicial de vint anys prorrogables. Una aprovació que clourà tot un procés administratiu
que s'iniciava a principis de març de 2012, quan el Port de Barcelona comunicava a
l'Ajuntament, l'atorgament de la concessió per a l'ocupació de les instal.lacions del Far
de Sant Sebastià per a l'habilitació i explotació d'un Centre d'Interpretació. Com sabeu,
el  plec de condicions de l'esmentada concessió permetria que l'ajuntament pogués
sotsarrendar  o  cedir  l'ús  parcial  de  les  instal.lacions  com a  prestació  accessòria  i
mitjançant el procediment legalment establert, per tal que es pogués explotar un Bar
Restaurant amb terrassa exterior, a un adjudicatari que acredités capacitat i solvència
en el sector del turisme de restauració. Fruit d'aquesta prerrogativa, el plenari de 24
d'abril  de  2012  va  aprovar  per  unanimitat  el  plec  de  clàusules  econòmiques,
administratives particulars i  prescripcions tècniques reguladores del  contracte per a
l'arrendament d'aquestes instal.lacions, mitjançant licitació oberta i convocava concurs
per a l'adjudicació del contracte esmentat. Dins el termini legal de la licitació d'aquest
concurs es va presentar una única proposta per gestionar l'esmentat arrendament, una
única oferta que proposava una modificació puntual de la clàusula vuitena en el sentit
que el pagament del cànon avançat es pogués fer efectiu en el termini d'onze mesos.
Atès que es tractava d'una modificació que no variava la quantia del cànon ni produïa
cap tipus de perjudici a l'Ajuntament ni tampoc a tercers, el plenari ordinari del dia 26
de juny va aprovar, d'una banda, modificar la clàusula vuitena en relació als terminis
de pagament del cànon avançat, i de l'altra, sotmetre aquesta modificació a informació
pública  per  si  es  volguessin  realitzar  al.legacions  i/o  observacions.   Atès  que  ha
finalitzat el termini d'exposició al públic sense que s'hagin realitzat al.legacions de cap
tipus, es proposa ara al  Ple,  l'acord d'adjudicar  a l'empresa presentada a concurs,
conforme a  la  plica  presentada,  el  contracte  d'arrendament  parcial  de  part  de  les
instal.lacions del Far de Sant Sebastià, per a la instal.lació i explotació d'una activitat
de restauració, per un període inicial de 20 anys prorrogables.
A  títol  informatiu  recordar  que  el  cànon  de  licitació  d'aquest  arrendament  serà  el
següent: un cànon en espècie valorat amb un import de 332.545,50 euros més IVA, un
cànon en metàl.lic de 31.130 euros més IVA, anuals, i un cànon avançat per import de
101.695 euros més IVA, que es farà efectiu en el termini màxim d'11 mesos a partir de
l'últim dia del mes següent al de l'adjudicació del contracte. L'Ajuntament destinarà
aquest  cànon  avançat  al  finançament  de  les  despeses  de  redacció  del  projecte
museogràfic del Centre d'Interpretació i a l'execució material d'aquest projecte, i també
recordar que el termini màxim improrrogable, de finalització de les obres serà el dia 30
de juny de 2014, i que aquestes s'hauran d'haver iniciat abans del dia 31 de desembre
d'enguany.

- senyor Guerra: En un primer  lugar el que si me gustaria es  hacer soporte a esta
petición. Señor Sabrià, no hace falta que haga aspavientos porque ya sabe que hoy
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iba a hablar en castellano, le guste o no le guste, estoy en mi perfecto derecho, o sea
que ahorrese todas estas expresiones. Lo único que, a parte de dar soporte a esta
petición, desde Plataforma, lo único que querríamos es que se asegurasen de que
todos  los  trámites  legales  están  al  día  y  que  no  nos  llevemos  alguna  sorpresa
administrativa como ha pasado en otras ocasiones. 

- senyora Rivas: Evidentment, des de l'Entesa donarem suport a la proposta, com no
podria ser d'altra manera, després de l'esforç realitzat per diferents alcaldes i regidors i
regidores  que  han  treballat  perquè  aquest  fet  fos  possible,  i  esperem  que  sigui
realment un èxit.

- senyor Sabrià: En primer lloc i  crec que així  ens pertoca fer-ho com a Esquerra,
mostrar la nostra tristesa perquè avui s'estigui intervenint en aquest Ple en castellà, en
un Ple on s'han aprovat reiterades mocions i reiterades mostres de suport respecte a
la nostra llengua i la seva normalització, i per tant, crec que des de l'àmbit polític s'ha
fet una feina també des d'aquí, i que això resulta un pas enrere prou important i que
passi això avui, després de no sé si vint o vint-i-cinc anys, o per primera vegada en
l'època democràtica. A nosaltres ens agradaria, com a grup que constés a l'acta la
tristesa i la sensació de pas enrere que això ens fa. 
Pel  que fa  al  punt  concret  que estàvem tractant  ara,  mostrar  la  nostra  satisfacció
perquè això s'hagi pogut tancar, és una feina que fa començar a l'any 2007 en aquest
format, però que ja s'havia fet feina també anteriorment, ens agradarà poder participar
i poder opinar pel que fa al petit espai d'interpretació que hi haurà, perquè tot i que de
dimensions molt reduïdes, creiem que és un espai molt important i on hi passa molt
gent,  i  per tant, importantíssim tant pel que fa al patrimoni com per tots els temes
d'interpretació del medi ambient del nostre municipi, i per tant, simplement mostrar la
nostra satisfacció. 

- senyor Fernandez: Abans de passar la paraula al regidor, dir que jo comparteixo les
paraules que ha dit el senyor Sabrià, en relació a que és la primera vegada que passa
això, que en aquest plenari es parli en castellà, en qualsevol cas, vostè entendrà que
si li hagués passat a vostè com a alcalde, no podem prohibir que es parli en castellà si
es vol  parlar en castellà.  Dit  això,  jo  també recolzo que fora bo, que aquí,  que ja
sempre s'ha fet,  es  parlés en català,  però això  no evita que si  algú vol  parlar  en
castellà ho faci.
Dic això perquè com que segurament d'aquí a uns dies, dirà que això forma part de la
meva proposta anticatalana en relació a la llengua i a altres símbols, espero que això
no sigui imputable a l'Alcalde, espero que no sigui imputable a l'Alcalde, el fet que un
regidor de Plataforma parli en castellà en el plenari, espero que no sigui imputable a
l'alcalde.

- senyor Rocas: Agrair a tots els grups el suport en aquesta aprovació definitiva. Dir-li
al senyor Guerra que evidentment estarem vigilants en tota la tramitació, que no sé de
quines altres ocasions parla, vostè ha parlat d'altres ocasions en què sembla que la
tramitació no s'havia fet correctament, no sé de quines altres parla.  I al senyor Sabrià
dir-li que recullo la seva voluntat de participació en el tema del Centre d'Interpretació, i
per tant els anirem informant a mesura que tinguem el projecte més definit.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Ple de 31 de juliol de 2012 4



Ajuntament de Palafrugell

Atès que el dia 8 de març de 2012, registre d'entrada 3305, el Port de Barcelona ha
comunicat a l'Ajuntament de Palafrugell, l'atorgament a favor d'aquest, d'una concessió
per a  l'ocupació de les instal.lacions del  Far  de Sant  Sebastià,  per  a l'habilitació i
explotació d'un Centre d'Interpretació.

Atès que el Plec de Condicions de l'esmentada concessió permet que l'Ajuntament de
Palafrugell pugui sots arrendar o cedir l'ús parcial de les instal·lacions com a prestació
accessòria, mitjançant el procediment legalment establert, perquè es pugui explotar un
bar-restaurant, amb terrassa exterior, per l'adjudicatari que acrediti capacitat d'obrar i
solvència tècnica i professional en el mon del turisme i la restauració.

Atès l'acord adoptat pel Ple ordinari de l'Ajuntament de Palafrugell el dia 24 d'abril de
2012, i que literalment diu:

Primer.-      Aprovar, de conformitat amb l’article 277 del Decret Legislatiu 2/2003, pel
que  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  Municipal  i  de  Règim  Local  de  Catalunya
(LMRLC), el Plec de clàusules econòmiques, administratives particulars i prescripcions
tècniques particulars reguladores del contracte d'arrendament parcial de part de les
instal.lacions del Far de Sant Sebastià de Palafrugell, per a la instal.lació i explotació
d'una activitat  de restauració i  de la seva adjudicació per concurs,  per  un període
inicial de 20 anys prorrogables, mitjançant la modalitat de licitació oberta, i disposar-ne
l’exposició  al  públic,  per  un  període  de  20  dies  hàbils  als  efectes,  si  s’escau,  de
presentació de reclamacions, d’acord amb el previst en l’article 277 de la mateixa llei
catalana.

El cànon de licitació d'aquest arrendament, serà el següent:
a) cànon en espècies es valora amb un import de 332.545,50 euros més IVA.
b) cànon en metàl·lic: 31.130 euros anuals més IVA, millorables a l'alça. 
c) cànon en metàl·lic avançat: 101.695 euros més IVA.
 
Segon.- Convocar  concurs  amb procediment  obert,  a  l’empara  del  que disposa al
Reial decret Legislatiu 3/2011, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de Contractes
del  sector  públic,  per  a  l’adjudicació  del  contracte  suara  esmentat,  publicant-se
simultàniament  amb  l’anunci  del  plec  de  clàusules,  el  de  licitació,  si  bé  aquesta
s’ajornarà el temps necessari en el supòsit de formular-se reclamacions contra el plec,
de  conformitat  amb  el  que  determina  l’article  122.2  del  Reial  Decret  Legislatiu
781/1986, de 18 d’abril.
 
Tercer.- Disposar,  així  mateix,  la  publicació  dels  anuncis de licitació  en el  Butlletí
Oficial de la Província de Girona i tauler d’anuncis de l’Ajuntament.

Atès que la licitació d'aquest concurs es va publicar en el Tauler d'Edictes i en el BOP
número 89 de 9 de maig, finalitzant el termini per presentar pliques, el dia 24 de maig
de 2012.

Atès que dins del termini legal conferit es va presentar una única proposta per part de
la mercantil SANTFEBO SL.
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Atès que es va procedir a l'obertura del sobre número 1 el dia 24 de maig de 2012 i del
sobre número 2 el dia 31 de maig de 2012 de la proposta presentada per SANTFEBO
SL, que va comportar l'adopció d'un acord, pel Ple ordinari de 26 de juny de 2012, que
literalment diu:

Primer.- Modificar la clàusula vuitena, punt segon, reguladora del cànon avançat, del
plec regulador de l'arrendament de part de les instal.lacions del Far de Sant Sebastià,
per instal.lar un activitat de restauració, que quedarà redactada com segueix:

Cànon avançat per import de 101.695 euros més IVA. Aquest pagament es podrà fer
efectiu en el termini màxim d'onze mesos, a partir de l'últim dia del mes següent al de
l'adjudicació  del  contracte.  L'Ajuntament  destinarà  aquest  cànon  avançat  al
finançament  de  les  despeses  de  redacció  del  projecte  museogràfic  del  Centre
d'Interpretació i a l'execució material d'aquest projecte. 

Segon.-  Sotmetre aquesta modificació a informació al públic, pel període de quinze
dies hàbils, en el Tauler d'Edictes, en el Perfil del Contractant i en el BOP, per si es
volen realitzar les al.legacions i/o observacions que s'estimin convenients.

Tercer.-  En  cas  que  es  presentessin  al.legacions  en  el  sentit  que  sota  aquestes
condicions es vol participar en la licitació, s'hauria de convocar nou concurs públic,
d'acord amb els principis de lliure concurrència, i retornar la plica a SANTFEBO SL.

Atès  que  l'esmentat  acord  s'ha  publicat  en  el  Tauler  d'Edictes,  en  el  Perfil  del
contractant i en el BOP número 126, de 29 de juny de 2012, havent finalitzat el termini
d'exposició al públic el dia 17 de juliol de 2012, sense que s'hagin realitzat al.legacions
de cap tipus.

Atès el contingut de l'acta de la Mesa de Contractació, conforme la plica presentada
per SANTFEBO SL, s'ajusta de forma plena al  plec de condicions regulador de la
licitació.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.-      Adjudicar  a  l'empresa  SANTFEBO  SL,  amb  NIF  número  B-63963185,
representada pel senyor Alejandro Figueras Garriga, amb domicili a la plaça Major, 10
(17123) de Torrent, el contracte d'arrendament parcial de part de les instal.lacions del
Far de Sant Sebastià de Palafrugell, per a la instal·lació i explotació d'una activitat de
restauració, per un període inicial de 20 anys prorrogables, 

El cànon de licitació d'aquest arrendament, serà el següent:
a) cànon en espècies es valora amb un import de 332.545,50 euros més IVA.
b) cànon en metàl.lic: 31.130 euros anuals més IVA
c) cànon avançat per import de 101.695 euros més IVA. Aquest pagament es podrà fer
efectiu en el termini màxim d'onze mesos, a partir de l'últim dia del mes següent al de
l'adjudicació  del  contracte.  L'Ajuntament  destinarà  aquest  cànon  avançat  al
finançament  de  les  despeses  de  redacció  del  projecte  museogràfic  del  Centre
d'Interpretació i a l'execució material d'aquest projecte. 
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Segon.- El termini màxim improrrogable de finalització de les obres serà el dia 30 de
juny de 2014, i aquestes s'hauran d'iniciar abans del 31 de desembre de 2012.

Tercer.- S'haurà  de  constituir  la  fiança  establerta  a  l'article  36  de  la  Llei
d'Arrendaments Urbans (dues mensualitats de renda).  Així com abonar la quantitat de
60 euros, en concepte de publicació d'anuncis.

Quart.- Facultar l'Alcalde-President de l'Ajuntament de Palafrugell per a la firma de tots
els documents que calguin per a l'execució d'aquest acord.

5.- ESTATUTS DEL CONSORCI PER A LA GESTIÓ DELS EDIFICIS DEL CENTRE
FRATERNAL I DEL CENTRE MERCANTIL DE PALAFRUGELL.- Aprovació Inicial.-

Intervé el senyor Rocas manifestant que la construcció de l'edifici de l'antic Mercantil,
és de finals del segle XIX, concretament de l'any 1877, tot i que la societat recreativa
“Cercle  Mercantil”  no  es  fundà  fins  a  l'any  1904.  El  Casino  dels  senyors,  en
contraposició al seu veí, el Centre Fraternal, de gent treballadora i menestral, el Cercle
mercantil va estar funcionant com a Casino fins a la seva dissolució l'any 1989. Com
sabeu, l'Edifici del Mercantil fou comprat per l'Ajuntament poc temps després d'haver
adquirit  l'antic  Cinema  Victòria,  avui  Teatre  Municipal,  des  d'aleshores,  l'estat
d'abandonament  del local i l'envelliment progressiu de l'estructura de l'edifici, han fet
impossible la seva utilització per a cap activitat sociocultural, només s'ha fet servir com
a caseta d'obra durant la construcció del Teatre Municipal, i també més darrerament
com a taller de muntatge de decorats, fent-se cada cop més imprescindible i obligada
la seva rehabilitació estructural. Una remodelació que davant la manca de recursos
públics, sempre s'ha vist vinculada a un possible arrendament privatiu de l'edifici per la
instal·lació i explotació d'un equipament d'hostaleria i restauració que en pagaria els
costos, i val a dir que els diferents intents protagonitzats per els anteriors Ajuntaments,
de desencallar aquest possible procés d'arrendament, mai no han acabat a bon port i
s'ha arrossegat, de fa anys, com un problema pendent, en un espai tant cèntric com
privilegiat. Un moment d'inflexió de tot aquest procés, es produí a l'any 2009, quan
gràcies als diners arribats del Fons Estatal d'Inversió Local, es varen poden endegar,
finalment,  les  obres  de rehabilitació  i  consolidació  estructural  del  Cercle  Mercantil.
Aquelles obres, amb un cost final de 496.000 euros, varen permetre consolidar l'edifici,
tot facilitant, de retruc, la possibilitat de poder donar un servei públic, a mig termini, en
estalviar-se el possible llogater, tot el gruix de la inversió que suposava la rehabilitació.
Llavors,  es  plantejaven  diverses  sortides,  però  cap  va  ser  finalment,  acordada
institucionalment. Una primera possibilitat era trobar un llogater per tot l'edifici, i que el
destinés a cafeteria-restaurant. Una altra opció era que ho llogués el Fraternal o la
seva consergeria, i connectar ambdós espais per la cuina del Centre Obrer. I una altra
opció era la de llogar els baixos com a instal.lació d'Hostaleria, aprofitant els lavabos
del Teatre Municipal, i destinant la part superior a sala d'exposicions o alguna altra
activitat lúdica o cultural, la qual es podria connectar,  amb dificultats, amb el propi
edifici del Teatre.
Malauradament,  però,  i  malgrat  les  declaracions  inicials  de  possibles  empreses
interessades en assumir la concessió de l'explotació, mai se'n va arribar a concretar
cap,  restant novament el  problema obert  i  sense resoldre.  La dificultat  principal,  la
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manca evident  d'espai  per poder instal.lar  l'equipament necessari  d'una cuina amb
garanties. I avui, l'actual executiu que governa Can Bech, reprenem novament el tema
proposant una nova via, que pensem permetrà, finalment, desfer l'atzucac en  què s'ha
convertit el Mercantil. Es proposa constituir un consorci entre el Centre Fraternal  e
l'ajuntament,  per  la  gestió  dels  seus  respectius  edificis  de  Plaça  Nova,  el  Centre
Fraternal i el Cercle Mercantil, una unió que pensem fa bo aquell axioma que postula
la col·laboració entre la iniciativa privada i la pública com a necessària, i més format
per l'Administració Local i una altra entitat privada, que perseguint interessos comuns
s'uneixen per tal d'aconseguir-los.
Avui  proposem al  plenari  l'aprovació  inicial  dels  Estatuts  que  han de  regir  aquest
Consorci, uns Estatuts que han tingut un procés de gestació prou llarg com per haver
estat reflexionats, debatuts i consensuats per les dues entitats, fins arribar al document
que avui elevem. Un procés de reflexió que s'inicia formalment el passat mes de febrer
mitjançant  acord  de  Junta  de  Govern,  s'aprovava  la  creació  d'una  comissió  mixta
Ajuntament- Junta del Fraternal, per tal d'estudiar la possibilitat d'establir un òrgan de
gestió que actués com a entitat de coordinació i col.laboració entre els dos centres. La
idea  inicial  era  sospesar  les  possibilitats  d'explotar,  de  manera  unificada,  tot  el
complex  Fraternal  –  Mercantil,  tot  connectant  edificis  i  usant  tots  els  serveis
indiscriminadament. Aquesta comissió, formada per representants de les dues entitats
així  com per  tècnics  de  la  casa,  ha  anat  treballant  des  de  llavors  en  el  redactat
d'aquests Estatuts,  un document que com es pot entendre és la darrera versió de
molts esborranys que s'han anat perfilant i arrodonint fruit de la negociació i la voluntat
de consens, i jo diria sentit de la responsabilitat i equanimitat, mostrada per les dues
parts. I en aquest sentit voldria destacar especialment la cura que, des de la part del
Fraternal, s'ha tingut en preservar les prerrogatives i els drets adquirits dels socis, i en
no fer  res sense el  seu vistiplau.  Així,  el  proppassat  dia 9 de juny,  en assemblea
ordinària, ja fou presentat als associats, l'esborrany d'Estatuts  i valorat àmpliament per
aquests, mitjançant exposició pública. Insistim en la idea, són dos espais diferents que
cerquen terrenys de col.laboració amb un element comú: la voluntat inequívoca de
mantenir les titularitats de les finques buscant una convergència en la gestió d'usos i
en  la  cerca  de  fons  de  finançament.  I  en  aquest  sentit,  la  reflexió  realitzada  per
ambdues parts no ha fet més que confirmar el fet que la possibilitat certa de connectar
ambdós edificis, pot ajudar a què tot el conjunt actuï com a una sola unitat. Així, la
cuina del Fraternal, pot perfectament donar servei als dos locals, sol.lucionant  la greu
mancança d'espai que a hores d'ara té el Mercantil per poder-hi ubicar aquest servei, i
que en dificulta la seva possible concessió en arrendament. Així mateix, des d'un espai
es pot accedir a l'altre sense sortir a fora, en aquesta connectivitat s'hi inclouen les
sales  del  Teatre  del  Fraternal  i  els  annexes  dels  dos  edificis.  Un  altre  exemple
d'aquesta permeabilitat física és el mateix ascensor del Mercantil, que pot servir per
interconnectar els dos edificis, els pisos, com sabeu, estan a nivell semblants; així com
també la porta que des del Mercantil dóna al tabarin del Teatre Municipal, permet, de
retruc, obrir tot el conjunt al Teatre Municipal, i recuperar-ho com a servei de Bar. Es
busca també la racionalització de la programació cultural, doncs davant la saturació
que en ocasions pateix l'agenda del Teatre Municipal, es pot potenciar molt més la
sala del Teatre del Fraternal i  programari activitats de format mitjà.  I  no cal insistir
massa  tampoc  en  què  la  reobertura  d'aquest  espai  suposa  una  millora  urbana
importantíssima al centre mateix de la vila,  amb tot  el que comporta d'augment de
capacitat de promoció i atracció, davant la situació privilegiada del local, en aquest
sentit, també, no es pot obviar que el propi edifici del Mercantil, amb una superfície
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construïda de 340 m2, conté uns espais grandiosos i molt atractius en relació amb el
centre de Palafrugell, des d'un punt de vista de dinamització cultural i social, i tampoc
tenim  dubtes  que  l'existència  del  Consorci  podria  facilitar  l'arribada  de  majors
inversions per la reforma dels dos locals. 
No entrarem a detallar l'articular dels estatuts, tots els grups del Consistori en teniu
ampli coneixement, doncs foren lliurats, en temps i forma, als diferents portaveus, el
passat dia 13 de juny. Només, si em permeteu i per a coneixement general, destacaré
aquells  aspectes  que  pensem  defineixen  millor  l'esperit  de  la  proposta.  Amb  la
denominació Consorci per a la Gestió  dels edificis del Centre Fraternal i del Cercle
Mercantil  de  Palafrugell,  es  constitueix  un consorci  de caràcter  local,  un òrgan de
gestió conjunta, regulat, per tota una normativa que s'esmenta a l'articulat i que ara no
esmentarem. El Consorci pretén com a finalitats últimes, completar la rehabilitació dels
edificis del Centre Fraternal i del Cercle Mercantil, habilitant la interconnexió física dels
dos edificis, així com executar la gestió conjunta d'aquests espais. El Consorci, com
sabeu, és una entitat pública, de caràcter associatiu, voluntària, i constituïda per temps
indefinit, que es regeix pel que disposen els seus estatuts i la legislació aplicable. Està
dotat  de personalitat  jurídica plena,  independent  de la  dels  seus membres i  plena
capacitat  per  al  compliment  dels  seus  fins.  Està  integrada  voluntàriament  per
l'Ajuntament  de  Palafrugell  i  per  l'Associació  Societat  Cultural  Recreativa  Centre
Fraternal.  Els estatuts fixen els òrgans de govern del  consorci,  el  Ple, la Comissió
Executiva  i  la  Presidència,  on  cada  membre  del  Consorci  nomenarà,  cessarà  o
substituirà lliurement els seus respectius representants, la durada dels seus mandats,
les  convocatòries,  el  quòrum necessari  per  poder  celebrar  les  sessions  i  l'adopció
d'acords. Es determinen també les funcions i facultats de cadascun d'aquests òrgans i
el seu règim de sessions, així com la seva composició paritària. El Ple del consorci
estarà composat per cinc representants de cada un dels ens que en formen part, la
comissió executiva queda formada pel President/a, el vicepresident/a i dos integrants
del  Ple,  representants  respectivament  cada  un  dels  membres  del  consorci,  i  el
President/a,  vicepresident/a,  que  hauran  de  ser,  respectivament,  representants  de
cadascun dels ens que formen el consorci. Per a la realització de les seves finalitats, el
Consorci  disposarà de tot  un seguit  de recursos,  generats  pel  lloguer  obtingut  per
l'explotació del servei de Bar i restauració, tant del Cercle Mercantil com del Centre
Fraternal  i  de  les  seves  terrasses  respectives,  i  pel  lloguer  de  la  sala  teatre  del
Fraternal,  així  com de les  sales superiors del  Mercantil  i  del  Centre Fraternal,  per
activitats  socioculturals,  amb  exclusió  explícita  de  la  sala  cafè,  la  biblioteca  i  la
secretaria del Fraternal, que resten per a gaudi exclusiu dels seus socis. Altres fonts
de  finançament  podran  ser  les  subvencions,  ajudes  i  donatius  que  pugui  tenir  el
Consorci, el rendiment dels serveis que presti i qualsevol altre que pugui correspondre
al consorci, d'acord amb les Lleis. El Consorci estarà sotmès al règim de comptabilitat
pública  i  el  control  financer  que  es  pugui  realitzar  per  part  de  l'Ajuntament  o  de
qualsevol altra entitat pública de la qual rebi subvencions, i pel que fa a la dissolució i
separació,  el  consorci  es  dissoldrà  per  acord  dels  membres  que  l'integren  o  per
impossibilitat legal o material de complir els seus objectius, en cas de dissolució, el
patrimoni adquirit i generat per aquest ens, es distribuirà a parts iguals entre els seus
membres,  llevat,  lògicament  dels  elements  inalienables  dels  béns  que hagin  estat
adscrits a l'ens pels respectius integrants. 
Aquests són, a grans trets els estatuts d'aquest consorci, Fraternal – Mercantil, que
avui portem a aprovació inicial, un òrgan de gestió conjunt que promou la col.laboració
entre la iniciativa privada i la pública, que preserva la transversalitat i la personalitat
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dels dos ens que la formen, i que des de l'equip de govern es veu com una oportunitat
per desencallar un tema enquistat, com és el tancament del Mercantil.

- senyor Guerra: En un primer lugar, evidentemente, cualquier movimiento, cualquier
posición, cualquier actividad que sea para dinamizar el comercio en esta Villa, deberia
ser respaldado sin mas dilación, sin mas motivo. Evidentemente el tema que acaba de
explicar el señor Rocas, evidentemente con su dialéctica siempre tan extensa, muy
acertada por cierto, pone de manifiesto las dificultades que han tenido para llegar a un
acuerdo  entre  el  Centro  Fraternal  y  el  Mercantil.  Independientemente  de  esto,  la
posición  del  grupo  de  Plataforma  por  Catalunya  será  a  favor  de  esta  propuesta,
siempre y cuando ustedes se ratifiquen en una cosa. Señor Fernández, usted el 15 de
diciembre de 2011 hizo unas manifestaciones a la prensa, en las cuales decía que la
Ley  era  igual  para  todo  el  mundo  y  que  evidentemente  todo  el  mundo  había  de
cumplirlas, incluidos los regidores. El antiguo equipo de gobierno el 17 de agosto de
2010, envió un requerimiento al Centro Fraternal para que adecuase su actividad y se
pusiera al corriente de la normativa vigente, cosa que hasta ahora ustedes no han
explicado. Usted, en la Junta extraordinaria de portavoces que se celebró el día 12 de
junio de este año, cito textualmente: estamos al corriente de las carencias de ciertos
permisos  y más tarde o  mas temprano se tendrán que poner  al  corriente,  esto  lo
manifestó usted en esta Junta, entonces, puede explicarnos si va a hacer efectivo este
requerimiento, porqué es un agravio comparativo con el resto de los comerciantes, a
los cuales ustedes tienen bombardeados con requerimientos uno tras otro,  incluso
antes de que acabe el plazo legal de alegaciones. Le vuelvo a insistir, mi voto será
positivo a favor de esta unión, pero lo que le exigimos desde Plataforma es que usted
haga cumplir  la Ley,  llevan dos años de demora. No se si  tiene algo que decir al
respecto.

- senyor Fernandez: Sí, després contestaré, primer fem el torn de paraules.

- senyora Galiana: D'entrada, des del Partit Popular veiem bé que es busqui alguna
sortida per dinamitzar el Cercle Mercantil, que tot aquest temps ha estat sense cap
tipus  d'activitat.  De  tots  maneres,  nosaltres  anunciem  que  el  nostre  vot  serà
l'abstenció, perquè malgrat el consens que hi ha entre el Centre Mercantil i el Cercle
Fraternal,  de  crear  aquest  Consorci,  no  acabem de veure  massa clar  que  aquest
potser sigui el model que s'ha de seguir per explotar el Cercle Mercantil, pensem que
potser s'hauria d'haver utilitzat alguna via alternativa, com podria ser llogar-ho a un
particular, i que realment tingués una explotació en la que l'Ajuntament no hi hagués
de tenir cap tipus d'intervenció, i  més que res, per no crear, d'alguna manera, una
competència deslleial amb les altres terrasses de Plaça Nova. 
Per tant, no ho veiem massa clar i des del nostre grup anunciem que el nostre vot serà
l'abstenció.

- senyora Rivas: Crec que el regidor senyor Rocas ha explicat molt bé l'acord o la
proposta d'Estatuts que es porten a aprovació inicial, des de l'Entesa manifestem, en
aquests moments, certs dubtes amb el text, i donat que es tracta, i alguns dels dubtes
que ja varem expressar a la Junta de Portaveus, donat que es tracta d'una aprovació
inicial i encara falta la definitiva, ens prendrem el temps necessari per acabar-ho de
valorar i per un millor estudi, fins a l'aprovació definitiva, amb la qual cosa anunciem la
nostra abstenció. 
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- senyor Sabrià: Des d'Esquerra, crec que ho hem expressat en tot moment, els dubtes
que  ens  generava  aquest  model  que  porten  avui  a  aprovació,  ens  genera  molts
dubtes. Tenim dues situacions complexes, una al Mercantil i l'altra al Fraternal, i que la
millor opció sigui ajuntar-les a totes dues i crear una situació encara més complexa,
essent conscients que tant un com l'altre necessiten resposta i  que tant des d'una
banda com des de l'altra s'han intentat buscar i no s'han trobat. Si és difícil trobar un
inversor per arreglar el Mercantil, cosa que es pot fer i evidentment és viable, perquè
així s'havia estudiat i s'hi pot ubicar perfectament un negoci de restauració però no
estem trobant aquesta resposta, doncs més difícil és encara buscar-ne un de molt més
ampli. Ens genera dubtes perdre la idiosincràsia dels locals, perquè evidentment, quan
compartim cuina i quan busquem un operador que el que voldrà, entre altres coses, és
que això sigui rendible, li serà molt difícil diferenciar-lo un de l'altre, i una persona que
ha fet  una inversió com aquesta,  i  tots  sabem com va,  ens costarà,  i  crec que la
idiosincràsia  del  Mercantil,  en  el  seu  moment,  i  sobretot  la  del  Fraternal  avui,  és
d'aquelles coses que et marquen el tarannà d'un poble, i per tant, ens sabria molt greu
que això, en aquesta operació es pogués perdre.  Per la part més cultural, creiem,
evidentment, que és una oportunitat, però també hem expressat altres vegades que
ens  semblaria  més  òptim,  que  si  hem de  treballar  conjuntament  amb  la  iniciativa
privada, fer-ho amb tota la iniciativa privada local i no només amb els equipaments del
Fraternal, i amb la vida cultural que ens aporta el Fraternal, que és molt important. Per
tant, nosaltres expressem tots aquests dubtes, crec que hem sigut coherents, i cada
vegada que se'ns ha preguntat la nostra opinió ho hem explicat, i per tant, una mica el
que exposem avui són aquests riscos. Per altra banda, i també crec que ho varem
exposar així des del primer dia, crec no, n'estic segur que ho varem expressar així des
del primer dia, del que tenim ganes nosaltres és de sumar i per tant, que les coses
arribin a bon port, i varem agafar també un altre compromís, que era intentar explicar
això a tot arreu on se'ns convidi, expressar aquests riscos que li veiem nosaltres, però
també respectar la voluntat del soci del Fraternal, que és qui en aquest està assumint
més  riscos  prenent  aquesta  decisió,  molts  més  que  dels  que  pugui  assumir
l'Ajuntament, també som conscients que si aquest operador no es troba, en bona part
el que farem és no executar aquest conveni i que per tant, les coses acabaran com
estan, i per tant, nosaltres avui, responent a aquest compromís d'acceptar la decisió
que prenguessin els socis del Fraternal i conscients del que va passar el dia 9 de juny,
crec que dèieu, o el 13 de juny, nosaltres hi votarem a favor, seguirem treballant en
aquest  tema  i  per  tant,  continuarem  explicant  que  creiem  que  en  alguns  cossos
s'assumeixen  uns  riscos  excessius,  i  ho  seguirem molt  de  prop,  perquè la  nostra
sensació és que passarà un any o un any i mig i la situació serà exactament la mateixa
que ara, i que per tant, això haurà sigut com una mica un brindis al sol, però a dia
d'avui li donarem suport, donant resposta a la voluntat dels socis del fraternal.

- senyor Fernandez: En primer lloc agrair la posició dels diferents grups, i  d'alguna
manera, les reserves que es poden posar sobre la taula, també segurament que el
govern en algun moment se les haurà plantejat. És un edifici, el Mercantil, que molts
governs  hem  intentat  trobar  una  sortida,  fins  i  tot,  recordo  que  fa  dos  mandats
anteriors, es va adjudicar aquest projecte i va renunciar la mateixa empresa perquè no
ho veia viable, per tant s'ha intentat, l'anterior govern també ho va intentar i no se'n
varen sortir, per tant, nosaltres pensem que és una fórmula que ens ha de permetre, si
més no, trobar un operador que ens permeti  actuar tant en el Mercantil  com en el
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Fraternal, però amb un doble objectiu. També el tema dels usos culturals preocupa,
perquè penso que si fem una bona organització per compartir els usos, també el poble
obtindrà  un  benefici,  i  està  clar  que  els  socis,  s'ha  de  garantir  i  mantenir  el  fet
diferencial  que  tenen  perquè  sinó  això  no  funcionaria,  per  això  avui  ho  portem a
aprovació  inicial,  subjecte  a  que  els  socis  ho  aprovin  de  forma  definitiva  perquè
després l'Ajuntament faci l'aprovació definitiva, sinó no tindria cap sentit. 
Per tant, dir que agraeixo la postura dels diferents grups i el compromís del govern és
intentar tenir-vos informats de tots els passos que s'estan fent i intentarem que això
sigui una realitat el més aviat possible.  
En relació al senyor Guerra, jo em ratifico en tot el que vostè m'ha dit. Jo sempre he dit
que la Llei és per tothom, evidentment, no pot ser d'altra manera, és veritat que hi ha
un requeriment de l'any 2010, de 17 d'agost de 2010, de l'anterior govern, que requeria
al  Fraternal  perquè  aportés  el  projecte  d'actualització,  però  és  veritat  que  aquest
Centre Fraternal, entre altres coses, si es fa aquesta operació d'intentar fer un consorci
és per la necessitat que té d'actualitzar les seves instal·lacions. Pensem que és un
edifici molt antic, que està fent, a part d'una activitat econòmica, també una activitat
social, i caldrà que s'actualitzin les instal.lacions, i aquest Consorci ha de servir, entre
altres coses,  per poder actualitzar  aquestes instal.lacions,  per  tant,  intentarem que
amb la  màxima brevetat  possible,  aquestes  instal.lacions  s'adeqüin  a  la  normativa
vigent, però tenint en compte que el Fraternal també fa un ús social a Palafrugell, per
tant, això no l'eximeix de complir la normativa, evidentment que no, però el govern
parlarà amb ells, intentarà que agilitzem tota la tramitació perquè complim el més aviat
possible la normativa. Hi ha una normativa que és, fins i tot el propi edifici, el tema
d'accessos, el tema de l'accessibilitat, perquè és un edifici molt antic, però és que si
anem així, aquest mateix Ajuntament tampoc complir la normativa, aquest edifici de
Can Bech tampoc està complint la normativa, hi ha d'haver un procés d'adaptació. Per
tant, jo dic, sí la llei per tothom, però també hem de tenir en compte que cada edifici té
unes característiques, que cal donar el màxim de sortida a la seva actualització. Per
tant, ho farem, i estarem a sobre que realment aquest Centre, en el temps més breu
possible, s'adeqüi al que ha de fer. Amb la resta de comerços estem fent el que marca
la Llei, si algun comerç detectem que no s'adapta a la normativa, requerim perquè
s'adapti, i el mateix que hem fet en aquest cas, hem vist aquest que no hem complert,
però també és veritat que les característiques d'aquest edifici no són les mateixes que
les de qualsevol  altre edifici,  i  això hem d'intentar  entendre que hi  ha d'haver uns
terminis perquè aquesta gent s'adeqüin, la necessitat d'adequació d'aquest edifici no
és d'ara, fa molt temps que s'hauria d'haver adequat, és evident això, hi ha aquest
requeriment i no s'ha contestat però jo dic que em mantinc en el mateix, la Llei ha de
ser per tothom igual.  

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

ATÈS que, per acord de la Junta de Govern Local del dia 9 de febrer de 2012, s'ha
instruït l'expedient corresponent per a la constitució d'un Consorci per a la gestió dels
edificis del Centre Fraternal i del Centre Mercantil, de Palafrugell.
 
Atès l’esborrany – proposta d’estatuts redactat per l'Interventor de Fons Municipal.
 
ATÈS  que  per  tal  de  constituir  un  Consorci  cal  l'acord  de  cadascun  dels  ens
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consorciats, i que per assolir el d'aquest Ajuntament cal l'aprovació inicial, la submissió
a informació pública i  l'aprovació definitiva, tal com disposa l'article 313 del Reglament
d'obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny.
 
ATÈS que l'adopció dels acords esmentats és competència del Ple municipal,  i  es
requereix el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la
corporació, d'acord amb el que disposa l'article 114.3 d) del Decret Legislatiu 2/2003,
pel que s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya. 
 
VIST l'informe favorable de l'Interventor de Fons Municipal i de Secretaria, així com el
dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior, Pressupost i Hisenda d'aquest
Ajuntament.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol,  i  les senyores Montalban i  Frigola (CiU),  els senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, (ERC), total catorze vots a favor; i les abstencions de les senyores
Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP), i del senyor Guerra (PxC), total sis abstencions:

Primer.-  Aprovar inicialment la constitució del Consorci per a la gestió dels edificis del
Centre Fraternal i del Centre Mercantil, de Palafrugell, així com els Estatuts pels quals
s'haurà de regir, que s'adjunten. 
     
Segon.-  Sotmetre a informació pública durant trenta dies hàbils els acords anteriors, a
efectes  de  presentació  d’al·legacions  i  reclamacions,  mitjançant  la  inserció  dels
anuncis  corresponents  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província,  al  Diari  Oficial  de  la
Generalitat de Catalunya i al tauler d'edictes de la corporació. 

6.-  RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚMERO 1635/2012,  DE NOMENAMENT DEL
PRIMER  TINENT  D'ALCALDE,  SENYOR  ALBERT  GOMEZ  CASAS,  COM  A
REPRESENTANT  MUNICIPAL  DEL  CONSELL  ESCOLAR  DEL  CEIP  TORRES
JONAMA.- Coneixement.-

Intervé la senyora Rivas manifestant que encara que només sigui donar coneixement
d'aquesta Resolució, sí que des del grup de l'Entesa ens agradaria dir, el que ja varem
manifestar en el seu moment quan es varen fer els nomenaments dels representants
als Consells Escolars. Continuem sense entendre que els Consells Escolars d'aquest
municipi  hagin  trencat  la  tradició  que  estiguin  pràcticament  tots,  gestionats  o  el
representant sigui el mateix regidor, per donar la visió de la globalitat de l'educació i,
sobretot,  més ara,  que és quan més falta fa,  i  no acabem d'entendre que estiguin
fragmentats entre els diversos regidors, crec que en el seu moment varen fer un canvi
substancial en aquest sentit i que la situació actual no millora la gestió dels Consells
Escolars i per tant, la participació a l'escola, i sí que ens alegrem que hi hagi hagut
aquest  canvi  de regidor,  per  algunes dificultats  que hi  havien hagut  amb l'anterior
regidora que estava en el Consell Escolar del Torres Jonama

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
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Vista  la  Resolució  de  l'alcaldia  número  1635/2012,  de  29  de  juny,  per  la  qual  es
nomenava al  regidor  senyor Albert  Gomez Casas com a representant  municipal  al
Consell Escolar del CEIP Torres Jonama.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de la Resolució de l'alcaldia número 1635/2012, de 29 de
juny, que literalment diu:

Atès que el Ple extraordinari del Cartipàs Municipal del dia 7 de juliol de 2011, va
nomenar  a  la  regidora  delegada  senyora  BEGONYA  MONTALBAN  VILAS,
representant municipal al Consell Escolar del CEIP Torres Jonama.
 
Atès  que  cal  procedir  a  un  canvi  de  nomenament,  per  raons  de  distribució  de
càrregues de feina, en el sentit d'atribuir aquesta responsabilitat institucional al Primer
Tinent d'Alcalde senyor ALBERT GOMEZ CASAS.
 
 RESOLC:
 
Primer.- Nomenar amb efectes del dia 1 de juliol de 2012, al primer Tinent d'Alcalde,
senyor ALBERT GOMEZ CASAS, com a representant municipal al Consell Escolar del
CEIP  Torres  Jonama,  en  substitució  de  la  regidora  delegada  senyora  BEGONYA
MONTALBAN VILAS.
 
Segon.- Ratificar aquesta Resolució en el proper Ple ordinari que se celebri.

7.- PETICIÓ A LA GENERALITAT DE CATALUNYA - DEPARTAMENT D'INTERIOR,
DE CESSIÓ DE LA COMPETÈNCIA DE CONTROL DEL TRÀNSIT URBÀ, EN EL
TRAM VIARI DE LA C-66,  QUE PASSA PEL NUCLI DE LA BARCELONETA,  A
LLOFRIU.- Aprovació.-

Intervé el senyor Pujol manifestant que el mes de juny es va constituir la Junta Local
de Seguretat a Palafrugell, una de les peticions que vàrem fer arribar al Conseller i que
vàrem coincidir entre els membres que hi vàrem assistir, per reivindicació dels veïns,
sobretot, que el tram urbà de Llofriu, els cotxes portaven una velocitat excessiva, que
no  respectaven els  semàfors,  ens  havien  fet  arribar  queixes,  vàrem demanar  que
cedissin la gestió del tram urbà de la Barceloneta a la Policia Local de Palafrugell. El
Conseller ho ha estudiat  i va estar-hi, en principi, d'acord, i el que fem és demanar-
los-hi  per  poder  fer  un  control  puntual  de  persones  i  vehicles  ja  que  els  Mossos
d'Esquadra no donen abast a tenir més presència policial en aquest espai. Penseu que
un dels pocs controls de radar que s'han fet aquí, hi ha vehicles que hi estan passant a
87 quilòmetres per hora, 87 quilòmetres per hora és una velocitat molt alta, fet que
dóna raó a la queixa dels veïns, i d'altra banda és un control de pas en què podrem
establir controls de seguretat de pas de persones i vehicles per tenir un registre dels
vehicles que es poden aturar, entrin o no entrin a Palafrugell.
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- senyora Galiana: Des del nostre grup anunciem el nostre vot de l'abstenció, perquè
malgrat que es puguin produir tots aquests problemes que s'estan aquí manifestant,
pensem que  assumir  més  competències  també  implicarà  més  despeses,  i  en  els
moments en els quals estem, que són moments que estem en un procés d'austeritat,
tampoc és moment d'anar assumint més competències, fins i tot en qüestions viàries,
perquè  lògicament  això  generarà  la  presència  d'agents  de  la  Policia  Local,
possiblement  despeses  d'hores  extraordinàries  o  del  que  sigui,  i  considerem  que
potser aquesta no sigui la solució més viable, sinó potser al contrari, insistir en què hi
hagi més presència dels Mossos d'Esquadra, i no assumir aquesta competència per
part nostra. Per tant, anunciem que el nostre vot serà l'abstenció.

- senyora Rivas: Nosaltres votarem a favor perquè creiem que és una mesura que s'ha
de prendre de cares al benefici del municipi, però en aquest sentit coincidim plenament
amb el que ha expressat la regidora del Partit Popular. No entenem perquè novament
hem d'assumir competències que no ens pertoquen i perquè amb la manca d'efectius
que tenim a la Policia Local, en aquests moments, a més a més, haurem de fer la
vigilància del radar de Llofriu, quan això pertoca a Mossos, i per tant a la Generalitat,
crec que la nostra obligació seria continuar insistint en què la Generalitat compleixi
amb les seves tasques, com per exemple, l'últim cap de setmana, que les patrulles
mixtes ja no es varen dur a terme, per tant, l'obligació com a Ajuntament és demanar
que cada administració compleixi amb les seves obligacions, i  aquest és una de la
Generalitat. Novament, com deia la senyora Galiana, assumim competències que no
ens toquen,  i  amb la  situació  econòmica  que estem vivint  no  creiem que sigui  el
moment oportú, tot i això donem el nostre vot favorable. 

- senyor Vilà: Se'ns va explicar aquest tema a la Comissió de Règim anterior, però
només se'ns va explicar el tema dels accidents, per rapidesa, perquè la Policia Local hi
pogués anar més ràpidament, pogués fer els atestats i tot el que correspongui, en cap
moment es va esmentar que hi havia un tema de velocitat, i jo vaig fer la broma de dir
que  no  servís  només  per  posar  el  radar.  Pel  que  ha  explicat  el  senyor  Regidor,
bàsicament ha explicat que servirà per posar el radar. Si és per aquest tema, demano
que es posi una placa anunciadora del fet que hi ha control radar, igual que la que hi
ha a les diferents entrades del nucli de Palafrugell, que hi posa “control radar”.  Per
tant, si  com ha explicat el senyor Regidor, bàsicament és per controlar el tema de
velocitat, doncs, que es posin aquestes dues plaques, a banda i banda de l'entrada del
nucli de La Barceloneta.

- senyor Pujol: Senyora Galiana i  senyora Rivas, entenem que els controls tant de
radars com de pas, de control de vehicles, sobretot en els moments en què estem
patint  robatoris i  el  que fa la Policia Local  és escorcollar furgonetes i  vehicles que
poden ser sospitosos, es poden portar a qualsevol punt i a qualsevol lloc del municipi,
no perquè es portin a Llofriu, comportarà que hi hagi agents que facin hores extres o
que hi  hagin  d'haver  més  efectius,  els  mateixos  efectius  que poden estar  fent  un
control avui, a l'Avinguda d'Espanya, el poden fer demà a Llofriu, a la Barceloneta. No
estem parlant de patrulles fixes de tot el dia i en tot l'horari, sinó que estem parlant de
puntualment poder tenir les competències. Evidentment, les competències que deia el
senyor Vilà, la immediatesa i la rapidesa és una de les causes també, ja que trobem
força esperpèntica aquesta distribució que hi ha a vegades, que hi ha un accident i hi
arribem primer nosaltres i al cap de vint minuts arriben els Mossos d'Esquadra, com fa
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poc,  malauradament,  va  passar  a  l'Autovia,  i  creiem  que  és  per  un  cúmul  de
circumstàncies. Posarem la placa quan faci falta, pensi que els controls  de radar, les
proves que s'han fet s'han posat en un 20% per sobre de la senyalització, i  també
creiem que si hi ha gent que demana que es compleixin les Llis, la velocitat també és
una Llei que s'ha de complir per part de tothom.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès el contingut de la reunió de la Junta Local de Seguretat, realitzada el dia 27 de
juny  de  2012,  a  la  Sala  de  Plens  de  l'Ajuntament  de  Palafrugell,  en  què  es  va
proposar, a part d'altres punts, la possibilitat d'establir un conveni de col.laboració amb
el Servei Català de Trànsit en relació al tram viari de la C-66, que passa pel nucli de La
Barceloneta, a Llofriu, en el sentit que, en comptes de considerar-se via interurbana es
considerés via urbana per poder assumir, l'Ajuntament de Palafrugell i la seva Policia
Local, les competències de control de trànsit urbà, ja que els Mossos d'Esquadra no
poden abastar, amb la mateixa intensitat i de forma plena i general tota la comarca del
Baix Empordà.

Atès el que estableix la Llei 4/2003, de 7 d'abril, d'ordenació del sistema de seguretat
pública de Catalunya.

Atès el que estableixen els articles 4 i 88 de la Llei 30/1992, 55 de la Llei 7/1985,
reguladora  de  les  Bases  de  règim  Local,  que  permeten  establir  conveni  de
col.laboració entre les diferents administracions públiques.

Atès el  que estableix l'article 11 de la Llei  16/1991,  de Policies Locals,  apartat  b),
conforme la Policia Local pot dirigir el trànsit en el nucli urbà, d'acord amb l'establert a
les normes de circulació.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), les senyores
Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), total catorze vots a favor; i les abstencions
dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, (ERC), de la senyora Galiana i  el senyor Rodrigo
(PP), i del senyor Guerra (PxC), total sis abstencions:

Proposar  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  Departament  d'Interior,  Servei  Català  de
Trànsit, l'aprovació i subscripció d'un conveni de col.laboració en relació al tram viari
de la  C-66,  que passa pel  nucli  de La Barceloneta,  a Llofriu,  en el  sentit  que,  en
comptes de considerar-se via interurbana es considerés via urbana per poder assumir,
l'Ajuntament  de Palafrugell  i  la  seva Policia  Local,  les  competències de control  de
trànsit urbà.

8.- EXECUCIÓ PRESSUPOSTÀRIA A 30 DE JUNY 2012.- Informació.-

Intervé el senyor Fernandez manifestant que intentarà explicar una mica els elements
més importants d'aquesta liquidació del pressupost a 30 de juny de 2012. Bé, crec que
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malgrat la situació econòmica que hi ha, la gestió del pressupost fins el 30 de juny, tot i
que posa de manifest, evidentment, la situació econòmica que hi ha, com intentaré
detallar, amb el criteri de prudència que habitualment hi ha hagut en aquest Consistori,
crec que el comportament , tant dels ingressos com de les despeses està essent força
correcta. En aquest cas, obligacions reconegudes a 30 de juny, parlem de 12.468.000
euros, i drets reconeguts, a 30 de juny, parlem de 24.217.000 euros, cal dir que els
drets  reconeguts,  evidentment  tenen  una  execució  diferent  als  ingressos  i  a  les
despeses  perquè  els  padrons  s'abonen  tots  en  el  moment  en  què  s'aproven,  les
despeses es van gestionant al llarg de tot el període. 
Pel  que  fa  als  ingressos  cal  destacar  alguns  elements  importants,  per  un  costat,
evidentment, hi ha el tema de l'increment, fruit del Reial Decret Llei 20/2011, de l'IBI,
que això suposarà al voltant de 700.000 euros de més ingressos, però aquí hi ha un
tema  de  discrepància  amb  la  interpretació  de  la  normativa,  la  Llei  d'Estabilitat
Pressupostària,  caldrà  veure quina interpretació  es fa  finalment,  si  aquests  majors
ingressos són automàticament per reducció de deute o si finalment s'interpreta que el
que ha de ser això és el superàvit de liquidació.  Estem en un impàs per veure com
s'acaba  de  concretar  aquesta  interpretació,  perquè  en  funció  de  com  sigui,
evidentment té un efecte molt important de cares als Ajuntaments, i a més a més, si,
com  es  preveu,  hi  ha  algun  tipus  de  canvi  de  la  normativa  en  el  tema  de  la
comptabilitat, i ens obliguen a fer segons quins ajustaments segons la comptabilitat
nacional, podem tenir veritables problemes de gestió econòmica als Ajuntaments, per
tant, des d'aquí, una crida més perquè ens deixin una mica tranquils, perquè sembla
ser que en aquests moments la culpa de tot és dels Ajuntaments i  les Comunitats
Autònomes, i tampoc és just que estiguin sistemàticament legislant per intentar acotar
un espai que jo crec que en els últims anys ha funcionat relativament bé.
Pel  que fa als ingressos,  també cal  dir  que la resta d'ingressos,  impostos, s'estan
comportant en relació als padrons, la participació de l'Estat, també. Hi havia la previsió
inicial de 3.900.000 euros, i acabarem al voltant dels quatre milions, per tant, s'està
complint. Sí que hi ha una reducció a la baixa del que són taxes vinculades a l'activitat
econòmica, llicència d'activitats, taxes urbanístiques, ICIO, motivat evidentment per la
qüestió  econòmica,  i  també  hi  ha  una  reducció  important  de  les  subvencions
concedides  per  les  Administracions,  bàsicament  Generalitat,  en  relació  a  diferents
projectes  que  hi  havia,  Plans  d'Entorn,  subvencions  per  a  Llars  d'Infants,  Serveis
Socials, que aquest és una tema que caldrà preveure de cares al pressupost, que ja
comencem a treballar, aquesta reducció de subvencions també es consolida, per tant,
en el pressupost de l'any que ve, caldrà preveure que algunes subvencions que en el
seu moment es varen pressupostar, donat que ja no estan arribant, o bé es decideix
mantenir  l'activitat  i  buscar  recursos  alternatius,  o  bé  que  segurament  que  caldrà
decidir quina activitat s'elimina.
A nivell de despeses, cal dir que l'execució és correcta, a nivell, com he dit abans,
d'obligacions reconegudes, en el tema d'inversions, fins a 30 de juny s'han adjudicat
inversions per valor de 3.300.000 euros, tenint en compte que a aquesta quantitat li
hem de sumar 1.055.000 euros de la VI fase del Museu del Suro, el que vol dir que
són 2.000.000 euros d'inversió addicional, per tant, un nivell d'inversió important, tenint
en  compte  el  context  de  crisi  que  tenim.  Cal  dir  també  que  s'està  comportant
correctament  la  Fundació  Palafrugell  –  Gent  Gran,  això  es  va  prometre  fer  una
modificació  pressupostària  de  100.000  euros,  però  compte  aquí,  caldrà  ser  molt
prudents, perquè estem veient que el pagament de la subvenció del mes de juliol de
les places no arriba de moment, per tant, és possible que haguem de guardar aquests
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diners per si hem de fer alguna aportació addicional per compensar aquesta manca de
recursos, esperem que no, esperem que sigui transitori, però bé, com a Ajuntament,
tenim l'obligació d'intentar, d'alguna manera, preveure aquesta incidència.
Cal dir també que en el tema de Tresoreria, que és on hi ha l'afectació més important,
estem en aquests moments al voltant dels cinc milions d'euros. Estem pagant a 42
dies, la previsió nostra és acabar l'any al voltant dels 40 dies, és una previsió molt
bona  si  mirem  l'entorn  de  les  altres  administracions,  el  pagament  del  nostre
Ajuntament,  penso  que  molts  Ajuntaments  voldrien  tenir  aquest  termini  mig  de
pagament de 42 dies, i  cal  dir  que aquesta eina, aquesta fórmula que hem fet de
fraccionar el pagament de l'IBI en dos terminis ha funcionat relativament bé, no hem
tingut queixes en quant a incidència, per tant el seu comportament és força correcte, i
degut a això en aquests moments tenim 5 milions d'euros a Tresoreria, no hem hagut
de recórrer en aquests moments encara, a cap pòlissa de crèdit temporal per intentar
suplir aquesta mancança, perquè, evidentment, en cap cas es pot descartar que pot
passar en el futur, hem de veure com es comporta, sobretot la necessitat que tenim
que les altres administracions ens comencin a fer efectius els pagaments que ja fa
molt temps que dura, evidentment el nostre Ajuntament encara pot aguantar aquesta
situació però esperem que en el termini de temps més curt possible, es comencin a
rebre aquests pagaments.
Per  tant,  aquestes  són  les  línies  bàsiques  que  jo  he  volgut  destacar  d'aquesta
liquidació.

- senyora Rivas: Bé, és el nivell d'execució del pressupost, és feina i tasca de l'equip
de  govern  fer  aquesta  execució  de  pressupost,  i  em  sembla  que  estem  fent  un
coneixement, si no recordo malament, per tant, això no és una aprovació. L'Entesa es
reserva la seva intervenció per a la liquidació del pressupost, que ens sembla que és
el moment en què hem de parlar de la globalitat de l'any.

- senyor Lledó: Agraïm les seves explicacions, també dir que nosaltres estem en la
línia que vostè ha apuntat a l'inici de la seva intervenció comentant que s'ha de ser
prudent, prudent sobretot perquè també entenem que les altres administracions, a dia
d'avui, és difícil saber com es comportaran i tenim moltes obligacions compromeses
amb les altres administracions, per tant, aquí s'ha d'estar atent. Sí que és veritat que la
situació de l'Ajuntament de Palafrugell no és dolenta, segurament un altre Ajuntament
potser ja estaria amb una “bancarota” degut a les altres administracions sobretot.
Vostè  també  ha  parlat  dels  drets  reconeguts,  però  evidentment  nosaltres  també
esperarem, com comentava L'Entesa, als drets que es liquidin,  perquè aquí també
haurem de veure el factor de la morositat, a veure com es comporta, perquè una cosa
és el  que es pot  pressupostar  i  l'altra és el  que s'acaba liquidant,  i  com vostè ha
apuntat, hi ha alguns ingressos que realment fa por veure com s'estan comportant,
com és l'ICIO, l'IAE, les transferències de la generalitat, que de moment estan fent que
s'hagin aturat, entenc, les inversions del Pla de Barris. Això de moment, ens preocupa
perquè  no  ens  deixa  portar  a  terme  un  dels  grans  projectes  que  venia  de  l'altre
mandat, i que en aquest mandat segurament no sabrem ni com s'haurà d'acabar de
resoldre.

- senyor Fernandez: En qualsevol cas, em quedo amb les seves paraules, prudència.
Jo penso que en aquest moment el que ens demana és això. Hem de ser prudents,
gestionar el que tenim, reivindicar tot allò que les administracions no estan complint, i
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evidentment amb un tema com el Pla de Barris, que és un projecte que ve de l'anterior
mandat, el compromís nostre és intentar acabar-lo amb els terminis que la Generalitat
ampliarà, que serà de quatre anys més, però ja firmaria jo ara, poder-lo acabar en
quatre  anys  més,  tal  i  com estava  dissenyat,  firmaria  ara  mateix,  tal  com veig  el
context que tenim.  Però jo em quedo amb això, amb prudència, jo crec que això és
una cosa que aquest Consistori ho ha tingut sempre, durant aquests últims anys, jo
penso que a nivell econòmic hem sigut força prudents, i aquí segurament que té una
gran part  de culpa també els  serveis  d'Intervenció,  i  que segurament  que aquesta
situació nostra no és comparable a la d'altres Ajuntaments, fins i tot si vostès parlen
amb companys seus d'altres Ajuntaments veuran que no té res a veure, no té res a
veure el que tenim aquí nosaltres amb el que hi ha en altres Ajuntaments, en quant a
gestió, no hem d'anar massa lluny.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s’aprova el text refós de la
Llei Reguladora de les Hisendes Locals , que diu textualment:

“La Intervención de la entidad local remitirá al Pleno de la entidad, por conducto de la
presidencia, información de la ejecución de los presupuestos y del movimiento de la
tesorería por operaciones presupuestarias independientes y auxiliares del presupuesto
y de su situación, en los plazos y con la periodicidad que el Pleno establezca”

Vista  la  disposició  addicional  segona  de  les  Bases  d’Execució  del  Pressupost
aprovades pel Ple de la corporació en data 25 de novembre de 2010, que estableix
que la Informació a remetre al Ple haurà de contenir la següent informació:

D’acord amb l’establert a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel
qual  s’aprova  el  text  refós  de la  Llei  Reguladora  de les  Hisendes  Locals,
abans de la finalització de cada semestre natural es remetrà al Ple informació
referent a:

1. Execució pressupost de despeses corrents, que contindrà per cada
aplicació pressupostària:

a.  Els  crèdits  inicials,  les  seves  modificacions  i  els  crédits
definitius
b. Les despeses compromeses
c. Les obligacions reconegudes netes
d. Els pagaments realitzats

2.  Execució  pressupost  d’ingressos corrents,  que contindrà  per  cada
aplicació pressupostària:

a. Les previsions inicials, les seves modificacions i les previsions
definitives
b. Els drets reconeguts nets
c. La recaptació neta

3. Els moviments i la situació de la tresoreria
S’incorporarà com a annex els informes i relacions previstes a l’article 18.14 i
18.15  de  les  present  Bases  corresponents  als  terminis  de  pagament  de
l’Ajuntament.
La informació referent al primer semestre s’haurà de remetre en el Ple ordinari
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del mes de juliol del mateix any, o immediatament posterior si aquest no es
realitzés, i la informació referent al segons semestre  s’haurà de remetre en el
Ple ordinari del mes de febrer de l’any següent, o immediatament posterior si
aquest no es realitzés.

Vist l’establert a les regles 105 i 106 de la Instrucció del model normal de comptabilitat
local.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de l’estat d’execució del Pressupost municipal a data 30 de
juny de 2012, d’acord amb l’establert a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004
pel qual s’aprova el  text  refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i  dels
terminis de pagament segons es preveu a l'article 4t. De la Llei 15/2010. 

9.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT
A CÀRREC DEL ROMANENT DE TRESORERIA.- Aprovació inicial.-

Intervé  el  senyor  Fernandez  manifestant  que  aquesta  és  una  modificació
pressupostària que es destina a romanent per a inversió, per tant, jo penso que és un
bon ús, aquest romanent que es destina a inversió vol dir que no és despesa que es
consolida, seria molt perillós si estiguéssim destinant el romanent a despesa corrent,
entenc que és una proposta per actualitzar material tècnic de la Ràdio, per tant us
demano el vostre vot a favor. 

-  senyor  Guerra:  Completamente de acuerdo con lo que ha dicho, tal  y como nos
explicó el señor Àlex Cebollero, los equipos han quedado obsoletos y ya que es un
puntal de referencia de nuestra Villa, desde Plataforma daremos todo el apoyo para
que pueda reponerse este equipo lo antes posible.

-  senyora  Galiana:  Nosaltres  sempre  estem  en  la  línia  que  qualsevol  modificació
pressupostària és una decisió de govern i en aquest cas, si es creu considerable que
s'ha de fer  aquesta inversió i  que s'han de treure aquests diners del  romanent,  el
nostre vot serà l'abstenció.

- senyora Rivas: Seguint en la mateixa línia de sempre, el nostre vot és de l'abstenció,
donat que entenem que és una decisió de govern, decidir  d'on obté els diners per
comprar material.

- senyor Sabrià: Crec que la senyora Rivas ja ho ha dit, i ens repetim sempre. Només
fer constar que ens varen explicar molt bé les necessitats, a la reunió de l'Institut de
Mitjans de Comunicació, que compartim la despesa, però en tot cas, sí que crec que
això són decisions que han de prendre vostès, i  nosaltres,  en tot cas, seguirem la
nostra  línia  d'abstenció,  fent  constar  que  ens  sembla  perfecte  continuar  donant-li
recursos, vida i que la nostra ràdio continuï fent la funció que ha de fer.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
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Vista  la  memòria  de  l’Alcaldia-Presidència  en  la  que  es  proposa  una  modificació
pressupostària  consistent  en  suplements  de  crèdits  mitjançant  el  romanent  de
tresoreria.

Vist l’informe d’Intervenció de data 17 de juliol de 2012.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Prats,  Pujol,  i  les senyores Montalban i  Frigola (CiU),  i  el  senyor
Guerra (PxC);  total  dotze vots a favor;  i  les abstencions dels senyors Sabrià,  Vilà,
Lledó, (ERC), les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), de la senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total vuit abstencions:

Primer.  -   Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant romanent de tresoreria que s’indica a continuació:
 
-Suplement de crèdit 
 
Partida Denominació Crèdit

inicial
Suplement Crèdit  definit.

05.491.623.01 Inversió material tècnic 2.400,00 13.852,00 16.252,00

                                            Total suplement de crèdit     13.852,00
 
-Font de finançament
 
Concepte Denominació Import

870.01 Romanent de Tresoreria per a suplement de crèdit 13.852,00

 Total fons de finançament 13.852,00
 
Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 
Tercer.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda.

10.- BONIFICACIO ICIO OBRES INTERES GENERAL.- Aprovació.-

Vista la instància amb número de registre d’entrada 9677 presentada en data 6 de
juliol de  2012 per la societat CONSTRUCCIONS SALABERT SL en representació de
la  RESIDÈNCIA  NOSTRA  SENYORA  DE  MONTSERRAT,  per  la  que  sol·licita
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bonificació  de  l’Impost  sobre  Construccions,  Instal·lacions  i  Obres  per  les  obres
d’instal·lació de noves calderes i dipòsits a la residència del carrer Pedró Petit núm. 15.
 
Vist  l’article  7è.  de  l’article  de  l’Ordenança  Fiscal  Reguladora  de  l’Impost  sobre
Construcció, Instal·lacions i Obres, que diu textualment:
 
“1.-  S’estableix,  d’acord  amb  l’article  104.2  de  la  Llei  39/1988  Reguladora  de  les
Hisendes  Locals,  una  bonificació  del  95% de  la  quota  de  l’impost  a  favor  de  les
construccions, instal·lacions o obres que siguin declarades d’especial interès o utilitat
municipal  per  concórrer  circumstàncies  socials,  culturals,  històric-artístiques  o  de
foment  del  treball  que justifiquin  tal  declaració.  Aquesta  correspondrà al  Ple  de la
Corporació i s’acordarà , prèvia sol·licitud del subjecte passiu, amb el vot favorable de
la majoria simple dels seus membres. .”
 
Atès que es considera que el projecte presentat compleix els requisits establerts per
acollir-se  a  la  bonificació  esmentada,  ja  que  aquest  arranjament  de  la  residència
suposa  un  benefici  pels  residents  i  es  considerar  que  aquesta  cas  concorren
circumstàncies de foment social.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Declarar d’especial interès les obres d’instal·lació de noves calderes i dipòsits
a la residència del carrer Pedró Petit núm. 15 i en conseqüència atorgar la bonificació
del 95% en la quota a ingressar en concepte d’Impost sobre Construcció, Instal·lacions
i Obres a favor de NOSTRA SENYORA DE MONTSERRAT per la llicència d’obres
menor 343/12p aprovada per resolució d’alcaldia de data 18 de juliol de 2012.

Segon.-.-Notificar el present acord a CONSTRUCCIONS SALABERT SL . 

11.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD DE JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATA 12 DE
JULIOL  DE  2012  D'APROVACIÓ  DEL PLA LOCAL  DE JOVENTUT  2012-2015.-
Aprovació.

Intervé la senyora Frigola manifestant que aquest Pla que portem a l'aprovació del Ple,
vol ser un salt endavant en la política municipal de Joventut, s'ha procurat aprofitar tot
l'aprenentatge  adquirit  en  els  seus  anteriors  plans,  a  través  de  l'experiència  i  les
aportacions que han pogut realitzar els mateixos joves, i que per tant, recull tota la
tasca desenvolupada els darrers anys.  En aquests moments de dificultat econòmica,
des de l'Àrea de Joventut hem apostat per un nou Pla Local, amb la vista posada a
l'horitzó  pel  2015.  Un  Pla  Local  que  malgrat  la  incertesa  del  moment  actual  i  la
dificultat d'establir amb seguretat quin serà l'escenari de futur, fa una aposta clara pel
model  de poble  i  de  societat  que  volem construir,  partint  d'una  premissa clara,  la
cultura, l'educació i els joves, són els tres pilars que configuren el Palafrugell del demà.
Per  aquest  motiu  s'ha  volgut  dotar  amb  recursos  necessaris  per  fer  front  a  les
dificultats, així com per facilitar als joves perquè disposin de les eines necessàries per
assumir els nous reptes que se'ls presenten. Hem preparat noves actuacions com la
borsa  d'habitatge,  amb  especial  èmfasi  a  l'habitatge  de  lloguer,  tres  activitats
relacionades amb el mercat de treball, Joves amb formació de present i futur, Jove
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emprenedor  i  positivitat,  el  projecte  europeu lligat  amb l'educació,  una sala  pròpia
d'exposicions, la Mesa de Salut, l'hort urbà i la voluntat de treballar per la consecució
d'un Centre Cívic o un Hotel d'entitats, entre altres.
Sabem també que aquests  nous reptes hauran d'anar  acompanyats  per  una nova
manera de fer, d'escoltar i de participar, on les noves tecnologies, l'associacionisme
educatiu i la llengua, internalització dels joves, hauran de ser els aliats permanents per
aconseguir una veritable transversalitat dels projectes. 
Per tal  de tirar-ho endavant,  caldrà però,  voluntat  política,  i  podeu comptar  que la
tenim, que confiem amb la capacitat de la gent jove en prendre decisions, confiem en
els seus coneixements, en les seves opinions, per tal d'assumir un paper realment
transformador, perquè ells són, en definitiva, el nostre primer recurs, per assegurar, en
un futur ja proper, un Palafrugell millor.

- senyora Galiana: Nosaltres anunciem el nostre vot favorable perquè entenem que
fruit  d'aquesta  aprovació,  és  per  sol.licitar  una  subvenció,  i  tot  el  que  sigui  poder
aconseguir recursos per la joventut, hi donarem el suport.
 
- senyora Rivas: Abans de pronunciar el nostre  vot, nosaltres volíem formular algunes
preguntes a la regidora, que en concret serien tres, de forma molt resumida, perquè
ella ha fet una explicació molt filosòfica, però entenem que molt poc concreta. Una és,
quina metodologia s'ha utilitzat per portar a terme aquest Pla Local?, la segona és,
quin contacte han tingut amb les altres àrees de l'Ajuntament per confirmar aquest Pla
Local?, i la tercera és si el Pla disposa de temporalitat, pressupost i responsables?

- senyor Sabrià: Ens hem llegit el Pla amb atenció, li agraïm a la regidora que ens hagi
rellegit la presentació, ens agradaria, més que aquesta lectura de la presentació, molt
acurada que ens ha fet, ens agradaria tenir una opinió una mica més política de cap on
ens porta la regidora  amb temes de joventut, tenim alguns dubtes i crec que els ha
plantejat l’Entesa abans, quan parlava de tota la part d’habitatge, s’enumeren accions
que es realitzaren fa un any i mig amb el pla d’habitatge i creiem que s’haurien d’haver
aprofitat  i  que sembla que no ho son.  Ens fa dubtar,  no tant sols  el  tema de les
partides que hi ha al darrera per poder tirar endavant les accions, sinó també que els
indicadors de partida i per tant per fer la valoració posterior no estan fixats i per tant
ens sembla si més no curiós i ens agradaria molt saber l’opinió de la regidora.  Ens
sembla  una  mica  també,  amb  aquesta  transversalitat  que  parlàvem,  varem  estar
treballant un pla no fa massa mesos amb la regidora de Benestar Social, i ens parlava,
i a nosaltres ens va quedar molt  gravat, sobretot dels problemes d'autoestima dels
joves,  en el  sentit  de  la  dificultat  que tenen per  donar  o  per  revelar-se contra les
propostes de sexe, tabac o drogues inclús, i  per tant ens sembla que això que es
planteja des de l’àrea de Benestar Social, hauria d’estar molt més reflectit del que està,
perquè només està apuntat en el Pla de Joventut i per tant nosaltres els posem sobre
la taula alguns dels dubtes importants que ens genera aquest Pla.  Però li faria una
pregunta molt més senzilla, que no pas aquesta, crec que les accions que hi ha aquí,
crec que són sobre les 150 aproximadament, a mi m’agradaria saber la seva opinió
política si n’hagués de definir tres com les més importants ara i aquí, quines tres ens
definiria la regidora com a més importants?.
 
- senyora Frigola:  Em sembla que ha quedat molt clar que aquest any hem incorporat
la nova Mesa de Salut, això és una de les coses, desprès el tema de l’habitatge de
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lloguer pels joves, ha sigut una de les coses que també hi apostem, em sembla que
amb el que he explicat són de les coses més importants que crec que és pel que
apostem primer.  Pel que fa a l'altre tema que ha comentat, el Pla Local ha sortit de
diverses  àrees,  de  tota  la  aportació  que  han  anant  portant  les  diverses  àrees,
l’aportació de material i de coses de les diferents àrees. Si hi ha alguna cosa que cal
millorar, ho millorarem i si s’ha d’incorporar alguna cosa o s’ha de millorar.
 
- senyora Rivas:  Perdo però a mi no se m’ha contestat.
 
- senyor Alcalde:  Perdo, en relació a la pregunta que ha fet l’Entesa tens resposta, hi
ha un tema de metodologia, un tema de les àrees si que l’ha contestat,
 
- senyora Rivas:  Però coordinació d’àrees, vull dir si ens pots enumerar si ha participat
Urbanisme, si ha participat obres.  Si hi ha hagut participació dels joves i a quin nivell
s’ha portat el Pla de Participació amb els joves i les associacions de joves, contacte
amb les diferents àrees de l’Ajuntament, quines hi han participat i els documents que
s’hi ha aportat i temporalitat i pressupost, qui ha decidit aquests dos temes.
 
- senyora Frigola:  Hi han participat totes les àrees, perquè el Pla local, ja veu que hi
ha habitatge, hi ha totes les àrees i per tant, totes les àrees hi ha contribuït. En quant
als joves, s’ha parlat amb els joves i han aportat les seves propostes.   

- senyora Rivas:  Com s’ha parlat amb els joves, s’ha fet un procés de participació
ciutadana?. En l’anterior Pla de Joventut varem fer unes jornades de participació, és a
dir, com està recollida l’opinió dels joves dins del Pla, perquè l’heu fet molt ràpidament.
 
senyora Alcalde:  Bé, en qualsevol cas, pel que fa a la metodologia, l’àrea que faci
l’informe i li faci arribar la regidora com ha anat tot el procés.
 
- senyora Rivas:  Per anunciar el nostre vot.  Entenem que un Pla Local de Joventut,
sense participació dels joves és un document que s’aguanta amb pinces, si des de la
taula o des de la Mesa de Salut estem treballant amb un grup de treball sobre com
implicar als joves amb la dinàmica i amb que participin en les accions, redactar un Pla
de Joventut en la qual no li demanem als joves què és el que necessiten o què és el
que volen, ens sembla que és una cosa que s’aguanta amb pinces i que a l’hora de la
veritat tindrà poca executivitat o serà poc vàlid.  I a més a més, entenem que hi ha
hagut una absoluta improvisació en la redacció d’aquest Pla i una precipitació.  Aquest
Pla  havia  d'estar  redactat  des  de  fa  temps,  aquest  Pla  es  fa  per  obtenir  unes
subvencions, es va haver d’aprovar per Junta de Govern i portar-lo a ratificació i als
grups de l’oposició, si no recordo malament, ens varen deixar cinc o sis dies per què
poguéssim opinar, amb la qual cosa, tot i això, el nostre grup li donarà suport, només
per un tema econòmic i perquè això no ens faci perdre, malgrat vostès tenen la majoria
absoluta, la possibilitat d’obtenir diners des de la Generalitat i des de Joventut, però
ens ratifiquem en el fet de dir que és fruit de la improvisació i d’una mala gestió, la
redacció d’aquest Pla.
 
- senyor Sabrià:  Només un aclariment, perquè hi ha una cosa que no sé si he entès
bé i m’agradaria que la regidora me la confirmés. O sigui, quan jo li  plantejava els
temes bàsicament de salut o que jo li deia una mica d’entrar més a fons sobre uns dels
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plantejaments  que  havíem  trobat  en  un  altre  diagnosi,  que  era  el  problema  de
l’autoestima dels joves, vostè m’ha respost si ho he entès bé, que era culpa de la
regidora de Benestar Social, en el cas que no hi fos i que en tot cas quedava delegat a
la Mesa de Salut Jove i no calia que entrés al Pla, o jo no l’he entès?.
Jo feia una pregunta molt senzilla que era, hi ha tot una diagnosis anterior trobat en un
treball transversal, coordinat per l’àrea de Benestar Social, on es planteja que una de
les dificultats, entre d’altres, però una de les dificultats més importants que  plantegen
als joves locals, és la seva incapacitat de donar resposta negativa a algun tipus de
proposta  i  per  tant  que  vinculem  a  l’autoestima,  no  és  en  el  primer  Ple  que  ho
plantegem, perquè ens va semblar que aquell diagnòstic i de cara als joves era uns
dels temes més importants que hi sortien, i per tant, la incapacitat dels joves de donar
resposta negatives, resposta de sexe, tabac i drogues.  Nosaltres, ja varem plantejar
que era un tema important a treballar i per tant enteníem que si hi ha més de 150
accions proposades al Pla de Joventut, aquestes haurien de ser unes de les accions
proposades i per tant li  plantejàvem que com és que això no quedava reflectit i  no
torno a entrar en la resposta però a mi m’ha semblat que ha dit que s’havia fet un
treball transversal i que en tot cas això era responsabilitat de Benestar Social.
 
- senyora Frigola:  No,  el que li he dit és que hem incorporat de nou aquest any el
tema de la Mesa de Salut, li he contestat això.
 
- senyor Sabrià:  D’acord segueixo sense entendre la resposta, però deixem-ho aquí.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que l’Àrea de Joventut ha elaborat el Pla Local de Joventut per als anys 2012-
2015.

Atès que el Pla Local de Joventut 2012-2015 es va aprovar per Junta de Govern Local
en data 12 de juliol de 2012.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), les senyores
Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP
i  el  senyor  Guerra  (PxC);  total  disset  vots  a  favor;  i  les  abstencions  dels  senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, (ERC),), total tres abstencions:

Ratificar l'acord de la Junta de Govern Local de data 12 de juliol de 2012 d'aprovació
del Pla Local de Joventut 2012-2015.

12.-  SOL·LICITUD  DE  LA  CREU  DE  SANT  JORDI  PER  AL  JAZZ  CLUB  LA
GUITARRA.-Aprovació.-

Intervé el  senyor Rocas manifestant que ara fa cinquanta anys, el  pianista francès
Jimmy Rena i la seva esposa, la guitarrista Mano, en un soterrani del Canadell obrien
un Club de Jazz i bar musical, la Guitarra, era l’estiu de 1962. Cinquanta anys , aquest
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local ubicat des de 1981 en un mas del veïnat de Santa Margarita, contigu al Mas Vila,
segueix  funcionant  cada  estiu  amb  regularitat,  esdevenint  el  Club  de  Jazz  de
referència de Palafrugell i  de tota la Costa Brava.  La Guitarra ha estat l’únic local,
dedicat ininterrompudament al Jazz, que hem tingut a la Costa Brava en els darrers
cinquanta anys.  Al llarg d’aquest lustre, milers de Palafrugellencs i turistes d'arreu han
passat per la guitarra i han escoltat Jazz del millor, han ballat i han passat hores que
mai no oblidaran.  Per dret propi, la Guitarra ha passat a ocupar un lloc prominent en el
panorama de les nits estiuenques de Palafrugell i ha esdevingut una fita ineludible i un
espai  emblemàtic  per  moltissima gent,  autòctons  i  forans.  En  molts  aspectes,  La
Guitarra ha sigut un local modèlic i ha jugat un paper que va més enllà del simple
entreteniment  nocturn  des  dels  diferents  punts  de  vista,  cívics,  artístics  i  com  a
veritable escola de músics catalans de Jazz.  Al llarg dels seus anys de recorregut La
Guitarra ha esdevingut una veritable plataforma de promoció de Jazz a la nostra vila,
que ha permès a l’hora fomentar i  expressar el  gust per aquesta música i  la seva
creació i consolidar un públic musicalment coneixedor i exigent, i a més la seva tasca
popularitzadora d’aquest gènere musical ha permès afavorir l’aparició d’una lleva de
músics que més tard han nodrit una bona part de les formacions musicals de Jazz
d'arreu  de  les  nostres  comarques  i  del  país.  La  nostra  Vila  té  un  deute  amb  La
Guitarra  i  no  cal  dir  que  ella  és  mereix  el  reconeixement.  Palafrugell  i  la  seva
vinculació amb el Jazz no s’explicarien sense la existència prèvia d’aquest Club de
Jazz i bar musical.  El Festival de Jazz de la Costa Brava, primer a Cap Roig i ara a la
Vila, els concerts d’estiu a l’aire lliure, organitzats per l’AVAC o Joventuts Musicals, les
actuacions al llarg de l'any, que tenen lloc a diferents locals de la Vila, tenen els seus
fonaments  a  l'existència  a  la  tasca  pionera  de  La  Guitarra.  Al  llarg  d’aquest  any
l’actual direcció d’aquest local, amb la col·laboració de l’Ajuntament i de molts amics,
celebra el seu aniversari amb diversos actes lúdics i culturals que han de servir per
repassar la trajectòria d’aquest històric local, una exposició que rememora els seus 50
anys, un concert d’aniversari al Passeig del Canadell a càrrec de la Locomotora Negra,
un documental d’aniversari que es presentarà al Teatre municipal, coincidint amb el
Festival de Jazz d’enguany.  I aprofitant aquesta avinentesa aquest Ajuntament que ja
col·labora activament amb els actes d’aquesta celebració, s'hi afegeix ara amb una
nova proposta: sol·licitar al Departament de Cultura que atorgui la distinció Creu de
Sant Jordi a favor d’aquest local emblemàtic. Els mèrits tot just esbossats, s'expliciten
abastament amb el dossier cinquanta anys de la Guitarra, cinquanta anys de Jazz a la
Costa Brava,  que mostra la transcendència que ha tingut aquest local pel Jazz de la
nostra Vila, de la nostra comarca i pel nostre país.  Una transcendència que no fa més
que palejar la justesa i  l’oportunitat d’aquesta sol·licitud. Dit  això,  i  penso que amb
aquestes paraules parlo per tots els grups que formen part de l’Ajuntament, voldríem
felicitar  a  l’actual  direcció de la  Guitarra  per  aquests  cinquanta  anys de trajectòria
ininterrompuda, agrair a tots i totes aquestes persones que han fet possible aquests
anys  de  ball  i  gresca  amb  un  record  especial  pels  amics  Jimmy  Rena  i  Mano  i
encoratjar als actuals responsables per seguir amb la mateixa tenacitat al servei del
Jazz de casa nostra.
 
- senyor Guerra:  Gràcies senyor Alcalde.  Senyor  Sabrià, com que les paraules no
són meves, que són de la senyora Farrarons, parlarem en català, perquè no em posi
aquesta cara, rigui una mica que no tot ha de ser seriós.  La senyora Farrarons va dir
molt encertadament, sense treure mèrits al fet de la menció de la Creu de Sant Jordi,
pel local de la Guitarra, que potser que el que s'hauria de fer, d’acord amb tots els
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grups municipals, és fer un protocol que requerís una sèrie de condicions per accedir a
la petició d’aquesta menció.  La mateixa senyora Farrarons va dir que en vuit mesos
aquest  consistori  havia  fet  tres  peticions  per  la  Creu  de  Sant  Jordi.  Potser  tanta
facilitat o tanta alegria a l’hora de demanar-ho, potser devalua una mica la importància
d’aquesta condecoració, de totes maneres des de Plataforma i encara que sigui només
per sentimentalisme, li donarem recolzament a aquesta petició.  
 
-  senyora  Galiana:  Des  del  Partit  Popular  de  Catalunya  evidentment  que  també
donarem el  recolzament,  però també considerem que s’estan fent moltes peticions
demanant la Creu de Sant Jordi  i  que potser no estaria malament que es fes una
comissió en la que s’establis  un reglament  i  que s'establissin  uns requisits  per fer
aquestes peticions i que fossin temes més consensuats amb tots els grups i des d’aquí
fem un requeriment també en aquest sentit.
 
- senyora Rivas:  Donarem ple suport a la petició de la Creu de Sant Jordi pel Club de
la Guitarra, desprès d’aquests cinquanta anys.  Crec que el senyor Rocas ha descrit i
ha definit  molt  bé la trajectòria amb la qual cosa jo no la tornaré a repetir,  perquè
aquest ple no s’allargui, però sí que és una trajectòria vital i una història que ens marca
com  a  municipi,  que  ens  ha  marcat  i  que  esperem  que  ens  continuï  marcant,  i
encoratgem a l’actual equip de direcció a què aquesta celebració dels cinquanta anys
es pugui veure arrodonida amb la Creu de Sant Jordi.  
 
- senyor Sabrià:  Bé, tinc varies intervencions abans d’entrar en el tema.  Voldria dir-li
al senyor Guerra, que si en general és dedica a recollir les paraules de la senyora
Farrarons i a repetir-les, les seves intervencions serien molt més interessants i d'altra
banda que tinc la sensació que de parlar castellà se n'ha cansat de seguida i que per
tant li suposava un esforç i per tant, li demanaria que no fes més esforços d’aquests,
que podrien ser perjudicials.  
Anant al tema de la Creu de Sant Jordi, crec que repetiré una mica el que deia la
senyora Farrarons.  Crec que s’ho mereix La Guitarra, s’ho mereix moltíssim, crec que
l’història  de  Manu  Rena,  de  Jimmy  Rena,  de  la  Manu  desprès,  de  començar  al
Canadell de traslladar-se, tot plegat i que tot el bressol que s’ha fet es mereix la Creu
de  Sant  Jordi,  però  a  la  vegada  pensem  des  d’aquí  que  potser  si  que  hauríem
d’ordenar-ho  una  mica,  perquè  crec  que  perdem  possibilitats  nosaltres  mateixos
reiterant tantes propostes, i aquí no posem en dubte si s’ho mereixen o no les que hem
demanat fins ara i si s’ho podria merèixer alguna més, però sí que pensem que potser
nosaltres mateixos, ordenant una mica aquestes propostes i  en aquest cas sabem
inclús  que  el  Conseller  va  estar  d’acord  en  què  fos  així  i  per  tant,  repeteixo  les
vegades que calgui, no posem en dubte el cas concret sinó més el procés de com
demanem les medalles,  perquè crec que n'hem de demanar poques i  que ens les
donin i no moltes i quedar-nos sense medalles, per tant d'això tindrem temps de parlar-
ne si el govern ho veu bé.
 
- senyor Rocas:  Jo agrairia el suport a la proposta, de tots els grups i recordaria al
plenari que quan es parla de tres sol·licituds aquest any, certament n'hi ha hagut tres,
una ha sigut per l’Associació d’Amics i Veïns de Calella, una altra per les Festes de
Primavera i una altra per La Guitarra, que tots tres coincideixen que ara fan cinquanta
anys.  Crec que totes tres tenen prou justesa per haver-se demanat simplement faig
aquest comentari a títol de reflexió per tots.  Em sembla bé, però, em sembla bé que
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establim un cert protocol, s’ha proposat la creació d’una Comissió, igual que hi ha una
comissió  del  Nomenclàtor,  doncs podríem establir  una comissió  per  estudiar  totes
aquestes  possibles  sol·licituds  de  Creu  de  Sant  Jordi.  Recollim  la  proposta  i  ho
tindrem en compte.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
 

Atès que el Jazz Club La Guitarra, ha estat i segueix sent el club de jazz de referència
de Palafrugell i de tota la Costa Brava. 

Atès  que des del punt de vista artístic, la música que any rere any s’ha ofert a La
Guitarra ha estat sempre jazz del més autèntic, engrescador, comunicatiu i popular, i a
més ha servit de bressol creatiu per a grups com La Locomotora Negra.

Atès que  La  Guitarra  ha  estat  sempre  present  a  les  principals  manifestacions
jazzístiques que al llarg de l’any proliferen al terme municipal de Palafrugell.

Atès que enguany aquest emblemàtic local celebra el 50è aniversari i ho fa amb un
programa d’activitats que inclou una exposició, diversos concerts i la realització d’un
documental sobre el passat i present del Jazz Club La Guitarra.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Sol·licitar al conseller de Cultura, honorable senyor Ferran Mascarell i Canalda, que
reconegui la tasca del Jazz Club La Guitarra, en el món del jazz en aquests darrers 50
anys, tot concedint-li la Creu de Sant Jordi.

13.- MODIFICACIÓ PUNTUAL NÚM. 15 DEL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA
MUNICIPAL  DE  PALAFRUGELL,  SECTOR  SUD-1.11  LA  FANGA,  I  POLÍGON
DISCONTINU  D’ACTUACIÓ  URBANÍSTICA  PA-1.21,  A  PALAFRUGELL.-
Aprovació provisional.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  estem  parlant  de  l’expedient  de  la
modificació puntual número 15 del POUM de Palafrugell i que fa referència al sector
SUD.11 de la  Fanga que és aquell  que hi  ha a l’entrada de Palafrugell,  al  sector
comercial que s’està desenvolupant.  Aquesta modificació puntual té com a objectiu la
creació d’un polígon d’actuació discontinu per obtenir una millora de la possibilitat de
desenvolupament  d’aquest  sector,  en  la  qual,  tal  com es  va  explicar  a  l’aprovació
inicial  del  mes  de  març  i  com es va  acabar  d’explicar  en aquesta  darrera  de  les
comissions informatives d’urbanisme, el que ens proposa, el que en aquests moments
ens planteja és, un cop donat compliment a tots els requeriments que es van plantejar
a l’aprovació inicial, portar-lo aquí a l’aprovació provisional per enviar-lo a la Comissió
Territorial d’Urbanisme i així poder tenir el suport legal del desenvolupament del que
és aquest  polígon d’actuació urbanística,  aquesta unitat  d’actuació discontinua que
s’ha de crear i que tindrà la seva legalitat formal amb la modificació del planejament.  
 
- senyor Guerra:  La verdad es que después de tantas reuniones que hemos tenido
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sobre el tema de las modificaciones de la Fanga, cambios que ya ni el mismo técnico
de Urbanismo sabe que cara poner, lo único que le puedo decir, es que ustedes que
tienen la potestad del gobierno, resuelvanlo ustedes, nuestro voto sera la abstención.
 
- senyora Rivas:  Nosaltres anunciem el nostre vot en contra, per ser coherents amb
l’aprovació inicial amb la qual ja varem fer una llarga explicació, que no tornarem a
repetir en aquest Ple, ens ratifiquem el que varem dir en l’aprovació inicial i per tant el
nostre vot és en contra.
 
- senyor Sabrià:  Bé, nosaltres en la mateixa línia que l’Entesa també anunciem el
nostre vot en contra.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el  Ple de l’Ajuntament,  a la sessió celebrada el  27 de març de 2012, va
aprovar inicialment l’Expedient  de modificació puntual núm. 15 del  Pla d’Ordenació
Urbanística  Municipal  de  Palafrugell,  al  sector  SUD-1.11,  La  Fanga  i  al  polígon
discontinu d’actuació urbanística PA-1.21, a Palafrugell, promogut per l’Ajuntament de
Palafrugell  i  redactat  per  l’arquitecte  senyor  Ramon  Bosch  Agustí,  supeditant  la
continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions transcrites al
mateix acord d’aprovació inicial.
 
Atès que durant  el  període comprès  entre  el  18 d’abril  i  el  17  de  maig  de 2012,
ambdós inclosos,  en què va estar  en informació pública aquest Expedient,  amb la
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 74,
de 17 d’abril, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6109, de 17 d’abril, i
al Diari El Punt Avui de 12 d’abril, així com la seva disposició al tauler d’anuncis de
l’Ajuntament  i  a  la  pàgina  web  municipal,  no  es  va  presentar  cap  suggeriment  ni
al·legació.
 
Atès que en data 23 de juliol, amb registre d’entrada núm. 10291, el senyor Josep
Cruz Plaja,  en representació  de Parc  Comercial  Palafrugell,  SL va presentar  nova
documentació d’aquest expedient en la que es dona compliment a les condicions de
l’acord d’aprovació inicial.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 23 de
juliol de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En data de 27 de març de 2012, el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell  va aprovar
inicialment l’Expedient de Modificació puntual núm. 15 del POUM, al sector SUD-1.11,
La  Fanga  i  al  polígon  discontinu  d’actuació  urbanística  PA-1.21,  a  Palafrugell,
promogut  per  l’Ajuntament  i  redactat  per  l’arquitecte  senyor  Ramon  Bosch Agustí,
supeditant la continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions
transcrites al mateix acord d’aprovació inicial.
 
Durant el termini d’informació pública, comprès entre el 18 d’abril i el 17 de maig de
2012, ambdós inclosos, en que va estar en informació pública aquest expedient, no
s’ha presentat cap al·legació, i en data de 23 de juliol de 2012, amb registre d’entrada
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núm.  10.291,  el  senyor  Josep  Cruz  Plaja,  en  representació  de  Parc  Comercial
Palafrugell SL, presenta un nou expedient que incorpora les condicions contingudes a
l’acord de Ple, que són:
 
-          S’ha aportat un plànol complementari que defineix, de manera inequívoca, la
volumetria  resultant  del  conjunt  de  l’edificació  del  sector  mitjançant  seccions
transversal i longitudinals de tot el sector.
 
-          S’ha corregit l’alçada reguladora màxima de la zona a33p3 del polígon PA-1.21,
fixant-la en els 16 metres que establia el Conveni.
 
-          En el Pla d’etapes del document s’han fixat els terminis de desenvolupament
urbanístic del SUD-1.11, i del PA-1.21, d’acord amb les determinacions establertes al
Conveni.
 
-          Als efectes de garantir la viabilitat de la gestió immediata del polígon PA-1.21,
s’ha  aportat  l’escrit  que  l’empresa  Pere  Giralt  Sagrera,  SA  ha  presentat  al  Jutjat
Mercantil núm. 1 de Girona, sol·licitant l’autorització per vendre la finca a l’empresa
Parc Comercial Palafrugell, SL, i que s’adjunta com a document annex.
 
En conclusió, i en funció que la nova documentació aportada dona compliment a les
condicions del Ple Municipal de 27 de març de 2012, a criteri del sotasignant es pot
seguir la tramitació d’aquest expedient.”
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 23 de juliol de
2012.
 
Atès el que disposen els articles 76, 80, 85 i 97 del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, i la
disposició addicional novena de la Llei 8/2007, de 28 de maig, “de Suelo”, que modifica
l’article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases de règim local, en el
sentit que l’òrgan competent per a l’aprovació provisional d’aquest Expedient és el Ple
Municipal.
 
Atès el que determina l’article 112 del Reglament Orgànic Municipal, pel que fa a la
votació dels assumptes que es sotmeten a la consideració del Ple Municipal.
 
El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà i  Lledó (ERC) i  de les senyores
Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), total sis vots en contra; i les abstencions
de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC); total tres
abstencions:

Primer.- Aprovar provisionalment l’Expedient de modificació puntual núm. 15 del Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, al sector SUD-1.11, La Fanga i al
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polígon  discontinu  d’actuació  urbanística  PA-1.21,  a  Palafrugell,  promogut  per
l’Ajuntament de Palafrugell i redactat per l’arquitecte senyor Ramon Bosch Agustí.
 
Segon.- Trametre  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  els  exemplars
necessaris d’aquest Expedient de modificació puntual núm. 15 del POUM, així com
una  còpia  diligenciada  de  l’expedient  d’aprovació,  perquè  la  Comissió  Territorial
d’Urbanisme li atorgui l’aprovació definitiva, si procedeix.
 
Tercer.- Notificar aquest acord als propietaris i titulars directament afectats per aquest
Expedient de modificació puntual núm. 15 del POUM de Palafrugell.
 

14.-  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  DEL  PLA  PARCIAL  DEL  SECTOR  SUD-1.11  LA
FANGA, DE PALAFRUGELL.- Nova aprovació inicial.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que avui portem aquest punt en el qual tornem a
fer  una  nova  aprovació  inicial.  Aquest  és  un  d’aquells  punts  fàcils  d’entendre  i  a
vegada difícils d’explicar quan parlem d’urbanisme.  Voldria fer una breu distinció entre
el  que  és  la  tramitació  del  Planejament  General,  que  seria  el  planejament  que  fa
referència al POUM o als planejaments d’àmbits supramunicipals, amb la qual està
ben reglat quin són els processos de tramitació formal, les exposicions públiques, els
tempos i els calendaris i el que fa referència al que podríem parlar, la tramitació del
planejament derivat que són els elements de desenvolupament d’aquest planejament
general, amb la seva també regulació de tempo i de calendari.  Ha passat que s’ha
produït,  tot  i  que  inicialment  es  varen  aprovar  la  modificació  puntual,  planejament
general  i  la  modificació puntual  del  POUM i  la modificació puntual  del  Pla Parcial,
planejament  derivat,  es  varen  aprovar  inicialment  en  el  Ple  del  mes  de  març,  la
tramitació és diferent i  per un error dels serveis tècnics,  el  que s’ha produït  és un
enviament  del  document  de  modificació  puntual  del  Pla  Parcial  a  la  Comissió
Informativa d’Urbanisme perquè ens facin l’informe, donat què, el referent que tenien
no era encara el de modificació de POUM i per tant el POUM vigent, no s’ajustava a la
modificació  que  es  plantejava,  el  que  varem  haver  de  fer  per  compliment  de
requeriments d’entrada d’informe amb el dictamen d’aquest informe, per no declarar-
ho,  diguem-ne  silenci  administratiu,  el  que  es  va  haver  de  fer  va  ser  un  informe
desfavorable. Avui amb l’aprovació provisional de la figura del punt anterior, del que és
la figura de modificació del  Planejament,  ara,  Urbanisme ja tindrà la documentació
suficientment clara i  argumentada com perquè, quan portem l’aprovació inicial,  que
tornem a fer avui, del document de modificació puntual del Pla Parcial, tindrà aquest
referent del planejament superior clar i argument com per poder donar, esperem, ara sí
l’informe favorable en aquesta modificació puntual d’aquest Pla Parcial  que portem
avui a Ple.
 
- senyora Rivas:  No ens agrada tornar a fer una nova aprovació inicial, crec que amb
això hi estem tots d’acord, és un cúmul d’errors, aquest procés està essent un cúmul
d'errors de documents, que pugen i baixen, que ara ho fem d’una manera, que ara ho
fem d’una altra,  que ara Urbanisme diu  una cosa,  que ara diu  una altra,  que ara
l’Ajuntament  en  diu  una  altra,  que  les  al·legacions  s’introdueixen  fora  del  terminis
establerts, però les acceptem, amb la qual cosa no ens agrada com s’està portant i
com dèiem en el punt que hem aprovat abans per coherència, continuarem votant-hi
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en contra.
 
-  senyor  Sabrià:  Nosaltres  també hi  votarem en contra,  però  no exactament  pels
mateixos motius, sinó perquè això consagra un canvi de model, que nosaltres ja varem
exposar  en  el  seu  moment,  canvia  aquell  model  compacte  del  qual  havíem  estat
parlant molt de temps i que ens havia portat, en molts casos, a la unanimitat i que ara
estem anant a un model disgregat d’edifici separats, que tenim experiència suficient
com per saber que aquest no és el millor model que necessita Palafrugell i per tant, el
nostre vot seria el que va ser en el seu moment en contra.
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 27 de març de 2012, va aprovar
inicialment la Modificació puntual del Pla parcial del sector SUD-1.11 La Fanga, de
Palafrugell, promoguda per la societat Parc Comercial Palafrugell,  SL, representada
pel senyor Josep Cruz Plaja, i redactada per l’arquitecte senyor Ramon Bosch Agustí,
supeditant la continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les observacions
transcrites a l’acord d’aprovació inicial.
 
Atès que durant  el  període comprès  entre  el  18 d’abril  i  el  17  de  maig  de 2012,
ambdós inclosos, en què va estar en informació pública la nova Modificació puntual del
Pla  Parcial  del  sector  SUD-1.11,  La Fanga,  de Palafrugell,  amb la  publicació  dels
respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 74, de 17 d’abril, i
al  Diari  de  Girona  d’11  d’abril,  així  com la  seva  disposició  al  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament i a la pàgina web municipal, es va presentar una única al·legació , en data
19 d’abril de 2012, amb registre d’entrada núm. 5839 i signada pel senyor Josep Cruz
Plaja, en representació de la societat Parc Comercial Palafrugell, SL.
 
Atès que en data 7 de juny de 2012, la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va
acordar emetre informe desfavorable en funció que no s’aportava la modificació del
planejament general que justifiqués la concurrència dels interessos públics i privats
concurrents, el manteniment dels estàndards de sistemes generals, i la concreció de
quin destí s’atorgarà a la part de l’àmbit exclòs del sector.
 
Atès que al mateix acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, i pel que fa
a la modificació de les alçades, es manifesta que caldrà justificar tècnicament i per a
quines necessitats s’augmenten les alçades de les edificacions, així com justificar la
nova vialitat proposada dins del sector.
 
Atès que en data 23 de juliol, amb registre d’entrada núm. 10291, el senyor Josep
Cruz Plaja,  en representació  de Parc  Comercial  Palafrugell,  SL va presentar  nova
documentació  de  l’expedient  de  Modificació  del  Pla  Parcial  en  la  que  es  dona
compliment a les observacions detallades a l’acord d’aprovació inicial i a l’acord de la
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de 7 de juny de 2012.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 23 de
juliol de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
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“El 27 de març de 2012, el Ple Municipal va aprovar inicialment la Modificació puntual
del Pla parcial del sector SUD-1.11, La Fanga, a Palafrugell, promogut per la societat
Parc  Comercial  Palafrugell,  SL  i  redactada  per  l’arquitecte  senyor  Ramon  Bosch
Agustí,  supeditant  la  continuació  del  tràmit  d’aprovació  a  la  introducció  de  les
observacions transcrites a l’acord d’aprovació inicial.
 
En data 7 de juny de 2012, la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va acordar
emetre  informe  desfavorable  en  funció  que  aquesta  modificació  no  s’ajustava  al
planejament general municipal. Cal precisar respecte a aquest informe de la Comissió
Territorial d’Urbanisme que la Modificació puntual del Pla Parcial si que s’ajustava a la
Modificació puntual núm. 15 del POUM que es tramita simultàniament, però en funció
que les tramitacions són diferents, la Comissió no en tenia coneixement.
 
En data de 19 d’abril  de 2012,  el  propi  promotor  de la modificació  del  Pla parcial
presenta una al·legació amb l’objectiu de clarificar l’article 11.6 de la normativa, que es
refereix a la determinació sobre quin nivell té la consideració de planta baixa.
 
En data de 23 de juliol de 2012, amb registre d’entrada núm. 10.291, el senyor Josep
Cruz Plaja, en representació de Parc Comercial Palafrugell,  SL, presenta una nova
documentació d‘aquest expedient de Modificació del  Pla parcial  en la que es dóna
compliment  a les condicions de l’acord d’aprovació inicial,  incorporant les següents
correccions:
 
-          S’ha  incorporat  el  plànol  complementari  núm.  5,  que  defineix,  de  manera
inequívoca, la volumetria resultant, mitjançant seccions transversals i longitudinals del
conjunt de l’edificació del sector.
 
-          Es fa constar a la normativa, que una vegada aprovada aquesta modificació
puntual del Pla parcial, es tramitaran els projectes de reparcel·lació i d’urbanització
ajustats a l’ordenació definitiva.
 
-          S’aclareix que les plantes altells computaran com a edificabilitat i  no tindran
accés independent des de l’exterior.
 
-          Es  justifica  la  necessitat  de  les  alçades  aplicades,  argumentant  que  són
exigències funcionals i  tècniques necessàries per garantir  el  correcte funcionament
d’aquest tipologia d’establiments comercials i, tot plegat, l’aplicació d’aquestes alçades
reguladora no representa un augment del volum edificable, com així es constata en el
quadre comparatiu que figura a la memòria.
 
-          Igualment  justifiquen  que  els  usos  contemplats  en  aquesta  modificació
s’ajusten als regulats a la Modificació puntual núm. 15 del POUM.
 
Per  altra  part,  l’al·legació presentada representa un aclariment  adequat  respecte a
l’aplicació de la normativa en relació al nivell que té la consideració de planta baixa i,
per tant, cal estimar-la.
 
.....”
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Atès que,  a  títol  de  conclusió,  l’Arquitecte  Municipal  considera  que  la  nova
documentació presentada incorpora les condicions de l’acord d’aprovació inicial però,
en funció que la Comissió Territorial  d’Urbanisme de Girona va emetre un informe
desfavorable, cal procedir a una nova aprovació inicial i sol·licitar novament informe a
aquesta Comissió, als efectes que valorin l’expedient esmenat i completat, atès que ja
disposaran  de  la  Modificació  puntual  núm.  15  del  POUM,  que  es  tramita
paral·lelament.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 23 de juliol de
2012.
 
Atès el  que  disposen  els  articles  31  a  36  de  les  Normes  urbanístiques  del  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell.
 
Atès el que disposen els articles 65, 66, 85, 102, 103, 106 i 107 del Decret Legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme, modificat
per  la  Llei  3/2012,  de  22  de  febrer,  de  modificació  del  Text  Refós  de  la  Llei
d’Urbanisme.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text Refós e la Llei d’Urbanisme, pel que fa
al compliment de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a
favor; els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà i  Lledó (ERC) i  de les senyores
Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), total sis vots en contra; i les abstencions
de la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC); total tres
abstencions:

Primer.- Deixar sense efecte l’acord del Ple Municipal pres a la sessió ordinària del 27
de març de 2012, en que s’atorgava l’aprovació inicial a la Modificació puntual del Pla
parcial del sector SUD-1.11 La Fanga, a Palafrugell, atès que cal un nou informe de la
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, el que fa necessària una nova aprovació
inicial del mateix.
 
Segon.- Atorgar l’aprovació inicial als nous exemplars de la Modificació puntual del Pla
parcial del sector SUD-1.11 La Fanga, de Palafrugell, promoguda per la societat Parc
Comercial Palafrugell, SL, representada pel senyor Josep Cruz Plaja, i redactada per
l’arquitecte senyor Ramon Bosch Agustí, presentats a l’Ajuntament en data 23 de juliol
de 2012 i amb registre d’entrada núm. 10291.
 
Tercer.- Disposar la publicació dels respectius edictes al Butlletí oficial de la província i
a un diari  d’àmplia difusió a la província per a l’obertura d’un període d’informació
pública d’un mes, així com la seva disposició al Tauler d’edictes de l’Ajuntament i la
seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat).
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Quart.- Notificar aquest acord als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona als quals
es  farà  tramesa  d’un  exemplar  d’aquesta  Modificació  puntual  perquè  la  Comissió
Territorial d’Urbanisme de Girona pugui emetre el corresponent informe.
 
Cinquè.- Notificar  aquest  acord  al  promotor  d’aquest  expedient  i  a  l’equip  tècnic
redactor.

15.-  TEXT  REFÓS  DEL  PLA  DE  MILLORA  URBANA  DEL  SECTOR  PMU-1.1,
PLAÇA MIL•LENARI, A PALAFRUGELL.- Aprovació definitiva.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que avui portem a aprovació definitiva del Pla de
Millora urbana del sector de la Plaça Mil.lenari, que és el que hi ha just darrera de la
benzinera actual, i que contempla tot l'àmbit que hi ha fins a la cantonada del carrer
Vicenç Vives, amb totes aquelles naus en un estat lamentable de conservació. Aquest
és un dels Plans de Millora urbana complexes d'analitzar des de la perspectiva de la
viabilitat del planejament actual, però que des del seu inici, la voluntat que els dos
propietaris del sector es posin d'acord per desenvolupar una gestió única i unificada de
l'espai de la benzinera és el seu gran objectiu. Val a dir que el mes de setembre de
2011 es  va  aprovar  inicialment  aquest  Pla  de Millora  urbana,  el  text  refós  de  les
condicions  que  es  varen  imposar  inicialment  aprovat  prèviament,  i  que  un  cop
analitzat,  posat  a  exposició  pública,  rebudes  al.legacions  i  contestades  aquestes
al.legacions, avui el  portem a la seva aprovació definitiva, a fi  i  efecte que un cop
desestimades les al.legacions dels dos propietaris de les dues gasolineres, un cop
aquesta resposta, el que fem avui és portar l'aprovació definitiva al plenari, per acabar
la tramitació formal d'aquest sector.

- senyora Rivas: Per anunciar,  en aquest cas, el nostre vot favorable a l'aprovació
definitiva i per alegrar-nos que finalment aquest procés que ha sigut llarg i complex
finalitzi de forma satisfactòria.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 29 de setembre de 2011,
va aprovar  inicialment el  Text  refós del  Pla de millora urbana del  sector  PMU-1.1,
Plaça Mil·lenari, de Palafrugell, promogut per la senyora Montserrat Sadurní Corredor,
i redactat per l’Arquitecte senyor Jordi Bertran Jordà, i es va disposar l’obertura d’un
període d’informació pública d’un mes.
 
Atès que durant el  període comprès entre el  15 d’octubre i  el  14 de novembre de
2011, ambdós inclosos, en que va estar en informació pública aquest Pla de millora
urbana, amb la publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de
Girona núm. 197, de 14 d’octubre i al Diari de Girona de 12 d’octubre, així com la seva
disposició al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal, no es va
presentar cap suggeriment ni al·legació.
 
Atès que, amb posterioritat al 14 de novembre, data en què va finalitzar el període

Ple de 31 de juliol de 2012 35



Ajuntament de Palafrugell

d’informació,  es  varen  presentar  dues  al·legacions  que  es  varen  incorporar  a
l’expedient, subscrites per:
 
1.      Al·legació presentada per la senyora Maria Dolores Melón Fourlon, actuant en
nom i representació de la societat Properly, SA, en data 21 de novembre de 2011, amb
registre d’entrada núm. 17.163, i amb diligència de certificat administratiu de 18 de
novembre.
 
2.      Al·legació  presentada  pel  senyor  Joan  Seguí  Serra,  actuant  en  nom  i
representació de la societat BP Oil España, SAU, en data 23 de novembre de 2011 i
amb registre d’entrada núm. 17.277.
 
Atès que en data 17 de novembre de 2011, la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona,  va  emetre  informe favorable  al  Text  refós  d’aquest  Pla  de  millora urbana,
sense formular cap observació.
 
Atès que en data 3 d’abril de 2012, amb registre d’entrada núm. 4.600, la promotora
d’aquest  Pla  va  presentar  a  l’Ajuntament  nous  exemplars  esmenats  d’aquest  Text
refós,  incorporant  les  observacions  recollides  a  l’acord  d’aprovació  inicial  i  les
derivades dels informes que han completat l’expedient i, en data 23 de juliol de 2012,
amb registre d’entrada núm. 10.236, ha presentat un escrit complementant l’aportació
d’aquests nous exemplars, on es detallen les modificacions introduïdes.
 
Atès l’escrit presentat per la senyora Montserrat Sadurní Corredor, en data 5 de juny
de 2012 i amb registre d’entrada núm. 8.070, on accepten el compromís de portar a
terme l’enderroc de l’edificació actual situada fora d’ordenació, en el  termini  màxim
d’un mes a comptar des de la publicació al Butlletí Oficial de la Província de Girona de
l’acord  d’aprovació  definitiva  d’aquest  Text  refós  i  de  la  seva  normativa,  donant
compliment, així, a un dels requeriments inclosos a l’acord d’aprovació inicial de 29 de
setembre de 2011.
 
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 23 de juliol de 2012.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel i per
l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, en data 23 de juliol de 2012,
on  informen  detalladament  sobre  cadascun  dels  diversos  apartats  que  conformen
aquestes  dues  al·legacions,  del  qual  se’n  farà  tramesa  als  al·legants,  de  manera
individualitzada i  que  consta  incorporat  a  l’expedient  administratiu,  on  proposen la
desestimació total de les dues al·legacions presentades. 
 
Atès que  al  mateix  informe  conjunt,  l’Arquitecte  Municipal  i  l’Assessora  Jurídica
Municipal, manifesten també el que es transcriu a continuació:
“....
B)  INFORME  DE  LA  COMISSIÓ  TERRITORIAL  D’URBANISME  DE  GIRONA  I
D’ALTRES INFORMES INCORPORATS A L’EXPEDIENT
 
En quant a l’informe de la Comissió territorial d’urbanisme de Girona, a la sessió del 17
de novembre de 2011 va emetre informe favorable, sense formular cap observació.
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Pel  que fa  als  altres informes incorporats a  l’expedient,  s’han aportat  els  emesos,
respectivament, per l’Enginyer Tècnic Municipal, el senyor Santiago Peralta Cabrera,
de data 13 d’octubre de 2011, per la Cap de l’Àrea de Serveis Municipals, la senyora
Núria Viñas Benavent, de data 14 d’octubre de 2011, pel Sergent en Cap accidental de
la Policia Local, de data 14 d’octubre de 2011, i  per la Tècnica de l’Àrea de Medi
Ambient,  la  senyora  Rut  Palomeque  Abaurrea,  de  data  7  de  novembre  de  2011,
havent-se incorporat als nous exemplars aportats, en línies generals, les observacions
recollides en aquests informes, i fent constar a l’article 8 de la normativa del PMU, que
en  el  projecte  d’urbanització  del  sector  es  recolliran  totes  les  prescripcions  dels
informes esmentats. 
 
C) APORTACIÓ NOUS EXEMPLARS ESMENATS DEL TEXT REFÓS DEL PLA DE
MILLORA URBANA 
 
En data 3 d’abril de 2012, amb registre d’entrada núm. 4.600, la promotora d’aquest
Pla va presentar a l’Ajuntament nous exemplars esmenats d’aquest Text refós del Pla
de millora urbana del sector PMU-1.1, Plaça Mil·lenari de Palafrugell, incorporant les
observacions recollides a l’acord d’aprovació inicial i, en data 23 de juliol de 2012, amb
registre  d’entrada  núm.  10.236,  ha  presentat  un  escrit  complementant  l’aportació
d’aquests nous exemplars, on es detallen les modificacions introduïdes al document.
 
Una  vegada  examinats  aquests  nous  exemplars  i  la  instància  complementària
presentada  el  23  de  juliol  de  2012,  cal  manifestar  que,  en  línies  generals,  s’han
incorporat totes les observacions requerides consistents, bàsicament, en:
 
1.- Concretar un cos normatiu específic d’aquest sector.
 
2.-  Corregir  lleugerament  la  ubicació  del  tren  de  rentat  de  cotxes,  alhora  que  es
justifica que es buscaran alternatives a la ubicació dels aspiradors en la redacció dels
projectes  d’edificació  i  urbanització  i,  tot  plegat,  justificant  que  aquests  elements
complementaris no generin conflictes de mobilitat.
 
3.-  Incorporar  als  plànols  d’ordenació  les  solucions  dels  sectors  col·lindants,
actualment en procés d’urbanització.
 
4.- Finalment, es fa referència a l’escrit presentat en data de 5 de juny de 2012, on els
promotors es comprometen a enderrocar l’edifici situat fora d’ordenació, en el termini
d’un  mes  des  de  la  publicació  de  l’acord  d’aprovació  definitiva  i  de  la  normativa
d’aquest Pla de millora urbana.
...”
 
Atès que,  al  mateix  informe,  i  a títol  de conclusió,  consideren que es pot  aprovar
definitivament el Text refós d’aquest Pla de millora urbana del sector PMU-1.1, Plaça
Mil·lenari, de Palafrugell, d’acord amb els nous exemplars esmenats aportats.
 
Atès el que disposen els articles 81, 85, 102 i 103 del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, l’article
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112 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei
d’urbanisme, els articles 52 i 53 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar definitivament el Text refós del Pla de millora urbana del sector PMU-
1.1,  Plaça  Mil·lenari,  a  Palafrugell,  promogut  per  la  senyora  Montserrat  Sadurní
Corredor i redactat per l’Arquitecte senyor Jordi Bertran Jordà, on s’han introduït les
correccions detallades a l’acord d’aprovació inicial i les observacions requerides.
 
Segon.- Desestimar les al·legacions presentades per la societat Properly, S.A. i BP Oil
España, S.A.U. en tots els seus extrems. Notificar aquest acord a tots els propietaris
inclosos dins l'àmbit del sector, a l'equip tècnic redactor i a les persones que varen
presentar al·legacions, a les quals es farà arribar la resposta a les seves al·legacions
de manera indivudualitzada 
 
Tercer.- Trametre  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  la  documentació
tècnica i administrativa completa de la present tramitació, d’acord amb el que disposa
l’article 88 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós d
ela Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del
Text Refós de la Llei d’Urbanisme, als efectes d’informació, coordinació i arxivament,
com a condició prèvia a la publicació del present acord d’aprovació definitiva i de la
normativa d’aquest Text refós al BOPG.
 
Quart.- Disposar la publicació d’aquest acord d’aprovació definitiva i de la normativa
d’aquest Text refós del Pla de millora urbana del sector PMU-1.1, Plaça Mil·lenari, al
Butlletí Oficial de la Província de Girona.

16.- PLA DE MILLORA URBANA DEL SECTOR PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II,
A LLAFRANC.- Aprovació definitiva.-

S'acorda tractar  conjuntament  els  tres  punts  de l'ordre  del  dia,  punts  16,  17 i  18,
encara que la votació es pot fer per separat.

Intervé el senyor Rangel manifestant que ens trobem amb tres figures del planejament
derivat, d'un dels sectors petits que hi ha en paral.lel a la Riera de Llafranc, entre la
pròpia Riera i el carrer Narcís Monturiol, un sector petit que es desenvolupa a proposta
d'un dels propietaris i que en el qual l'Ajuntament hi té una de les parcel.les i que per
tant, el que fa és tirar-lo endavant pel sistema de cooperació. El que presentem avui,
després de les aprovacions inicials que es varen produir el desembre de 2011 i  el
gener de 2012, el  que portem avui són les aprovacions definitives, tant del Pla de
Millora Urbana com del projecte de reparcel.lació i del projecte d'urbanització. En totes
tres, hi ha hagut al.legacions, de les quals bàsicament, en el projecte del Pla de Millora
Urbana i en el Projecte de Reparcel.lació es desestimen i en el projecte d'urbanització
s'estimen parcialment aquestes al.legacions i un cop adaptats els canvis, després de
negociació, tant pel que fa a la gestió de la propietat, com pel que fa a les propostes
de  la  urbanització,  un  cop  acceptats  els  canvis  que  amb  els  propietaris  de  les
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parcel.les definitives, el que es fa és portar avui els tres documents de planejament
derivat per sotmetre'ls a l'aprovació del plenari. 

- senyor Sabrià: Recordo que a l'aprovació inicial, simplement vàrem mostrar la nostra
preocupació perquè un dels veïns ens havia exposat que, tot i que teníem constància
que hi havia hagut reunions, no acabava d'entendre bé la proposta, sabem que es va
tornar a tenir,  molt  poc després del  Ple,  aquesta trobada,  i  simplement  agrair  que
aquell prec que varem fer en aquell moment s'hagués atès, i per tant, comunicar que
votarem a favor.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 20 de desembre de 2011,
va aprovar inicialment el Pla de millora urbana del sector PMU-3.1, Riera de Llafranc II,
a Llafranc, promogut per l’Ajuntament de Palafrugell i redactat per l’equip tècnic ARKU
3,  Arquitectura,  SLP,  representat  pel  senyor  Marc  Ribes  Mesalles,  supeditant  la
continuació del  tràmit  d’aprovació a la introducció de les observacions recollides a
l’informe tècnic emès el  12 de desembre de 2011, i  es va disposar l’obertura d’un
període d’informació pública d’un mes.
 
Atès que durant  el  període comprès  entre  el  2  de gener  i  l’1  de febrer  de 2012,
ambdós inclosos, en que va estar en informació pública aquest Pla de millora urbana,
amb la publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona
núm. 249, de 31 de desembre de 2011 i al Diari El Punt-Avui, de 29 de desembre de
2011, així com la seva disposició al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web
municipal, no es va presentar cap suggeriment ni al·legació.
 
Atès que en data 26 de gener de 2012, amb registre d’entrada núm. 1186, el senyor
Lluís Subirós Mills va presentar un escrit  sol·licitant una pròrroga en la presentació
d’al·legacions pel que, en data 9 de febrer de 2012, amb registre d’entrada núm. 1879,
el senyor Eduardo Peña Haitz, actuant com a mandatari del senyor Lluís Subirós Mills,
va presentar un escrit d’al·legacions que es va incorporar a l’expedient.
 
Atès que en data 2 de febrer de 2012, la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona
va emetre informe favorable a aquest Pla de millora urbana, formulant les següents
prescripcions:
 
-             Que es mantingui la reserva d’espais lliures, incloent el sistema de protecció
hidrogràfica, amb una superfície de 760,76 m2.
 
-             Que es reguli  la normativa de manera que es mantingui  el  paràmetre de
densitat màxima en els 25 habitatges que preveu el POUM, alhora que es fixi un front
de parcel·la que possibiliti la implantació de l’aprofitament urbanístic previst.
 
Atès que en data 7 de febrer de 2012 es va rebre l’informe de l’Agència Catalana de
l’Aigua,  amb  caràcter  favorable,  però  fixant  una  condició  particular  a  incloure  al
projecte d’urbanització, que recull íntegrament l’article 23 de la normativa del Pla de
millora urbana.
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Atès que en data 19 de juliol de 2012, amb registre d’entrada núm. 10.223, el tècnic
redactor d’aquest Pla de millora urbana aporta nova documentació on justifica que
s’han  introduït  les  condicions  recollides  a  l’acord  d’aprovació  inicial,  i  alhora  les
contingudes a l’informe de l’ACA i a l’informe de la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 23 de
juliol de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En data de 20 de desembre de 2011,  el  Ple de l’Ajuntament  va acordar  aprovar
inicialment  el  Pla  de  millora  urbana  del  sector  PMU-3.1,  Riera  de  Llafranc  II,  a
Llafranc, redactat per l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura, SLP, representat pel senyor
Marc Ribes Mesalles, supeditant la continuació del tràmit d’aprovació a la introducció
de les observacions recollides a l’informe tècnic emès el 12 de desembre de 2011 i
incorporades al propi acord d’aprovació inicial d’aquest Pla de millora urbana.
 
En data de 2 de febrer de 2012, la Comissió Territorial  d’Urbanisme de Girona va
emetre informe favorable, amb les prescripcions següents:
 
-          Que es mantingui la reserva d’espais lliures, incloent el sistema de protecció
hidrogràfica, amb una superfície de 760,76 m2.
 
-          Que  es  reguli  la  normativa  de  manera  que  es  mantingui  el  paràmetre  de
densitat màxima en els 25 habitatges que preveu el POUM, alhora que es fixi un front
de parcel·la que possibilitat la implantació de l’aprofitament urbanístic previst.
 
Pel que fa a la primera prescripció, tant als plànols d’ordenació com a la memòria i
normativa del sector es deixa constància que la superfície destinada a espais lliures,
incloent el sistema de protecció hidrogràfica, és de 761,27 m2 i, per tant, lleugerament
superior al 27% fixat a la fitxa del POUM.
 
En quant a la segona prescripció, cal dir que a l’article 23 de la normativa ja es limita la
densitat resultant en proporció a un habitatge per a cada 90,71 m2 de sostre edificable
d’ús residencial, amb la qual cosa es dóna compliment a la densitat fixada a la fitxa del
POUM, que dóna un total de 25 habitatges.
 
Pel  que  fa  a  la  façana  mínima,  es  manté  l’establerta,  amb  caràcter  general,  a  la
normativa  del  POUM,  de  4,50  metres,  als  efectes  de  permetre  que  l’aprofitament
urbanístic també es pugui resoldre mitjançant edificacions unifamiliars, afavorint així la
mixtura compositiva pròpia de l’eixample de Llafranc.
 
En data de 7 de febrer de 2012, es va rebre l’informe emès per l’Agència Catalana de
l’Aigua,  amb  caràcter  favorable,  però  fixant  una  condició  particular  a  incloure  al
projecte d’urbanització, que recull íntegrament l’article 23 de la normativa del Pla de
millora urbana.
 
En data de 9 de febrer de 2012, amb registre d’entrada núm. 1879, es va presentar
una al·legació subscrita pel senyor Eduardo Peña Haitz, en representació del senyor
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Lluís  Subirós  Mills,  on  qüestiona  la  tramitació  de  l’expedient,  argumentant  que  el
POUM no  es  vàlid  en  funció  de  la  sentència  731/2011,  que  està  en  tràmit  la  llei
òmnibus d’urbanisme,  que pot  afectar  les  determinacions d’aquest  sector,  que,  en
funció de l’existència d’una riera col·lindant, s’hauria d’haver demanat prèviament un
informe abans d’iniciar la tramitació del Pla de millora urbana, i finalment argumenta
que no és possible tramitar  el  Pla de millora urbana i  el  Projecte de reparcel·lació
sense l’existència d’un projecte d’urbanització.
 
En relació a aquestes consideracions, cal dir que:
 
-          El POUM és vigent, ja que la sentència 731/2011 està recorreguda en cassació
i, per tant, no és ferma.
 
-          Que  la  llei  òmnibus,  a  efectes  urbanístics,  ha  quedat  concretada  en  les
modificacions de la Llei 3/2012, de 22 de febrer, i que no afecten aquest sector.
 
-          Que no hi ha cap exigència legal que requereixi sol·licitar informes sectorials,
entre ells el de l’ACA, prèviament a iniciar cap tramitació i que, en qualsevol cas, les
determinacions que podia fer l’ACA en aquest sector  eren intuïbles en funció dels
informes que va emetre l’ACA en la tramitació del Projecte del tractament de la riera
de Llafranc.
 
Finalment, cal dir que no hi ha cap impediment legal en aprovar inicialment, de manera
simultània,  el  projecte  de  pla  de  millora  i  el  de  reparcel·lació,  per  bé  que  si  que
l’aprovació definitiva de la reparcel·lació requereix l’aprovació prèvia o simultània del
projecte d’urbanització.
 
Per tot plegat, a criteri del tècnic sotasignant, procedeix desestimar aquesta al·legació.
 
Finalment, en data 19 de juliol de 2012, amb registre d’entrada núm. 10.223, el tècnic
redactor d’aquest Pla de millora urbana aporta nova documentació on justifica que
s’han introduït  les condicions recollides a l’acord d’aprovació inicial,  alhora que les
contingudes a l’informe de l’ACA i a l’informe de la Comissió territorial d’urbanisme de
Girona.
 
Per tant, a criteri del tècnic sotasignant, es pot aprovar definitivament aquest Pla de
millora urbana a la propera sessió plenària.”
 
Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 23 de juliol de 2012.
 
Atès el que disposen els articles 81, 85, 102 i 103 del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, l’article
112 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei
d’urbanisme, els articles 52 i 53 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
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Primer.- Aprovar definitivament el Pla de millora urbana del sector PMU-3.1, Riera de
Llafranc II, a Llafranc, promogut per l’Ajuntament de Palafrugell i redactat per l’equip
tècnic ARKU 3, Arquitectura, SLP, representat pel senyor Marc Ribes Mesalles, on
s’han introduït les correccions detallades a l’acord d’aprovació inicial i les observacions
requerides.
 
Segon.- Desestimar l’al·legació presentada en data 9 de febrer de 2012, amb registre
d’entrada núm. 1.879, pel senyor Eduardo Peña Haitz, en representació del senyor
Lluís Subirós Mills, en base al contingut de l’informe emès per l’Arquitecte Municipal en
data 23 de juliol de 2012, transcrit en aquest mateix acord.
 
Tercer.- Trametre  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  la  documentació
tècnica i administrativa completa de la present tramitació, d’acord amb el que disposa
l’article 88 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós d
ela Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, de modificació del
Text Refós de la Llei d’Urbanisme,als efectes d’informació, coordinació i arxivament,
com a condició prèvia a la publicació del present acord d’aprovació definitiva i de la
normativa d’aquest PMU al BOPG.
 
Quart.- Notificar individualment aquest acord a tots els propietaris inclosos dins l’àmbit
del sector, a l’equip tècnic redactor, i a les persones que han presentat  al·legacions.
 
Cinquè.- Disposar la publicació d’aquest acord d’aprovació definitiva i de la normativa
d’aquest Pla de millora urbana al Butlletí Oficial de la Província de Girona.

17.- PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ,  EN LA MODALITAT DE COOPERACIÓ,
DEL  SECTOR  PMU-3.1,  RIERA  DE  LLAFRANC  II,  A  LLAFRANC.-  Aprovació
definitiva.-

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 20 de desembre de 2011,
va aprovar inicialment el Projecte de reparcel·lació, en la modalitat de cooperació, del
sector  PMU-3.1,  Riera  de  Llafranc  II,  a  Llafranc,  promogut  per  l’Ajuntament  de
Palafrugell  i  redactat  per  l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura,  SLP, representat  pel
senyor  Marc  Ribes  Mesalles,  supeditant  la  continuació  del  tràmit  d’aprovació  a  la
introducció de les observacions recollides a l’informe tècnic emès el 12 de desembre
de 2011, i es va disposar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes.
 
Atès que durant  el  període comprès  entre  el  2  de gener  i  l’1  de febrer  de 2012,
ambdós  inclosos,  en  que  va  estar  en  informació  pública  aquest  Projecte  de
reparcel·lació,  amb  la  publicació  dels  respectius  edictes  al  Butlletí  Oficial  de  la
Província de Girona núm. 249, de 31 de desembre de 2011 i al Diari El Punt-Avui, de
29  de  desembre  de  2011,  així  com  la  seva  disposició  al  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament  i  a  la  pàgina  web  municipal,  no  es  va  presentar  cap  suggeriment  ni
al·legació.
 
Atès que en data 26 de gener de 2012, amb registre d’entrada núm. 1186, el senyor
Lluís Subirós Mills va presentar un escrit  sol·licitant una pròrroga en la presentació
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d’al·legacions pel que, en data 9 de febrer de 2012, amb registre d’entrada núm. 1879,
el senyor Eduardo Peña Haitz, actuant com a mandatari del senyor Lluís Subirós Mills,
va presentar un escrit d’al·legacions que es va incorporar a l’expedient. Posteriorment,
l’Arquitecte senyor Ramon Bosch, en representació d’aquest al·legant,  va presentar
una proposta alternativa sobre la distribució de les finques de resultat, de manera que
agrupa les finques del senyor Subirós bàsicament a l’entorn de l’edificació existent,
amb  la  qual  cosa  li  permet  a  aquest  propietari  mantenir  la  qualitat  de  l’habitatge
existent fins que opti per obtenir l’aprofitament urbanístic que li correspon.
 
Atès que en data 23 de juliol de 2012, amb registre d’entrada núm. 10.237, el senyor
Mar Ribes Mesalles, en representació de l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura, SLP, va
presentar nous exemplars esmenats d’aquest Projecte de reparcel·lació, per continuar
el tràmit d’aprovació.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, en data 23 de
juliol, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En data de 9 de febrer de 2012, el senyor Eduardo Peña Haitz, en representació del
senyor Lluís Subirós Mills, presenta una al·legació a aquest projecte de reparcel·lació
argumentant, bàsicament, que les finques de resultat proposades no tenen cap sentit
ni justificació i que resulta inadmissible que el senyor Subirós s’hagi d’autoindemnitzar
el seu habitatge i, per tant, sol·licita que es revisi l’expedient i que se’ls hi notifiquin
prèviament les correccions que s’introdueixin al document.
 
Posteriorment, el senyor Ramon Bosch, en representació dels al·legants, presenta una
proposta alternativa sobre la distribució  de les  finques de resultat,  de manera que
agrupa les finques del senyor Subirós bàsicament a l’entorn de l’edificació existent,
amb la qual cosa podrà mantenir la qualitat de l’habitatge existent fins que opti per
obtenir l’aprofitament urbanístic que li correspon.
 
En  funció  que  aquesta  proposta  presentada  per  l’arquitecte  senyor  Ramon  Bosch
permet una distribució més racional de les finques de resultat i no comporta perjudicis
per a la resta dels propietaris, es considera raonable recollir-la.
 
De tota manera, es planteja una correcció d’aquesta proposta en el sentit d’ubicar la
finca que correspon a l’Ajuntament en funció de les cessions d’aprofitament, a l’extrem
Est de l’edificació del carrer de la Rascassa, als efectes que les finques del senyor
Subirós quedin completament agrupades.
 
Aquest plantejament neix de la voluntat de l’Ajuntament de posar al mercat aquesta
finca amb la condició de que l’ús de la mateixa sigui de tipologia unifamiliar.
 
En data de 23 de juliol de 2012, amb registre d’entrada núm. 10.237, l’equip tècnic
redactor  d’aquest  projecte,  ARKU  3,  SLP,  presenta  un  nou  text  del  projecte  de
reparcel·lació que ja incorpora la distribució de les finques de resultat consensuada
amb el propietari majoritari, el senyor Subirós, alhora que recull la parcel·lació de les
finques de resultat i on es dona compliment a les observacions contingudes a l’acord
d’aprovació inicial.
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Una de les observacions consistia en el fet que el projecte de reparcel·lació recollís la
quantitat  de  despeses  d’urbanització  que  resultés  del  pressupost  del  Projecte
d’urbanització. Aquesta quantitat s’ha recollit, fixant-se en 150.056,46 €, a la que se li
ha  d’afegir  l’IVA,  que  no  s’ha  comptabilitzat  en  funció  que  està  en  procés  de
modificació.
 
En funció que la distribució final de les finques de resultat s’ajusta, bàsicament, a la
proposta presentada per l’Arquitecte senyor Ramon Bosch, la qual s’ha d’entendre que
substitueix  el  nucli  de l’al·legació  presentada formalment,  es pot  considerar  que la
mateixa s’estima parcialment.
 
En  conclusió,  a  criteri  del  tècnic  sotasignant  es  pot  aprovar  definitivament  aquest
projecte de reparcel·lació i procedir a la seva formalització registral, amb l’advertiment
als  altres  dos  propietaris  diferents  a  l’Ajuntament,  que  prèviament  a  materialitzar
l’aprofitament urbanístic, hauran de procedir a l’enderroc de les edificacions existents.”
 
Atès l’informe de la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques,
serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 23 de juliol de 2012.
 
Atès el que disposa l’article 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer, de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme, els articles 125 i 131 del
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei d'urbanisme,
l’article 53.1 s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 2.1.1 j) de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local, modificada per la Llei
567/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local, i la
Resolució de l’Alcaldia núm. 1493/2011, de 20 de juny de 2011, on s’indica que les
competències per a l’aprovació inicial i definitiva d’aquest expedient corresponen al Ple
Municipal.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  definitivament  el  Projecte  de  reparcel·lació,  en  la  modalitat  de
cooperació, del sector PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc, promogut per aquest
Ajuntament i redactat per l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura, SLP, representat pel
senyor Marc Ribes Mesalles, una vegada incorporades al document les observacions
recollides a l’acord d’aprovació inicial i les derivades de la proposta consensuada entre
les diverses propietats inclosos en aquest sector.
 
Segon.- Estimar parcialment l’al·legació presentada pel senyor en data 9 de febrer de
2012, amb registre d’entrada núm. 1879, pel senyor Eduardo Peña Haitz, en qualitat
de mandatari del senyor Lluís Subirós Mills, tal com es recull  a l’informe emès per
l’Arquitecte Municipal de data 23 de juliol de 2012, transcrit en aquest mateix acord.
 
Tercer.- Facultar àmpliament a l’Alcalde President, el senyor Juli Fernández Iruela, i
subsidiàriament el Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui, o el que exerceixi les
seves funcions en representació de la Corporació, per a la formalització de tots els
documents derivats d’aquest acord.
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Quart.- Publicar aquest acord d’aprovació definitiva al Butlletí oficial de la província de
Girona, per a coneixement general de l’acord adoptat.
 
Cinquè.- Notificar  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  inclosos  en  l’àmbit  d’aquest
sector,  a  l’equip  tècnic  redactor  i  a  les  àrees  d’Intervenció  i  de  Secretaria  de
l’Ajuntament.

18.- PROJECTE D’URBANITZACIÓ DEL SECTOR PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC
II, A LLAFRANC.- Aprovació definitiva.-

Vist que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 31 de gener de 2012, va aprovar
inicialment el  Projecte d’urbanització del sector del Pla de millora urbana PMU-3.1,
Riera de Llafranc II,  a Llafranc, redactat  per l’equip tècnic de l’Àrea de Projectes i
Obres de l’Ajuntament, amb un pressupost d’execució per contracte de cent-noranta-
cinc mil cent setanta-quatre euros amb onze cèntims (195.174,11.-€), amb l’IVA del
18% inclòs.
 
Atès que durant el període comprès entre el 16 de febrer i el 15 de març de 2012,
ambdós inclosos,  en què va estar  en informació pública aquest Expedient,  amb la
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 32,
de 15 de febrer, i al Diari El Punt Avui de 16 de febrer així com la seva disposició al
tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal, es va presentar una única
al·legació subscrita pels senyors Eduardo Peña Haitz i Ramon Bosch Agustí, actuant
com a mandataris del senyor Lluís Subirós Mills, en data 16 de març de 2012, amb
registre d’entrada núm. 3776 i amb diligència de certificat administratiu de 14 de març.
 
Atès que s’han incorporat a l’expedient els respectius informes emesos per la Policia
Local, per la companyia Telefònica i per la companyia Endesa Distribución Eléctrica,
SL
 
Atès l’informe conjunt emès en data 26 de juliol de 2012 per l’Arquitecte Municipal, el
senyor Joaquim Garcia Balda i per l’Arquitecte Tècnic Municipal, el senyor Albert Vilà
Roura, on manifesten el que es transcriu a continuació:
 
“Vist  que a l’expedient  d’aprovació del  Projecte d’urbanització  del  sector  PMU-3.1,
Riera de Llafranc II, a Llafranc hi consta, entre d’altres, la següent documentació:
 
1.      Informe  de  la  Policia  Local  en  referència  a  la  senyalització  de  les  obres
contemplades al projecte.
 
2.      Informe de la companyia Telefònica.
 
3.      Informe de la companyia Endesa Distribución Eléctrica, SL.
 
4.      Al·legació subscrita pel senyor Eduardo Peña Haitz i el senyor Ramon Bosch
Agustí  com a mandataris  del  senyor  Lluís  Subirós Mills,  on formulen  les  següents
al·legacions:
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- El desproporcionat increment dels costos de les obres d’urbanització.
- Que els sistemes generals incorporats en el sector s’han de costejar per la totalitat de
la població i no solament pels propietaris de l’àmbit del PMU-3.1.
- Que els serveis urbanístics del carrer Marquès de Llafranc s’haurien de costejar pel
PMU-3.1 i pel PMU-3.4.
- No figura la delimitació de la Riera de Llafranc.
- Consideren inoportú el moment per desenvolupar el projecte d'urbanització.
 
Vist  el  que s’ha exposat  anteriorment,  els  tècnics  sotasignants  emeten  el  següent
informe:
 
1.      Pel que fa a l’informe de la Policia Local, el projecte contempla la reposició de
tota la senyalització existent i, pel que fa a la col·locació de la senyal tipus R-100, tot i
no estar contemplada dins el projecte, el seu cost podrà ser assumit dins el pressupost
de les obres d’urbanització.
 
2.      En referència a l’informe de la  companyia  Telefònica,  cal  dir  que els  tubs a
instal·lar estan contemplats de 110mm i no de 75mm i que el tub de 40mm que no
subministra la companyia, ja s’ha tingut en compte dins el projecte.
 
3.      L’informe de la companyia Endesa Distribución Eléctrica, SL ja estava recollit
dins el projecte
 
4.      I en relació a l’al·legació presentada cal dir que:
 
-          Amb  independència  del  que  figuri  al  Projecte  de  reparcel·lació,  les  obres
d’urbanització tenen un cost final de 155.407,54 €. El projecte d’urbanització incorpora
les modificacions efectuades al Pla Director de Clavegueram de Llafranc, que modifica
la canonada de DN.1000mm, plantejada inicialment, per una canonada de DN.600mm,
que es contempla en el present projecte. Així mateix, s’ha ajustat el pressupost a les
noves especificacions.
 
-          S’ha tingut en compte l’acord de la Junta de Govern Local de data 7 de juny de
2012, en que les despeses generals i el benefici industrial passen d’un 19% al 16%,
amb efectes a 1 de juliol  de 2012.  Amb això,  sobre un PEM de 110.720,67€,  les
despeses generals i el benefici industrial, passa de 21.036,91€ a 17.715,31€.
 
-          Pel que fa a l’IVA, es passa del 18% al 21%, amb previsió que les obres no
s’iniciaran abans de l’1 de setembre de 2012, data en la que l’impost s’incrementarà
un 3%.
 
-          En quan a la riera, cal dir que les obres ja es van executar d’acord amb el
Projecte de tractament urbà de la riera de Llafranc, fase 1 (carrers de Pere Pascuet i
de Pella i Forgas), aprovat pel Ple Municipal a la sessió de 28 de desembre de 2005, i
amb el Projecte de tractament urbà de la riera de Llafranc, fase 2 (tram comprès entre
els carrers de Pere Pascuet i Pella i Forgas, la passera peatonal del carrer Xàvega i el
pont de la Rascassa) aprovat per la Junta de Govern Local de 15 de febrer de 2007, i
que el sector PMU-3.1 únicament executa les obres de condicionament de la zona
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verda i, en cap cas, obres a la zona de la riera.
 
Per tant,  es proposa estimar parcialment aquesta al·legació d’acord amb els punts
expressats  anteriorment,  i  continuar  al  tràmit  d’aprovació  d’aquest  projecte
d’urbanització.”
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 23 de juliol de
2012.
 
Atès el que disposen els articles 89 i 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme i l’article 110 del Decret
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització del sector del Pla de millora
urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II, a Llafranc, redactat per l’equip tècnic de l’Àrea
de Projectes i Obres de l’Ajuntament, amb un pressupost d’execució per contracte de
155.407,54 €, inclòs l’IVA del 21%, i  on s’han incorporat les esmenes detallades a
l’informe emès el 26 de juliol de 2012 per l’Arquitecte Municipal, el senyor Joaquim
Garcia Balda, i per l’Arquitecte Tècnic Municipal, el senyor Albert Vilà Roura, transcrit
en aquest mateix acord.
 
Segon.- Estimar  parcialment  l’al·legació  presentada  conjuntament  pels  senyors
Eduardo Peña Haitz i Ramon Bosch Agustí, en representació del senyor Lluís Subirós
Mills, d’acord amb els termes recollits al citat informe tècnic de 26 de juliol. 
 
Tercer.- Notificar  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  afectats  per  aquest  Projecte
d’urbanització del sector del Pla de millora urbana PMU-3.1, Riera de Llafranc II.
 
Quart.- Disposar la publicació d’un edicte al Butlletí oficial de la província de Girona,
per a coneixement general d’aquesta aprovació definitiva.

19.-  SOL•LICITUD  DE  DISSOLUCIÓ  DE  LA  JUNTA  DE  COMPENSACIÓ  DEL
POLÍGON  D’ACTUACIÓ  PNF-3.1,  CARRER  XAREMBECO,  DE  LLAFRANC.-
Aprovació.- 

Intervé el senyor Rangel manifestant que el que es fa aquí és la dissolució de la Junta
de  Compensació,  que  no  és  res  més  que  acceptar  que  tot  el  procés  del
desenvolupament del Xarembecu, en un moment determinat es va canviar el sistema
d'actuació  i  encara  va  quedar  creada la  Junta  de  Compensació,  es  va  passar  de
compensació a cooperació i ara, en aquests moments, l'únic que fem és una dissolució
formal d'aquesta Junta de Compensació, que va ser aprovada pel Ple i que per tant,
ha de ser dissolta pel propi Ple.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:
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Vist l’escrit presentat en data 28 de juny de 2012, amb registre d’entrada núm. 9233,
per  la  senyora  Isabel  Ventós  Omedes,  en  qualitat  de  Presidenta  de  la  Junta  de
Compensació  del  Polígon  PNF-3.1,  carrer  Xarembeco,  de  Llafranc,  sol·licitant  que
l’Ajuntament dictés acord favorable a la dissolució d’aquesta Junta de Compensació,
en virtut de l’acord adoptat per part de l’Assemblea General de la Junta pres en data
14 de juny de 2012.
 
Atès  que el Ple Municipal,  a la sessió celebrada el  29 d’abril  de 2009, va aprovar
definitivament l’expedient de modificació del sistema d’actuació urbanística del polígon
PNF-3.1,  carrer  Xarembeco,  de Llafranc,  promogut  per l’Ajuntament  de Palafrugell,
passant de la modalitat de reparcel·lació per compensació bàsica a la modalitat de
cooperació, als efectes de garantir l’execució de les obres d’urbanització del carrer
Xarembeco inclòs en el citat polígon.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 23 de juliol de
2012.
 
Atès l’informe conjunt emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró
Val,  pel  Secretari  de  la  Corporació,  el  senyor  Jordi  Turon Serra,  i  per  l’Arquitecte
municipal senyor Jordi Font Bel en data 25 de juliol de 2012 on consideren que amb el
canvi  de  sistema  de  la  modalitat  d’actuació,  passant  de  compensació  bàsica  a
cooperació, aprovada pel Ple, és procedent la dissolució de la Junta de Compensació
donat  que  amb  aquest  nou  sistema  no  es  contempla  aquesta  entitat,  essent
l’administració actuant qui executa les obres d’urbanització de conformitat amb el que
preveu l’article 139 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost pel qual s’aprova el Text
refós  de  la  Llei  d’urbanisme,  modificat  per  la  Llei  3/2012,  de  22  de  febrer,  de
modificació  del  Text  Refós  de  la  Llei  d’Urbanisme,  per  la  qual  cosa és  procedent
aprovar la dissolució de la Junta de Compensació.
 
Atès que  al  mateix  informe de  l’Assessora  Jurídica  Municipal,  del  Secretari  de  la
Corporació i de l’Arquitecte Municipal s’indica que el procediment per a la dissolució de
l’Entitat  de  conservació  és  el  que  s’estableix  a  l’article  139  del  Decret  Legislatiu
1/2010, de 3 d’agost pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat
per  la  Llei  3/2012,  de  22  de  febrer,  de  modificació  del  Text  Refós  de  la  Llei
d’Urbanisme, i  als articles 195 i  205 del  Decret 305/2006, de 18 de juliol,  pel qual
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, així com als propis Estatuts d’aquesta
Junta  de  Compensació,  pel  que  procedeix  que  el  Ple  Municipal  prengui  l’acord
d’acceptar  la  dissolució  que  en  el  seu  dia  va  decidir  l’Entitat,  disposant  la  seva
publicació en el BOPG i trametent-ne una còpia a la Comissió Territorial d’Urbanisme
de Girona i al Registre d’Entitats Urbanístiques Col·laboradores.
 
Atès el  que disposa l’article 52 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril,  pel qual
s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
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Primer.- Aprovar  la  dissolució  de la  Junta de Compensació del  polígon d’actuació
PNF-3.1, carrer Xarembeco, de Llafranc, atenent la petició formulada per la senyora
Isabel Ventós Omedes,  en qualitat de Presidenta de la Junta de Compensació del
Polígon.
 
Segon.- Disposar la publicació d’aquest acord en el Butlletí oficial de la província de
Girona, per a coneixement de l’acord adoptat.
 
Tercer.- Trametre una copia d’aquest acord i la documentació necessària, al Registre
d’Entitats Urbanístiques Col·laboradores, per a la inscripció de la dissolució d’aquesta
entitat al citat Registre.
 
Quart.- Notificar  aquest  acord  als  representants  de  la  Junta  de  Compensació  del
polígon  d’actuació  PNF-3.1,  carrer  Xarembeco,  de  Llafranc,  i  a  totes  les  parts
afectades per aquesta tramitació.

20.- CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL I LA SENYORA MARIA
ASSUMPCIÓ FRIGOLA GRASSOT, PER A LA CESSIÓ EN PAGAMENT DE LES
DESPESES  D’URBANITZACIÓ  DE  LA  FINCA  NÚM.  4.3  I  D’UNA  PART
SEGREGADA DE LA FINCA NÚM. 5 DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA
SUD-1.12, BRUGUERES II, DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé el senyor Fernandez manifestant que aquest ha estat un conveni llarg, sé que
els diferents govern també ho varen estar intentant, ha sigut difícil, perquè a més a
més, aquesta senyora també ha anat canviant d'assessor jurídic i ha sigut complicat,
però entenem que hem trobat una proposta que ens permet desencallar un tema que
estava molt  encallat i  que amb aquest conveni,  per un costat nosaltres adquirim la
parcel.la, a més a més, el pagament que hi havia ajornat, de 50.000 euros, cal dir que
ja ho ha pagat, ho ha fet efectiu abans de l'any, ho va pagar ahir mateix el pagament
aquest que hi havia ajornat, per tant, entenem que és una resposta a una necessitat
que ja dic que feia temps que s'estava treballant en això, i em consta que els anteriors
govern també ho varen treballar, és a dir que ho portem a aprovació amb l'esperit que
tinguem la màxima unanimitat en aquest tema, però és un tema al que hi hem dedicat
motles hores tots, no només aquest govern i aquest alcalde, sinó també els anteriors. 

- senyor Rodrigo: El pont aquell quedarà resolt amb aquest conveni?

- senyor Fernandez: No té res a veure una cosa amb l'altre. El pont és un tema que
ara estem a l'espera que l'ACA ens enviï l'informe i el projecte alternatiu, sembla ser
que pinta bé, però no té res a veure amb això. Evidentment tindrà una conseqüència,
donat que si el projecte que es fa és la proposta que hem fet, com que tindrà menys
costos, però no té res a veure una cosa amb l'altra. 

- senyora Rivas: Com ha dit l'alcalde, el nostre vot no pot ser altre que el favorable,
ens alegrem moltíssim que això s'hagi resolt bé, i més que tot per la situació de la
senyora Frigola, que crec que ha sigut un llarg patiment, tant per ella i la seva família,
com per trobar una solució correcta. Per tant, no hi ha cap problema amb que el nostre
vot sigui positiu.
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- senyor Sabrià: Només ratificar tant les paraules de l'alcalde com les de la senyora
Rivas. Era una situació complexa de negociar, tant pels canvis d'assessors habituals
que hi havia, però també per la dificultat personal que li creava a la situació a aquesta
família, i allò que a vegades el dret urbanístic o l'urbanisme sembla que creï uns drets
o unes oportunitats tant l'entorn econòmic, com des del principi,  la manera com la
mateixa  família,  en  algun  cas  ho  va  gestionar,  va  acabar  convertint  això  en  un
problema greu i de difícil solució, per tant, celebrem que avui puguem signar aquest
conveni,  que estiguin d'acord en signar-lo,  que hagin fet  el  segon pagament i  que
aquest tema quedi tancat i amb una solució bona per les dues parts.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist el conveni signat entre l’Ajuntament de Palafrugell i la senyora Maria Assumpció
Frigola Grassot, per a la cessió en pagament de les despeses d’urbanització de la
finca  núm.  4.3  i  d’una  part  segregada  de  la  finca  núm.  5  del  polígon  d’actuació
urbanística SUD-1.12, Brugueres II, a Palafrugell.
 
Atès l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 23 de juliol de
2012.
 
Atès que en data 25 de març de 2009 es va aprovar el Projecte de reparcel·lació del
sector  SUD-1.12  Brugueres  II,  de  Palafrugell,  que  adjudicava  a  la  senyora  Maria
Assumpció Frigola Grassot les finques de resultat 4.3 i 5.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 23 de
juliol de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En data de 25 de març de 2009 es va aprovar el Projecte de reparcel·lació del sector
SUD-1.12 Brugueres 2, de Palafrugell, que adjudicava a la senyora Maria Assumpció
Frigola Grassot les finques de resultat 4.3 i 5, les quals tenien unes càrregues, d’acord
amb el compte de liquidació, de 364.381,44 €, i de 933.913,54 €, respectivament i, per
tant, el total de les càrregues corresponents a aquesta propietat pujava a la quantitat
d’1.298.294,98 €.
 
Posteriorment, l’Ajuntament va girar les quotes d’urbanització de manera que el primer
import  corresponia  al  10% del  total,  i  els  altres  dos  terminis  es  repartien  el  90%
pendent,  en dues quotes del  45% cadascuna.  La senyora Frigola va formalitzar el
pagament de la primera quota d’ambdues finques, però va manifestar la impossibilitat
de fer front a les següents quotes.
 
L’article 136 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, d’aprovació del Reglament de la Llei
d’urbanisme,  estableix  la  possibilitat  de  pagament  de  les  quotes  d’urbanització
mitjançant la cessió de les finques de resultat. Aquesta possibilitat és una de les tres
alternatives  possibles  regulades legalment  i  cal  entendre-la  com a prioritària  en el
supòsit de que sigui el propi propietari el que ho demani, atès que no té sentit que una
operació  urbanística  impulsada  per  l’Ajuntament  tingui  repercussions  sobre  el
patrimoni personal diferent dels terrenys que configuren aquesta operació urbanística,
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per la qual cosa l’opció de la cessió de finques és la mes justa i correcta.
 
L’objecte del conveni, que consisteix en la cessió de la finca resultant núm. 4.3, en
pagament de les despeses d’urbanització de la finca núm. 5, és la millor formula per a
resoldre aquesta situació i, per tant, cal informar-la molt favorablement.
 
Cal dir  també que el  conveni preveu que es pugui aplicar la mateixa solució en el
moment que es giri la tercera quota d’urbanització si les circumstàncies es mantenen
com les actuals i no hi ha sortida al mercat de les finques de resultat. Si es donés
aquest supòsit, a la finca resultant núm. 5 se li hauria de segregar una part que seria,
com a mínim, de 1.500.- m2, per donar compliment a la façana mínima.
 
Pel que fa a les valoracions, el conveni valida la valoració de la finca 4.3 d’acord amb
la  valoració  del  projecte  de  reparcel·lació,  però  a  la  finca  núm.  5  li  fixa  un  valor
actualitzat de 696.719,81 €.
 
Aquesta  finca  resultant  núm.  5  té  la  qualificació  de  a241  i,  en  funció  que té  una
superfície de 6.982,87 m2 i tenint en compte que la superfície mínima és de 1.500 m2,
es pot dividir en 4 parcel·les independents.
 
Per altra part, aquesta finca té la valoració complementària de l’efecte aparador, pel fet
de donar façanes al vial principal, que no s’ha considerat en la reparcel·lació, cosa que
sí que s’ha tingut en compte en altres finques.
 
I un altre aspecte destacable és el fet que, amb independència que les obres estiguin
completament finalitzades, les finques, al estar situades a continuació dels vials de
l’antiga zona industrial, ja podrien tenir la consideració de solar.
 
Per tot plegat, es considera que, d’acord amb les anteriors consideracions, la valoració
actualitzada d’aquesta finca de resultat  núm.  5 s’ha de fixar  a un valor de sòl  de
696.719,81€.
 
En conclusió,  a criteri  del  sotasignant  el  conveni  formalitzat  és correcte i  resolt  un
problema d’acord amb les determinacions del Reglament de la Llei d’urbanisme, pel
que es pot procedir a la seva aprovació.”
 
Atès l’informe emès per l’Interventor accidental de l’Ajuntament de Palafrugell en data
25 de juliol de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“1.- Antecedents
 
L’Ajuntament de Palafrugell  està executant les obres d’urbanització del sector SUD
1.12 Brugueres 2 a Palafrugell pel sistema de cooperació.
 
La senyora Maria Assumpció Frigola Grassot és propietària de les parcel·les resultants
4.3 i 5 de la reparcel·lació d’aquest sector i com a tal està afectada al pagament de les
quotes d’urbanització . A data d’avui l’estat de pagament de les referides quotes és el
següent:
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Finca
adjudicada

1r  termini
quota Estat 2n termini quota Estat

3r termini quota
(previsió) Estat

4.3 28.474,32 € pagat 128.134,45 €
Pendent
executiva 128.134,45 € No meritada

5. 72.612,88 € pagat 326.757,97 €
Pendent
executiva 326.757,97 € No meritada

* imports de les quotes sense IVA
 
2.- Contingut econòmic del conveni
 
De la lectura del conveni resulten les següents obligacions econòmiques a càrrec de
l’Ajuntament referents a la parcel·la 4.3:
 
Adquisició Finca 4.3 per un preu de 247.881,34 euros més IVA. (clàusula quarta) ,
aquest import es compensarà amb l’import pendent corresponent al segon termini de
la finca 5. Aquest valor correspon al valor del sòl sense urbanitzar que constava en el
projecte de reparcel·lació.
Fer-se càrrec de les quotes d’urbanització de la finca 4.3 (clàusula sisena)
Retornar la primera quota pagada corresponent a la finca 4.3 d’import 28.474,32 euros
i aquest import es compensarà amb l’import pendent corresponent al segon termini de
la finca 5.(clàusula cinquena)
 
El cost pressupostari d’aquestes obligacions a data d’avui és de 404.490,11 euros ,
(247.881,34 + 28.474,32 + 128.134,45) sense considerar l’IVA atès que com a ens
urbanitzador l’IVA és deduïble per l’Ajuntament i per tant no té caràcter pressupostari.
Aquestes despeses i,  atès que l’objecte del conveni és obtenir el pagament de les
despeses  d’urbanització  del  sector,  s’haurien  d’assumir  des  de  l’aplicació
pressupostària 21.150.61923 “Despeses urbanització sector Brugueres 2”, on consta
un crèdit disponible de 429.658,55 euros, dels quals 405.355,98 euros corresponen a
recursos propis de l’Ajuntament incorporats a l’aplicació (no quotes d’urbanització dels
propietaris)
 

  Ingressos

Total  autoritzat
desprès  del
reconeixement

Saldo

disponible

Previsió  inicial  2009  Quotes
urbanístiques 3.746.476,11 3.722.173,54 24.302,57

Modificació ple juliol 2010 baixa
altres inversions 12.000,00   

Venda  PPSH (10% aprof.  Mig
sector) 395.333,00   

Ingressos  monetarització.
Aprof.mig 93.858,82   

Modificació pressup. Març 2012
baixes altres inversions 56.000,00   

Total recursos propis 557.191,82 151.835,84 405.355,98

  Total  saldo  429.658,55
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disponible
 
En base a les anteriors consideracions s’informa de l’existència de crèdit adequat i
suficient per les obligacions derivades del conveni, amb l’advertiment que abans de
meritar  el tercer termini de les quotes d’urbanització serà  requisit la prèvia habilitació
pressupostària per tal  que l’Ajuntament  reconegui les obligacions del  tercer termini
corresponent a la parcel·la 4.3.
 
De la lectura del conveni resulten les següents obligacions econòmiques a càrrec de
l’Ajuntament referents a la parcel·la 5:
 
-          L’Ajuntament adquireix el compromís  futur d’acceptar la cessió d’una part que
es segregarà de la parcel·la núm. 5 com a pagament de les quotes d’urbanització
corresponent al 3r. termini de la finca núm. 5. A tal efecte les parts acorden un valor
del sòl sense IVA de 696.719,81 euros , aquest valor suposa un increment de 50.000
euros respecte al valor del sòl sense urbanitzar del projecte de reparcel·lació, a tal
efecte consta informe de l’Arquitecte Municipal justificant el nou valor.
-          L’Ajuntament suspèn el procediment executiu iniciat pel cobrament del segon
termini de la fase cinquena, atès que d’acord amb les clàusules anteriors es procedirà
a la seva compensació amb els pagaments a efectuar per la cessió de la fase 4.3, i la
part pendent desprès de pagar desprès de compensar d’import 50.402,30 euros més
IVA s’haurà de fer efectiva en el termini d’un any des de la signatura del conveni amb
el  corresponents interessos per la mora.
 
En relació a les obligacions econòmiques de la parcel·la 5 i ,atès que el propi conveni
estableix que s’hauran de formalitzar en un segon document de cessió que s’haurà de
començar a tramitar en el termini de 6 mesos des de la signatura d’aquest conveni,
s’informa que serà requisit necessari que una vegada quantificades les despeses que
suposaran per l’Ajuntament es realitzi  la prèvia habilitació pressupostària per a la seva
assumpció abans de la signatura d’aquest segon document de cessió previst.”
 
Atès el que estableix l’article 88 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim
Jurídic  de  les  Administracions  Públiques  i  del  Procediment  Administratiu  Comú,
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.
 
Atès el que estableix l’article 136 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, d’aprovació del
Reglament de la Llei  d’urbanisme, que estableix la possibilitat  de pagament de les
quotes d’urbanització mitjançant la cessió de les finques de resultat.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar el Conveni signat entre l’Ajuntament de Palafrugell i la senyora Maria
Assumpció  Frigola  Grassot,  per  a  la  cessió  en  pagament  de  les  despeses
d’urbanització  de la  finca núm.  4.3  i  d’una  part  segregada de  la  finca núm.  5  del
polígon d’actuació urbanística SUD-1.12, Brugueres II, a Palafrugell.
 
Segon.-  Facultar  el  senyor  Alcalde per  a  la  signatura  de tots  els  documents  que
calguin per a l’execució d’aquest acord.
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Tercer.- Notificar aquest acord a la senyora Maria Assumpció Frigola Grassot. 
 
Quart.- Notificar  també  aquest  acord  a  les  àrees  de  Tresoreria  i  Intervenció  de
l’Ajuntament, a les quals es farà arribar una còpia del conveni formalitzat.
 

21.- MOCIÓ DE SUPORT A LA PROPOSTA DEL PARLAMENT DE CATALUNYA
SOBRE EL PACTE FISCAL.- Aprovació.-

Intervé el senyor Fernandez manifestant que aquesta és una moció prou important,
totes són importants les mocions que van al plenari, però aquesta ho és més, en tot
cas faré una mica d'intervenció sobre el funcionament del debat. Com que hi ha dos
grups que proposen, primer donaré la paraula als dos grups que proposen, per tant
aquí no hi  haurà intervenció doble del  govern,  una vegada feta la intervenció dels
grups proposants, obriré el torn de paraula pels grups, de menor a major i procedirem
a la votació, i quan hi hagi hagut les intervencions, si algú vol demanar explicació de
vot, farem el mateix, si hi ha diferents paraules demanades donaré la intervenció de
menor a major, per intentar ordenar una mica el debat. 

El senyor Gómez llegeix la moció que copiada textualment diu així: 

“Exposició de motius:

Atès Que el Ple del Parlament de Catalunya, el dia 25 de juliol de 2012 va adoptar
l’acord que literalment diu:
 
1. Constatar que la Comissió d’Estudi d’un Nou Model de Finançament basat en el
Concert  Econòmic  va  elaborar  uns  treballs  i  aprovar  unes  conclusions,  que
fonamenten aquesta resolució. 
 
2. Constatar que els successius sistemes de finançament que ha tingut la Generalitat
de Catalunya al llarg d’aquests 32 anys han suposat un avenç en termes econòmics i
de capacitat normativa, però no han permès resoldre alguns dels problemes de fons
que pateix el nostre país. D’una banda, la publicació de les balances fiscals evidencia
que Catalunya se situa en un preocupant dèficit fiscal, amb l’enorme perjudici que ha
representat  aquesta circumstància per al  desenvolupament i  el  benestar del  nostre
país. De l’altra, la sistemàtica manca de lleialtat institucional per part de l’Administració
General de l’Estat, incomplint normes i acords, tal i com es posa de manifest amb la no
disponibilitat  del  fons  de  competitivitat  i  dels  recursos  de  la  disposició  addicional
tercera, relativa a les infraestructures, que ha contribuït a empitjorar aquesta situació. I
en tercer lloc, la desproporció existent entre els nivells de despesa pública gestionada
per la Generalitat i els objectius de reducció de dèficit públic que vénen imposats per
l’administració central. 
 
3. Reivindicar un acord de finançament que suposi un canvi de model respecte als
diferents  acords  assolits  en  la  història  del  nostre  autogovern.  Aquest  acord  de
finançament té com a objectius: assolir la plena capacitat de decisió sobre tots els
tributs suportats a Catalunya, poder disposar d’aquells recursos econòmics que com a
país generem per a atendre les polítiques socials i de creixement, i garantir la lleialtat
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institucional per evitar arbitrarietats i incompliments de les parts. 
 
4. Instar el Govern a iniciar un procés de negociació amb el Govern espanyol d’un
model de finançament propi per a Catalunya, dins d’aquest any 2012, d’acord amb les
conclusions  de la  Comissió  d’Estudi  d’un  Nou  Model  de  Finançament  basat  en  el
Concert Econòmic, i particularment tenint present els punts següents: 
 
a)  La  gestió  tributària  (exacció,  gestió,  recaptació,  liquidació,  revisió,  sanció  i
inspecció) de tots els tributs suportats a Catalunya ha de correspondre a l’Agència
Tributària de Catalunya, que en serà l’única administració responsable. 
 
b) L’Agència Tributària de Catalunya ha de disposar de plena capacitat i atribucions
per a l’organització i l’exercici de les funcions pròpies de la gestió tributària, i hauria de
col·laborar administrativament amb d’altres administracions de caràcter local, estatal i
europeu, especialment en la lluita contra el frau fiscal. 
 
c) La Generalitat ha de disposar de plena capacitat normativa i responsabilitat fiscal
sobre  tots  i  cadascun  dels  impostos  suportats  a  Catalunya,  dins  del  marc
d’harmonització fiscal comunitària, tot assegurant la consecució efectiva del principi de
progressivitat fiscal en el sistema impositiu. 
 
d)  L’establiment  de  l’aportació  catalana  a  l’Estat  en  concepte  del  cost  de  les
competències o els serveis comuns i prestats que afecten a Catalunya i que li  són
propis,  i  en  concepte  de  cooperació  interterritorial.  Aquesta  aportació  ha  de  ser
revisada quinquennalment i acordada bilateralment amb l’Estat. 
 
e)  A  l’hora  de  determinar  l’aportació  catalana,  Catalunya  no  pot  perdre  posicions
respecte a la seva situació en capacitat fiscal un cop feta la contribució a la solidaritat.
Els recursos a la solidaritat s’han de destinar als serveis bàsics de l’estat del benestar
tenint en compte l’esforç fiscal. 
 
5.  Instar  el  Govern  a  garantir  la  lleialtat  institucional  entre  la  Generalitat  i  les
administracions locals i a establir un sistema de finançament dels ens locals adaptat a
la redistribució competencial que determini el model d’organització territorial propi, que
tindrà com a principis l’autonomia local, la corresponsabilitat fiscal, la solidaritat, i el
reequilibri territorial. 3 
 
6.  Instar  el  Govern  a  crear  un  grup  de  treball  amb  capacitat  decisòria  per  fer  el
seguiment  d’aquesta  negociació  amb  l’Estat,  integrat  pel  Govern  i  per  les  forces
parlamentàries  que  manifestin  el  seu  ple  suport  a  aquesta  proposta  de  resolució.
Aquest grup fixarà un calendari d’actuació, que anirà lligat al temps de negociació amb
l’Estat. 
 
7. Instar al Govern a aconseguir la màxima implicació activa de tots els sectors polítics,
econòmics i socials de Catalunya al voltant del present acord, així com a traslladar a
les institucions europees la naturalesa i els objectius del mateix.
 
Atès que els diferents grups municipals de l’Ajuntament de Palafrugell comparteixen el
contingut de l’esmentat acord.
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Proposta d'acord:

Ratificar íntegrament i de forma plena el contingut de l’acord adoptat pel Parlament de
Catalunya el dia 25 de juliol de 2012, en relació a la proposta de pacte fiscal.”

Continua el senyor Gòmez manifestant que des del grup municipal de Convergència i
Unió a Palafrugell hem volgut presentar aquesta moció perquè creiem que ara, més
que mai, la nostra nació, Catalunya, necessita  d'un finançament just que l'ajudi a sortir
del pou de la crisi on està immersa, i que defensar-ho és cosa de tots, no només del
govern de la Generalitat o dels grups parlamentaris que d'una manera o altra hi han
donat suport, sinó també des de totes aquelles entitats o institucions que ho puguem
fer.
El dèficit fiscal anual que acumula Catalunya de mitjana durant els darrers vint-i-cinc
anys oscil·la entre el 8 i el 8’5% del seu producte interior brut, de manera que durant
aquest temps, hem cedit, cada any, més d’un 8% de la seva riquesa a Espanya. Un
total de més de 16.500 milions d’euros anuals que no generen cap benefici per als
catalans,  la  qual  cosa  significa  que  cadascun  dels  ciutadans  de  Catalunya  paga
anualment a l’Estat espanyol uns 2.200€ sense rebre a canvi cap tipus de servei ni de
prestació. Posarem un exemple. Avui, en el Ple de la corporació, hi som presents 25
persones. Doncs només comptant amb els que estem aquí, aportem 55.000 € anuals
sense cap tipus de retorn, imagineu-vos si aquesta xifra la multipliquem pel conjunt de
veïns i veïnes que vivim a Palafrugell, i que quedi ben clar que des de Convergència i
Unió entenem que els territoris més rics han de ser solidaris amb els menys rics i que
la funció redistributiva de l’Estat és bàsica per garantir la igualtat entre territoris. No
obstant, entenem també que, quan la solidaritat entre territoris arriba a xifres asfixiants,
com les que pateix actualment el nostre país, la solidaritat es converteix en injustícia. 
El dèficit fiscal està limitant dia rere dia la nostra capacitat de creixement econòmic i
està significant una pèrdua de competitivitat respecte d’altres, amb tot un conjunt de
costos socioeconòmics que suscita aquesta situació, un dèficit que la seva proporció
tant exagerada el  converteix en un cas únic a Europa i  al  món i  que és fruit  d'un
sistema de fiançament anacrònic,  que recorda més al  colonialisme del  segle XIX i
principis del XX, que el funcionament d'un estat modern.
Des  del  Govern  de  la  Generalitat  s’estan  duent  a  terme  importants  mesures  de
reducció de la despesa i priorització de la inversió pública. Entre els catalans ha aflorat
la percepció que s’han excedit els límits naturals de solidaritat, ja que amb els seus
recursos veuen com d’altres comunitats autònomes continuen endegant polítiques de
despesa exorbitants, unes comunitats que semblen exemptes de la crisi econòmica,
mentre, en canvi, Catalunya té greus problemes fins i tot per invertir en polítiques de
benestar, bàsiques per als ciutadans. Arran d’aquesta situació, s’ha anat engendrant
en el si de la nostra societat un sentiment d’injustícia i de frustració generalitzat. 
No  és  viable  que la  solidaritat  sigui  sempre  unidireccional,  i  que  sempre  hi  surtin
guanyant i perdent els mateixos. És el moment de demanar a l’Estat el Pacte Fiscal
com a nou model de finançament, el model de finançament que ens mereixem com a
garant de les necessitats dels catalans i  les catalanes. Catalunya ha estat sempre
lleial, fraternal i solidària amb la resta de l'Estat Espanyol, una actitud que no sempre
ha  estat  corresposta  amb  la  mateixa  intensitat,  i  volem continuar  essent-ho,  però
només nosaltres hem de poder decidir lliurement i democràticament el nostre futur com
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a país, decidir sobre els nostres impostos i la nostra capacitat fiscal.
El Pacte Fiscal és la millor eina per lluitar contra la crisi econòmica i reforçar l’estat del
benestar. Significa la cessió de la totalitat dels tributs a la Generalitat de Catalunya, la
plena capacitat normativa i de gestió tributària per part de l’Agència Tributària Catalana
(ja contemplat a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya), la qual recaptaria, inspeccionaria
i  liquidaria tots  els impostos, així  com l’establiment  d’una quota de compensació a
l’Estat que tingui en compte les despeses del govern central a Catalunya i una quota
de solidaritat interterritorial. I insisteixo, no volem deixar de ser solidaris amb la resta
de l’Estat, sinó que vol decidir en què i de quina manera invertir els seus recursos.
Catalunya  no  es  vol  quedar  enrere.  Ha  arribat  l’hora  de  treballar  de  valent  per
aconseguir els nostres propis recursos i potenciar tots els nostres actius. Ens ha tocat
viure  uns  moments  molt  complicats,  possiblement  els  complicats  de  tota  l'era
democràtica,  i  per  superar-ho  caldrà  que  recuperem  la  millor  versió  de  nosaltres
mateixos, la millor  versió com a país, com a país d'emprenedors,  de gent valenta,
treballadora, que creu en l'esforç i en la feina ben feta i que sempre que convé s'aixeca
ben d'hora. Caldrà que recuperem de debò tots aquells valors amb què, generació rere
generació, s'ha aixecat aquest país, i dels que alguns hem perdut pel camí, i pel que fa
als polítics, pensem que és l'hora d'intentar sumar, de vestir complicitat, sobretot en les
qüestions de país com aquesta, entenem que hi pot haver matisos, que no tothom està
d'acord amb la totalitat de la proposta que ha sortit del Parlament de Catalunya, però
de la mateixa manera també és evident que és molt més gran allò que ens suma que
no pas allò que ens separa. Tots coincidim en la diagnosi i gairebé tot en la majoria
dels punts de la composició de la cura, en definitiva, per tots aquests motius que he
anat desgranant, us encoratgem a què els diferents regidors  doneu suport a aquesta
moció que hem presentat conjuntament amb el grup d'Esquerra Republicana, perquè
entenem que  només  així,  des  de  la  forma  del  consens  majoritari,  farem  possible
l'assoliment de les fites que ens proposem, i que la població que representem, des
d'una amplíssima majoria ens reclama.

- senyor Sabrià: Portem avui aquest acord perquè crec que la situació a Catalunya, és
absolutament insostenible a dia d'avui. El Parlament, amb un acord amplíssim, amb
una majoria amplíssima va tirar endavant aquest acord, i amb el grup de Convergència
vàrem decidir que el que havíem de fer, no era debatre el contingut de l'acord, sinó
replicar allò que havia portat al Parlament perquè el suport a aquest document fos el
més  ampli  possible,  tant  des  de  les  entitats  socials,  però  també  des  dels  nostre
Ajuntaments,  des  dels  nostres  regidors  i  des  de  les  institucions  més  properes  al
ciutadà, i ho varem voler fer d'aquesta manera, copiant el text i portant-lo aquí. 
Des d'Esquerra estem contents perquè d'això se'n deia Pacte Fiscal en els seus inicis i
ens  feia  molta  por  aquella  capacitat,  i  no  voldria  fer  enfadar  als  amics  de
Convergència,  que  estem  molt  contents  d'haver-ho  presentant  conjuntament,  però
aquella capacitat  de poc a poc anar-se movent,  i  per tant perdre com solem dir  a
Esquerra, la clau i la caixa i anar perdent, doncs o perdíem la clau o perdíem la caixa i
crec que finalment hem arribat a lloc, mantenint la clau i mantenint la caixa, i per tant el
pacte el podríem treure i parlar de concert, que és realment el que des d'Esquerra, fa
més de vint anys que en parlem. 
Ara hi ha coses importants a fer, a banda d'aprovar-ho avui aquí. Coses importants a
fer com fixar un calendari, perquè crec que els ciutadans de Catalunya no mereixen en
cap cas que se'ls torni a marejar com se'ns va fer entre tots, en el procés de l'Estatut, i
per tant a això se li ha de posar un calendari molt clar i que d'aquí dos, tres, cinc, sis
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mesos, no més enllà, sapiguem quina és la resposta i tanquem aquest tema.
La resposta més provable, doncs trobar-nos la porta tancada, i llavors també crec que
hem de saber que tocarà fer tot darrera, i tot darrera tocarà convocar eleccions, tocarà
fer  programes  netament  de  caràcter  nacional  i  independentista,  i  per  tant  si  els
resultats són els que han de ser, convocar un referèndum i d'una vegada tancar la
porta a aquells que no volen conviure amb nosaltres, és així de senzill.
Ja sé que no tots estem d'acord amb aquesta explicació, però sí que crec que estem
d'acord  en  què  la  situació  pel  país  és  absolutament  asfixiant,  hem  de  prendre
decisions, que des d'Esquerra no compartim, com deixar de pagar els concerts dels
geriàtrics, perquè a dia d'avui, els diners que els hi corresponen a Catalunya no hi són,
nosaltres segurament deixaríem de pagar altres coses abans, però en tot cas estem
tots d'acord que els diners per fer front als pagaments, en aquest cas no hi són.
Abans el senyor Alcalde em deia que el fet que es parli en aquesta sala en castellà no
era culpa seva, i no, no li diré que és culpa seva, però d'aquest acord d'avui, sí que
ens  agradaria  dir  que  votar-lo  a  favor  és  votar  a  favor  de  Catalunya  i  per  tant,
demanaríem a tots aquest esforç, i sobretot al partit socialista perquè amb altres partits
hi tinc menys esperances, prendre el camí de l'Ernest Maragall i no prendre el camí
que es va prendre des d'altres àmbits del Partit Socialista, potser sí que si ho fan els hi
facin tornar l'acta de regidors, en tot cas, això cadascú a casa seva ja s'ho sap, però sí
que demanaríem aquest suport perquè seria bo per casa nostra perquè quants més
siguem més força farem, i  tot  i  que el  camí a recórrer per Esquerra és molt  llarg,
començar  per  la  independència  fiscal  és  un  primer  pas  per  acabar  tenint  la
independència nacional que és el que des del nostre partit anhelem.

- senyor Guerra:  Comenzaré por contestarle al señor Sabriá porque a diferencia de
usted, yo cuando digo algo intento cumplirlo, me refiero a que usted me consulto sobre
mi postura sobre el pacto fiscal, parece que se ha olvidado completamente, y lo mismo
que le dije en su momento lo voy a cumplir, y es darle el soporte, porqué a parte de
que pueda, deba y me de la gana hablar en castellano ya que lo saca tanto a cuento,
no se que le hace tanta gracia, considero que además de español soy catalán, que
pago mis impuestos aquí y como tanto usted como el señor Gómez han expresado
muy bien, Catalunya recupera menos, muchísimo menos de lo que revertimos en el
resto del país, con lo cual, esto debería ser contemplado ya por ley, al cien por cien.
De todas formas, todo lo que ustedes dicen, tanto usted señor Gómez, como usted
señor Sabrià, de los posibles pactos habidos, no habidos, estos agujeros negros, le
recuerdo señor Gómez que solamente el caso Millet y los 3,2 millones de euros que ha
tenido que depositar Unió Democràtica por Catalunya, són 40 millones de euros, que
hubieran impedido, así de fácil, que este lunes pasado se aumentara un 7,5% el coste
de los peajes. No es verdad?, si no es verdad dígalo, es su partido. 
El señor Sabriá , que representa a Esquerra Republicana no ha nombrado en ningún
momento el coste que nos suponen las embajadas de Catalunya en el extranjero, esto
ya  le  gusta  más,  verdad,  señor  Sabrià?.  De  todas  maneras  reitero  que  desde
Plataforma  apoyaremos  el  Pacto  fiscal  porqué  creemos  que  es  conveniente  para
Catalunya.

- senyora  Galiana:  Són  moments  difícils,  estem  en  una  situació  econòmica
desesperada, Espanya i Catalunya, perquè a la fi, aquí anem tots en el mateix vaixell,
però jo voldria fer  una crítica important en si  realment la situació de Catalunya ve
provocada per la nostra solidaritat o per la nostra mala gestió, perquè clar, si realment
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aquests  diners  que  diuen  que  s'entreguen  i  no  es  reben,  que  també  hauríem de
discutir  aquesta  qüestió,  és  el  motiu  que  Catalunya  és  realment  el  motiu  de  què
Catalunya estigui així, o si realment el motiu de què Catalunya estigui com està també
és, en part, fruit  del tarannà general que s'ha seguit a l'hora de governar. 
És curiós, perdoni senyor Gómez, però en els moments actuals en què als mitjans de
comunicació està sortint a la premsa els forts escàndols de Convergència i Unió, i de
la manera que estan anant els milions i de la manera que s'ha robat o presumptament
s'ha robat, però sembla que és força evident, i tot això ho hem pagat tots, perquè tant
catalana soc jo com vostè i jo també pago els impostos aquí, i no em considero menys
catalana i també em beneficio de totes les inversions que es fan a Catalunya. Resulta
demencial per part del seu partit, perquè suposo que li han passat la moció i li han dit
que  la  presentés,  que  s'atreveixin  a  dir  el  que  estan  dient  en  aquesta  moció.
Possiblement  si  vostès  han  de  tenir,  ara  actualment  que  estan  governant  a  la
Generalitat, el control absolut de les nostres finances, potser haurem de marxar del
país, perquè de la manera que ho estan gestionant, potser em faria port que tinguessin
el total control perquè potser d'aquí quatre dies acabarem tots sense res.
S'ho facin mirar, perquè aquí hi ha hagut molt “despilfarro”, preguntin el que costen
aquesta ambaixades i  quants  diners  anirien a les  escoles bressol,  a  la  gent  gran,
preguntar-nos  si  realment  és  tant  imprescindibles  tenir  aquestes  ambaixades  a
l'estranger,  el  malbaratament  que  hi  ha  hagut  amb  informes  que  han  costat  una
barbaritat  i  que han estat  innecessaris,  i  fem una auditoria de la manera que s'ha
malbaratat en aquest país, Catalunya, digués país ja que vostès ho volen així, s'han
malbaratat els diners.
Llavors, m'ha fet gràcia perquè presenta una moció que fins i tot ens diu com ha de ser
el Pacte Fiscal, amb una sèrie de concrecions que fins i tot són gracioses. Miri, això és
un tema molt seriós, Espanya i Catalunya estan a punt de fer fallida, i a mi em sembla
que aquest tema és molt seriós i hem d'entendre que el govern  espanyol s'ha trobat
una caixa totalment buida, evidentment que no pot pagar, perquè no hi ha diners i
d'això tots n'hem de ser conscients, i  el que hem de fer és anar units per intentar
solucionar aquesta qüestió.
Diu que nosaltres no rebem res i no hem de donar res, escolti'm, vostè rep un exèrcit
que  l'està  protegint  d'una  invasió,  vostè  rep  tractes  de  pesca  que  són  tractes
d'Espanya  i  dels  quals  se'n  beneficia  Catalunya,  vostè  rep  la  representació  dels
interessos d'Espanya, sobretot en el sector ramader i agrícola, que a Catalunya és un
sector  força  fort,  rep  subvencions  perquè el  govern  espanyol,  tant  si  és  del  partit
Socialista com si  és del  PP, han estat  negociant  i  treballant a través de polítics a
Europa, i es reben moltes més coses. No és allò de dir que no es rep res, vostè rep la
seguretat marítima que la paga el govern espanyol, i a més vostè rep inversions. Què
som solidaris  i  que hi  ha una petita  diferència,  realment  ens hem de preguntar  si
aquesta és la mare dels ous, és a dir, realment Catalunya està com està, molt bé,
perquè ara no està rebent els diners, però està com està per això, o està com està
perquè ha fet això molt malament i s'han tirat aquests diners, per tant, ho sento però el
nostre vot no serà a favor, perquè sí que estem d'acord que s'ha de fer una reforma
fiscal, que les autonomies han de tenir un finançament i s'han de solucionar moltes
qüestions, però no d'aquesta manera i no de la manera que vostè ho planteja a la seva
exposició de motius, que em sembla escandalós i  vergonyós, és a dir,  en faci una
reflexió, què és el que a Catalunya s'ha fet malament?, perquè s'han fet moltes coses
malament, com a la resta d'Espanya, i estem com estem perquè no hem fet bé les
coses i  el  que hem d'intentar  és fer-les bé,  i  per  aquí  comença la qüestió.  No és
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qüestió de dir que administrarem els diners, però escoltí, si els han d'administrar els
administrin bé, faci aquest favor.

- senyora Rivas: Com sempre i seguint la tradició, els temes que afecten al que no
significa  la  gestió  pròpia  municipal,  l'Entesa  té  llibertat  de  vot  per  part  dels  seus
regidors i regidores.

- senyor Fernandez: També, com sempre, el grup municipal del PSC té llibertat de vot
en aquests temes, i aquest alcalde, mai, ni avui ni mai ha imposat cap votació a cap
regidor, ni meu, ni de companys de govern, en temes que no afecten al municipi, no
hem obligat mai a prendre cap acord i molt menys en aquest. En tot cas és un tema
prou  important  i  que  requereix  d'una  explicació  fugint  una  mica  del  que  és  la
demagògia. Dic això perquè he sentit moltes coses aquests últims dies i aquests últims
mesos en el  tema del  pacte fiscal.  Ningú qüestiona que necessitem un nou pacte
fiscal, ningú ho qüestiona, fins i tot aquelles formacions que han votat en contra en el
Parlament  de  Catalunya,  moltes  no  qüestionaven  que  cal  un  nou  model  de
finançament per Catalunya, moltes no qüestionaven que aquest model nou ha de ser
un model propi per Catalunya, aquí hi havia un ampli acord, crec que hi havia un acord
en la diagnosi i en el què necessitem per Catalunya, el desacord ha vingut, en el cas
del meu partit, en com fer-ho, la fórmula de fer-ho ha sigut el desacord, però sí que és
veritat que jo voldria fer algunes matisacions a nivell del procés. A mi em preocupa que
en aquests moments estem parlant molt de pacte fiscal, i ja dic que cal anar cap al
pacte fiscal,  és disfressa aquest  pacte fiscal  com un concert  econòmic i  no és un
concert econòmic, la gent ho sap que no és un concert econòmic, aquesta proposta no
és  un  concert  econòmic,  perquè  si  mireu  la  Llei  12/2002,  que  regula  el  concert
econòmic Basc, no és aquest el concert, perquè en aquell concert econòmic Basc hi
ha una comissió mixta que diu com es regula, per tant, no és concert, en tot cas a
aquest li podríem dir el concert econòmic del segle XXI, que és possible, però en tot
cas no és concert econòmic.
I  també  em  preocupa,  i  ja  intentaré  després  en  la  meva  explicació  de  vot,
particularment  el  que votaré  ho faré,  em preocupa que en aquest  context  de crisi
econòmic, per un costat el PP a Madrid tinguin aquesta temptació centralitzadora de
l'Administració Pública, i anar contra Ajuntaments i autonomies a tort i a dret, aquí no
queda  ningú  viu  i  la  culpa  la  tenim  sempre  els  Ajuntaments  o  les  comunitats
autònomes, i també, en clau de govern, és veritat que tenim menys recursos de la
Generalitat, però també és veritat que sempre està a sobre la taula el Pacte fiscal, i no
oblidem que hi  ha un nou acord de finançament,  fins l'any 2013, aprovat  i  que ha
comportat més recursos per Catalunya, més del que hi havia, insuficients si, però a mi
el que em preocupa és que en aquests moments, sembla ser que els problemes que té
la gent, a nivell d'Espanya i a nivell de Catalunya, tots són fruit o bé del Pacte Fiscal, o
bé de la centralització del PP; són fruit de la crisi econòmica. Segurament que amb un
pacte fiscal nosaltres tindríem més recursos, però també és veritat que els governs
tenen altres mecanismes per tenir més recursos, jo per exemple posaria sobre la taula
el tema de l'impost de successions, segurament que el tripartit va fer l'error d'eliminar-
lo al 90% dels ciutadans i ara el govern ha fet l'altre error d'eliminar-lo al 10% restant,
és possible, també hem fet errors segurament en la gestió, però jo dic que Pacte Fiscal
sí, el meu grup té llibertat de vot, després quan jo hagi d'explicar el meu vot, explicaré
el perquè he fet aquest vot, a consciència, convençut, i per tant, no entraré a valorar
aquí el que ha fet el company Maragall, que ho faré després a l'explicació de vot, en
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relació a la seva postura. Per tant, el meu grup té llibertat de vot en aquesta moció que
afecta al pacte fiscal.

- senyor Gomez: Jo crec que l'exposició ha sigut el suficientment extensa com per
explicar bé què és el que es pretén presentant això. Nosaltres, des de Convergència i
Unió, sempre hem defensat que a Catalunya li calia un millor finançament, és un tema
que pràcticament tots els grups, i això sobretot ho tornava a insistir en l'últim paràgraf
perquè ningú se m'hagués perdut,  però malgrat tot sembla que hi ha hagut alguna
pèrdua d'atenció en algun moment i no s'ha entès, és un tema en què hi estem tots
absolutament d'acord, fins i tot el PP, el que sí que és veritat és que hi ha hagut alguna
diferència amb el tema de la fórmula. Nosaltres sobretot defensem això, no hem entrat
a valorar evidentment el tema de la gestió perquè nosaltres també ens hem trobat una
herència, jo crec que és obrir el debat. La senyora Galiana ha utilitzat l'adjectiu de
demencial respecte a la gestió de Convergència i Unió a la Generalitat, home, jo crec
que sobretot això es podria aplicar al govern central, i sinó que vagi i ho pregunti al
carrer. Però el que també trobo demencial és que es critiqui a Catalunya una qüestió
en la qual, i ara m'estic referint sobretot a la resposta del PP, que justament el País
Basc ho defensa, això sí que ho considero, sinó demencial, perquè potser és una mica
massa fort, si més no poc coherent.
Nosaltres tornem a insistir  en això, evidentment la gestió podria haver estat  millor,
evidentment tots en som corresponsables amb la part que ens toca, sobretot els partits
que tenim atribucions de govern, i en aquest sentit tornar a recalcar que hi ha unes
balances fiscals que són molt clares, hi ha una disposició addicional tercera que no
se'ns ha pagat i un fons de competitivitat que tampoc, probablement la situació de
Catalunya a hores d'ara seria una altra.

-  senyor  Sabrià:  Confirmar  que el  company de  Plataforma va  anunciar  el  seu vot
favorable, no diré res més, però és cert que a la Junta de Portaveus ho va anunciar.
De l'altra, mostrar la perplexitat sobre els arguments del Partit Popular, i crec que no
cal que ens hi entretinguem, però apel·lar a la importància d'un exercit per evitar una
invasió estrangera, és trist, si més no perquè hem vist a tota Europa tots els exercits
també es retallaven, i com l'Estat espanyol s'ha negat a fer-ho en tot moment, i només,
per treure una mica de ferro a tot plegat, dues dades senzilles, 320.000 euros en jocs
de taula, 115.000 euros en banderes o 141.000 en roba de llit, són les despeses de les
ambaixades de l'Estat espanyol, la suma de la roba de llit, més els jocs de taula més
les banderes, és molt més gran que tota la despesa que pugui fer la Generalitat en els
centres que té a fora. Ho deixo aquí perquè crec que no cal que ens justifiquem i per
això ho hem volgut fer de manera simpàtica. Tenim molt clar cap on anem, i per tant, la
nostra última reflexió és per tots aquells regidors que puguin tenir dubtes, jo crec que
ho apuntava el senyor Gómez, es fa difícil  entendre que tots els partits defensin el
concert pel país basc i que en canvi no siguem capaços de defensar-lo, tots, també,
des de tots els àmbits, per Catalunya, crec que és el que hauríem de fer, seria una
mostra de responsabilitat, quants més siguem, més sumem i més força tindrem, i per
tant, jo aquí, a títol individual, com que la majoria de regidors tenen llibertat de vot, jo,
a títol individual els hi demano que facin aquesta reflexió i que votin a favor del país,
perquè un no es pot abstenir en temes com aquests, perquè abstenir-se és mostrar
indiferència i crec que aquí ens la juguem tots i que hi hem de votar a favor.
 
Tot seguit  se sotmet a votació la moció de suport  a la proposta del  Parlament de
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Catalunya, sobre el pacte fiscal, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la  moció de suport a la proposta del Parlament de Catalunya, sobre el pacte
fiscal, l'exposició de motius de la qual, diu així:

Atès Que el Ple del Parlament de Catalunya, el dia 25 de juliol de 2012 va adoptar
l’acord que literalment diu:
 
1. Constatar que la Comissió d’Estudi d’un Nou Model de Finançament basat en el
Concert  Econòmic  va  elaborar  uns  treballs  i  aprovar  unes  conclusions,  que
fonamenten aquesta resolució. 
 
2. Constatar que els successius sistemes de finançament que ha tingut la Generalitat
de Catalunya al llarg d’aquests 32 anys han suposat un avenç en termes econòmics i
de capacitat normativa, però no han permès resoldre alguns dels problemes de fons
que pateix el nostre país. D’una banda, la publicació de les balances fiscals evidencia
que Catalunya se situa en un preocupant dèficit fiscal, amb l’enorme perjudici que ha
representat  aquesta circumstància per al  desenvolupament i  el  benestar del  nostre
país. De l’altra, la sistemàtica manca de lleialtat institucional per part de l’Administració
General de l’Estat, incomplint normes i acords, tal i com es posa de manifest amb la no
disponibilitat  del  fons  de  competitivitat  i  dels  recursos  de  la  disposició  addicional
tercera, relativa a les infraestructures, que ha contribuït a empitjorar aquesta situació. I
en tercer lloc, la desproporció existent entre els nivells de despesa pública gestionada
per la Generalitat i els objectius de reducció de dèficit públic que vénen imposats per
l’administració central. 
 
3. Reivindicar un acord de finançament que suposi un canvi de model respecte als
diferents  acords  assolits  en  la  història  del  nostre  autogovern.  Aquest  acord  de
finançament té com a objectius: assolir la plena capacitat de decisió sobre tots els
tributs suportats a Catalunya, poder disposar d’aquells recursos econòmics que com a
país generem per a atendre les polítiques socials i de creixement, i garantir la lleialtat
institucional per evitar arbitrarietats i incompliments de les parts. 
 
4. Instar el Govern a iniciar un procés de negociació amb el Govern espanyol d’un
model de finançament propi per a Catalunya, dins d’aquest any 2012, d’acord amb les
conclusions  de la  Comissió  d’Estudi  d’un  Nou  Model  de  Finançament  basat  en  el
Concert Econòmic, i particularment tenint present els punts següents: 
 
a)  La  gestió  tributària  (exacció,  gestió,  recaptació,  liquidació,  revisió,  sanció  i
inspecció) de tots els tributs suportats a Catalunya ha de correspondre a l’Agència
Tributària de Catalunya, que en serà l’única administració responsable. 
 
b) L’Agència Tributària de Catalunya ha de disposar de plena capacitat i atribucions
per a l’organització i l’exercici de les funcions pròpies de la gestió tributària, i hauria de
col·laborar administrativament amb d’altres administracions de caràcter local, estatal i
europeu, especialment en la lluita contra el frau fiscal. 
 
c) La Generalitat ha de disposar de plena capacitat normativa i responsabilitat fiscal
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sobre  tots  i  cadascun  dels  impostos  suportats  a  Catalunya,  dins  del  marc
d’harmonització fiscal comunitària, tot assegurant la consecució efectiva del principi de
progressivitat fiscal en el sistema impositiu. 
 
d)  L’establiment  de  l’aportació  catalana  a  l’Estat  en  concepte  del  cost  de  les
competències o els serveis comuns i prestats que afecten a Catalunya i que li  són
propis,  i  en  concepte  de  cooperació  interterritorial.  Aquesta  aportació  ha  de  ser
revisada quinquennalment i acordada bilateralment amb l’Estat. 
 
e)  A  l’hora  de  determinar  l’aportació  catalana,  Catalunya  no  pot  perdre  posicions
respecte a la seva situació en capacitat fiscal un cop feta la contribució a la solidaritat.
Els recursos a la solidaritat s’han de destinar als serveis bàsics de l’estat del benestar
tenint en compte l’esforç fiscal. 
 
5.  Instar  el  Govern  a  garantir  la  lleialtat  institucional  entre  la  Generalitat  i  les
administracions locals i a establir un sistema de finançament dels ens locals adaptat a
la redistribució competencial que determini el model d’organització territorial propi, que
tindrà com a principis l’autonomia local, la corresponsabilitat fiscal, la solidaritat, i el
reequilibri territorial. 3 
 
6.  Instar  el  Govern  a  crear  un  grup  de  treball  amb  capacitat  decisòria  per  fer  el
seguiment  d’aquesta  negociació  amb  l’Estat,  integrat  pel  Govern  i  per  les  forces
parlamentàries  que  manifestin  el  seu  ple  suport  a  aquesta  proposta  de  resolució.
Aquest grup fixarà un calendari d’actuació, que anirà lligat al temps de negociació amb
l’Estat. 
 
7. Instar al Govern a aconseguir la màxima implicació activa de tots els sectors polítics,
econòmics i socials de Catalunya al voltant del present acord, així com a traslladar a
les institucions europees la naturalesa i els objectius del mateix.
 
Atès que els diferents grups municipals de l’Ajuntament de Palafrugell comparteixen el
contingut de l’esmentat acord.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, Pujol,  i  les senyores Montalban i  Frigola (CiU),  els senyors
Sabrià, Vilà i Lledó (ERC) i de les senyores Rivas i Recio (Entesa), i del senyor Guerra
(PxC),  total  disset  vots  a favor;  l'abstenció del  senyor  Genover  (Entesa),  total  una
abstenció; i el vot en contra del senyor Rodrigo (PP); total un vot en contra:

Ratificar íntegrament i de forma plena el contingut de l’acord adoptat pel Parlament de
Catalunya el dia 25 de juliol de 2012, en relació a la proposta de pacte fiscal.

En el torn d'explicació de vot, intervé el senyor Rangel manifestant que li agradaria
plantejar un aspecte de sinceritat, és a dir,  sempre he intentat, en tot moment, les
votacions, independentment que a voltes pugui plantejar o pugui donar la sensació que
hi  tinc  una càrrega  d'humor  en  la  relació  amb les  persones,  repeteixo,  des  de  la
màxima objectivitat, i sempre posant-hi el cap per davant, el cap, vull dir el pensament
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argumentat. Tot i que avui era una dia en el qual els comentaris que s'han fet eren
fàcilment, alguns d'ells rebatibles, en els quals no vull entrar en valorar els aspectes
que a voltes se'ns comenten situacions de pressions vers la cadira del regidor, aspecte
en els quals, possiblement algunes de les argumentacions de les explicacions dels
grups  que  han  presentat  potser  no  comparteixo,  no  comparteixo  aspectes  de
colonialisme ni  aspectes de definicions,  com s'han portat  aquí,  sobretot  potser  per
deformació  i  perquè a  vegades  ens oblidem massa sovint  que  la  història  té  unes
lectures amb escenaris curts, unes lectures amb escenaris mitjans i unes més llargs, i
aquests escenaris més llargs a voltes els oblidem una mica fàcils, però, i ja per acabar
aquesta explicació de vot, del meu vot afirmatiu a la moció presentada avui en aquest
plenari, avui he trencat aquesta costum i m'he deixat portar més pel cor i pel sentiment
que altres vegades, sobretot per argumentacions que s'han produït aquí, que no vull
entrar a explicitar, les quals ni comparteixo ni crec que sigui el lloc on se'ns plantegin
perquè moltes d'elles, algunes d'elles, crec que haurien de tenir una mínima reflexió i
que a vegades el que fan és ofendre més la sensibilitat i la intel.ligència de la gent que
tenim al davant, per tant, un cop feta aquesta breu explicació, és per això que he fet el
meu vot favorable.

- senyora Mauri: Jo més que una explicació de vot, comparteixo tots els arguments
que  aquí  s'han  donat,  positius  a  favor  de  la  proposta,  encara  que  per  mi,
personalment, potser es queda una proposta molt curta per les meves aspiracions com
a país, però el que sí volia fer és afegir un element de reflexió que és que aquesta és
la part fàcil, i  aquesta part, que ha costat molt, que s'ha de valorar que sí, que ha
costat molt arribar a aquests acords, però era el més fàcil, jo crec que com ha apuntat
el  company d'Esquerra Republicana,  ara ve a veure de què som capaços,  fins on
aguantar,  que  no  decaigui  la  proposta,  perquè  llavors  sí  que  el  país  patiria  una
frustració,  jo  crec  que  molt  important,  fins  on  som  capaços  d'arribar,  i  què  som
capaços de fer perquè aquesta proposta tiri endavant i es continuï. Jo crec que aquest
és un element de reflexió per evitar això, aquest desencís i frustració de la ciutadania. 

- senyor Vencells: Jo tenia molt clar que calia votar que sí, però el que em fa por és
aquest  desencís  del  que  parlava  la  senyora  Mauri  perquè  sabem  amb  que  ens
trobarem ja. A partir d'aquí hem d'anar a buscar alternatives per poder lluitar amb una
cosa molt difícil,  com és el Govern Central, i  poder parlar de què fem els catalans
contra aquest problema. La resposta ja la tenim, ja ens l'han donada, l'endemà mateix,
i  provocarem un  desencís  si  no  som molt  valents,  i  em penso  que  no  està  prou
preparat tot per tirar endavant el que faria falta, sentir-nos ben catalans i ser catalans.

-  senyor  Fernandez:  Intentaré explicar  el  meu vot,  el  perquè dit  que sí  a  aquesta
proposta, al seu paquet global, i no vull dir amb això que comparteixi el vot que va fer
el  meu  company  Maragall  al  Parlament,  ni  molt  menys.  Crec  que  és  un  escenari
totalment  diferent,  i  els  que  hem  sigut  diputats  a  òrgans  com  Congrés,  Senat  o
Parlament de Catalunya, sabem que hi ha temes que es debaten prèviament i quan
s'agafa una postura, aquell  que trenca la postura també ha de ser responsable del
perquè la trenca i amb quines condicions, per tant, el meu vot que ningú l'associï a un
vot similar al que va fer l'Ernest Maragall. Sí que entenc que en aquests dies, jo que he
participat activament en tot aquest procés, s'han dit moltíssimes coses, i jo demanaria
també que els números econòmics que es donen, que aquí se n'han donat alguns,
siguin números tractats amb rigor, i  tots sabeu que en alguns estudis que hi  ha al
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mercat, no tots són prou rigorosos, no dic que no siguin correctes, però no tots són
prou rigorosos. Sí que dic jo que d'aquests set punts que hi ha a la proposta, jo dic que
hi  ha  un  tema  clau,  jo  coincideixo  en  la  diagnosi,  ja  ho  he  dit,  hem  estat
sistemàticament mal finançats Catalunya, i també coincideixo en què hi ha d'haver un
nou model, un model propi per Catalunya, que sigui una Agència Tributària catalana,
en tot  cas,  la  meva discrepància està,  segurament  perquè intento  ser  un pel  més
realista, és que, com he dit  abans, que jo defenso que aquesta proposta no és el
concert,  va més enllà del  concert  basc,  va més enllà perquè fins i  tot  no planteja
aquesta coordinació, comissió mixta Govern Central i  autonomia, no ho contempla,
perquè estem parlant de la clau única, per tant, volem anar a Madrid a dir que ho
volem gestionar tot nosaltres, i no volem que ells hi siguin, i clar, la resposta que ha
donat el senyor Montoro era la previsible, no va esperar ni 24 hores, al mateix moment
ho va dir, perquè és una proposta de màxims, segurament que es fa de màxims per
intentar negociar, és possible, per això jo dic que sí perquè entenc que hi ha d'haver
un pacte fiscal que millori la situació al nostre país, però em preocupa que aquests
recursos que vinguin de més siguin destinats,  realment pel  que ha de ser,  que és
l'estat del benestar, no més ingressos per reduir càrrega fiscal als que poden pagar
més, i això s'ha tret de la darrera proposta, en el Pacte fiscal no hi figura. I després
també, i  ja acabo, i  per això ho he dit  més convençut,  perquè jo començo a estar
cansat del fet que sembla ser que aquells que voten en contra d'aquesta proposta no
són tant catalans com els que hi voten a favor, i això no és veritat, senyor Sabrià, és a
dir,  a mi  que em digui  que els que hi  voten a favor són els que estan a favor de
Catalunya i  els  que voten en contra o s'abstenen són els  que estan en contra de
Catalunya, a mi això em costa molt de creure, jo sempre he defensat que són catalans
o catalanes tots aquells que estan vivint a Catalunya, i segurament que hi pot haver
gent que tingui percepcions diferents, en aquest cas, en el plenari, avui ha sigut molt
divers,  la gent majoritàriament han votat  a favor però alguns han votat  en contra i
alguns  s'han  abstingut,  i  no  per  això  vull  entendre  jo  que  el  que  voti  en  contra
d'aquestes postures són més o menys catalans.  
Però també hi ha un tema que és important i que aquí s'ha dit, a mi em preocupa la
sensació que pot crear això de frustració, em preocupa perquè ho estem veient en
aquests moments, ja ens han anunciat que el mes de juliol no reben les transferències,
i  avui,  per exemple,  em sembla que el  Conseller  no ha anat al  Comitè de Política
Fiscal  i  Monetària,  i  bé,  finançament,  a veure com acaba aquest  enfrontament,  en
qualsevol  cas,  fora bo que en aquest  moment  les administracions fessin de forma
paral.lela, pacte fiscal sí, però a la vegada donar resposta al que tenim a sobre la
taula, que són les necessitats que la gent està demanant al carrer, i per tant, que per
uns enfrontaments entre uns i altres, realment no quedem fotuts els Ajuntaments, i que
no quedin fotudes les prestacions que hem de donar a la gent.
Per tant, jo he votat que sí, perquè estic convençut, no vull que s'interpreti el meu vot
com un vot  a  favor  de Maragall,  ni  molt  menys,  jo  recrimino l'actuació  del  senyor
Maragall, perquè trenca el que és un esquema de funcionament d'un partit, i tots els
que estem allà sabem que quan es debat i s'agafa una postura s'ha de mantenir, i que
vull deixar clar que el meu partit no ha estat en contra del Pacte Fiscal, ha votat a favor
del Pacte fiscal, que era l'objectiu final, hem discrepat en la forma d'aconseguir-ho, en
tot cas, el temps dirà si ens hem equivocat o no, segurament que a curt termini,  i
estem en un moment que segurament la política, a curt termini és molt més populista i
oportunista, a mig i llarg termini és més de coherència, en el cas del mer partit, el
temps ens dirà si  aquesta postura que hem pres de dir,  pacte fiscal  sí  però en la

Ple de 31 de juliol de 2012 65



Ajuntament de Palafrugell

fórmula discrepem, ens dóna més o menys coherència o no, el temps ens ho dirà, el
que està clar és que ens aquests moments a curt termini o immediat, està vist que no,
però bé, jo com que soc d'aquells que faig esport i m'agraden les curses de fons, de
mitges maratons i això, espero que això en el decurs del temps es recondueixi, però
crec que avui, aquí hem fet una votació important, segurament que algú haurà quedar
sorprès del que ha votat la gent, però penso que a consciència i que és una moció
prou important. 

- senyor Sabrià: Jo entenc que hi ha un tema que vostè li deu funcionar políticament i
que no és la primera vegada que l'utilitza, que és acusar-nos a nosaltres de parlar de
gent més catalana i menys catalana, i això és una cosa que nosaltres no fem mai,
nosaltres diferenciem quan es treballa a favor de Catalunya i quan no es treballa a
favor de Catalunya, perquè de gent més catalana i menys catalana no n'hi ha, ni mai
ho hem fet des d'aquí. Vostè, això és una cosa que gira sempre i utilitza, però que
quedi clar i que consti en l'acta, que no és així, perquè crec que des d'Esquerra ho
expliquem molt bé.

- senyor Fernandez: No entenc perquè ho diu, jo crec que fins i tot la gent que pot
votar en contra d'això o abstenir-se, no té perquè anar en contra de Catalunya, els
seus principis li diuen que ha de votar diferent.

22.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE L'ENTESA - JUNTS PER PALAFRUGELL,
PERQUÈ L'EQUIP DE GOVERN CONTESTI LES INSTÀNCIES EN 15 DIES, TAL I
COM ES VA COMPROMETRE PÚBLICAMENT.- Aprovació.-

La senyora Rivas llegeix la moció, que copiada textualment, diu així:

Exposició de motius:

Atès que en la roda de premsa que va portar a terme l’alcalde i primer tinent alcalde, a
mitjans del mes d’agost de 2011, i en la qual l’alcalde deia literalment: “..., ahir, a la
junta de govern es va aprovar un acord de junta allà on obliga a tots els regidors i
tècnics a que les  peticions que fan els  ciutadans,  abans de 15 dies hagin d’estar
contestades...” 
 
Atès que en el ple ordinari de l’octubre de 2011, des de L’Entesa varem formular la
pregunta:  “si  ens  pot  dir  si  es  porta  algun control  de  les  instàncies  presentades i
contestades, dins del termini de quinze dies?”. I la regidora de règim interior en va
respondre: “S’està portant el control des de cada Cap d’Àrea, i  sí que és cert que
alguna instància s’ha contestat fora dels quinze dies, però estem intentant contestar-
les en aquest termini”
 
Atès que hem rebut diverses queixes de persones que ens han manifestat que no se’ls
ha respòs a les seves instàncies, superant àmpliament els 15 dies que va anunciar
l’equip de govern.

Proposta d'acord:
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Primer.-   Que l’alcalde i  l’equip  de govern donin  resposta  a les  instàncies  que es
presenten a l’Ajuntament en el termini de 15 dies que varen anunciar públicament.

Segon.- Donar  trasllat  d’aquest  acord  a  les  associacions  de  veïns  i  veïnes  del
municipi. 

Intervé la senyora Zaragoza manifestant que aquesta moció la votarem en contra i li
explico els motius.  Creiem, l'equip de govern,  que tant la redacció com el  títol  i  el
contingut  de  la  moció  és  errònia,  perquè  vostè  demana  que  les  instàncies  siguin
contestades en quinze dies. La instància és un document administratiu pel qual es
poden sol.licitar diversos procediments, reglats o no. A la roda de premsa es referien a
peticions de ciutadans no a instàncies, crec que no s'ha de descontextualitzar i veure
el que diu l'acord al que es referia la roda de premsa. L'acord de Junta de Govern
Local de l'11 d'agost de 2011, distingeix entre tres tipus de sol.licituds, les sol.licituds
que han de ser resoltes en els terminis màxims legals i els procediments aplicables a
cada  cas,  les  peticions  del  Reglament  de  Participació  Ciutadana  que  han  de  ser
resoltes en 45 dies, i en tercer lloc, les queixes i suggeriments que han de ser resolts
en el termini màxim de 15 dies hàbils. En el plenari, vostè va preguntar sobre aquest
tema,  i  tal  com diu  la  moció,  jo  li  vaig  contestar  que alguna instància  potser  s'ha
contestat fora del termini de quinze dies, però estem intentant contestar-les en aquest
termini, i és el que estem intentant fer.
A més  cal  afegir  que no em serveix,  amb tot  el  respecte  cap a la  seva persona,
l'argumentació de la moció,  que diverses persones han manifestat  que no se'ls  ha
respost a les seves instàncies, superant àmpliament els quinze dies que va anunciar
l'equip de govern, o no se'ls ha respost o s'ha superat el termini, com quedem?
En primer lloc, reiterar que són quinze dies hàbils per queixes i suggeriments no per
procediments reglats, els quals, cadascun té el seu termini. En segon lloc, l'OAC, de la
qual  en  soc  responsable  com  a  regidora  delegada,  porta  un  registre  rigorós  de
queixes, i cap ciutadà fins a la data, s'ha queixat per a resposta extemporània. Tinc
l'informe en aquest sentit, de la tècnica de l'OAC, que si vol li puc fer arribar una copia.
Tampoc  hem  rebut  cap  queixa  en  aquest  sentit,  a  través  dels  altres  mitjans  de
comunicació dels que disposen els ciutadans, com poden ser e-mails,  l'Ajuntament
respon, entre d'altres.
Només he tingut una sola incidència, des que soc regidora de Règim Interior, i aquesta
incidència ha sigut la d'un treballador que m'ha manifestat que té sis instàncies per
contestar, al qual li vaig donar resposta i li  vaig dir que se li havien d'anar resolent
previ informe jurídic. Crec que s'està fent el que pertoca, i que la gent treballadora de
la casa fa la seva tasca, acurada, transparent, eficaç i eficient, així també l'Alcalde i els
regidors delegats. Li votem, doncs, en contra, per interpretació errònia d'aquest acord,
i mirant el contingut de l'acord del mes d'agost, la voluntat política de contestar dins
dels terminis marcats hi és, la voluntat tècnica també, i no dubto que s'està portant a
terme la tasca. En tot cas, dir-li i brindar-li l'oportunitat de seure'ns en una taula amb
les instàncies sobre la mà i veure quines instàncies han quedat per contestar, quines
no s'han resolt i si hi ha una resposta extemporània, explicar-li, previ informe, perquè
ha sigut així.

-  senyor  Guerra:  La  verdad,  señora  Zaragoza,  entiendo  perfectamente  que  usted
manifieste los diferentes tiempos que hay para cada tipo de reclamación, lo que me
gustaría que transmitiera al resto de la población, de una forma clara y concisa que lo
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puedan entender, porqué no todos somos licenciados en leyes y no todos conocemos
los tiempos que usted argumenta, porqué no le voy a dar la razón a la señora Rivas
porqué si, entiendo que si en su momento el equipo de gobierno se comprometió a
cumplir un plazo, creo que con 260 y tantos empleados que tiene el Ayuntamiento, hay
tiempo para hacer bastantes mas cosas de las que se hacen.

- senyor Sabrià: Anunciar el nostre vot a favor  a la proposta, crec que la intervenció de
la  regidora  ha  anat  molt  per  evasives  perquè  crec  que  la  proposta  s'entén
perfectament i tots sabem que hi ha casos diferents i que s'entenia perfectament a què
estava fent referència la moció. El que ens ha fet certa gràcia és dir que si vostè fa una
roda de premsa i diu quinze dies, que amb la voluntat que això expresa, ja n'hi ha
prou. Jo puc entendre que vostè té la voluntat de contestar-les amb dos dies, però la
realitat  s'ha  d'adaptar  a  la  voluntat  que  vostè  expressa,  aquesta  maquinària  s'ha
d'ajustar perquè pugui donar-hi resposta, perquè sinó, de voluntat tots en tenim molta,
però el que hem de fer és donar resultats. Per tant, nosaltres simplement ratificar que
votarem a favor. 

- senyora Rivas: Sabíem que la votarien en contra, això era absolutament d'esperar i
segurament és el que ens convé, que l'hagin votat en contra. Miri, jo li demanaria que
ens faci arribar la copia de l'informe de la tècnica, i per altra banda diria que en cap
moment, des del grup de l'Entesa, hem qüestionat la gent de la casa, i això no es
desprèn d'aquesta moció, ni ho hem fet ara ni ho farem en cap moment, és obligació
del govern perquè és el compromís del govern respondre les instàncies. Si algú ha
qüestionat la gent de casa va ser amb la seva intervenció, vostè, el mes d'octubre,
quan va dir que el control el portava el cap de l'Àrea, el control l'ha de portar, finalment,
el regidor, això sempre. 
I per altra banda, quan diuen alguna cosa públicament, ho expliquin bé. Aquí sembla
que vostès manifesten alguna cosa públicament,  com després farem en el  torn de
precs i preguntes, i després resulta que els ciutadans ens hem de llegir la lletra petita
del  contracte,  és  a  dir,  vostès  diuen  que  contestaran  les  peticions  que  fan  els
ciutadans, abans de quinze dies, això està penjat a la pàgina web de l'Ajuntament, i
quan vas a l'acord, apareix, evidentment el que vostè ha dit, però escolti, li expliqui a
un ciutadà quina diferència té una sol.licitud,  d'una queixa,  d'un suggeriment,  i  els
procediments reglamentaris, els hi expliqui. Quan diuen alguna cosa, ho expliquin tot,
no  ens deixin  la  lletra  petita  del  contracte  per  llegir,  perquè els  veïns  i  veïnes  de
Palafrugell no s'ho llegeixen, per tant, en aquest sentit, acceptem evidentment el seu
vot  en  negatiu,  només  faltaria,  però  els  hi  pregaríem,  si  us  plau,  que  quan  facin
manifestacions públiques, les facin amb totes les lletres de l'abecedari.

- senyora Zaragoza: Per contestar al senyor Guerra, dir-li que des de la casa s'estan
fent aquestes respostes dins del termini i que en tot cas, si qualsevol ciutadà no ha
entès  els  terminis  de  resposta,  se  li  ha  explicat  des  de  l'OAC,  i  es  pot  entendre,
perfectament, amb l'explicació de l'OAC, el perquè dels terminis i el perquè es respon
en un termini diferent d'aquests quinze dies.
En quant a què he donat evasives, bé, el senyor Sabrià pot fer la seva interpretació de
la meva explicació, jo crec que està molt clar que no hi ha hagut cap resposta evasiva,
hi ha un acord de Junta de Govern Local que especifica molt clar quins terminis hi ha,
que a la roda de premsa el senyor Alcalde va parlar de peticions, peticions són els
suggeriments o queixes, no s'entén per petició qualsevol altra cosa, i entendre en tot
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cas,  que si  vostè vol  interpretar  que dono evasives,  és lliure  de fer-ho,  no n'estic
donant  d'evasives,  jo crec que moltes vegades s'han donat  evasives des de l'altra
banda de la banqueta i no per això hem anat al darrere a dir-los-hi a vostès.
Copia de l'informe de la tècnica de l'OAC li faré arribar, no hi ha problema, la tinc aquí,
li puc donar avui mateix. Qüestionar als treballadors de la casa no ho hem fet mai, el
control es porta des del cap de l'Àrea i no tinc perquè dir el contrari.  Sí que hi  ha
d'haver un control des dels polítics, però entenem que si no hi ha cap queixa ni cap
suggeriment de cap ciutadà perquè no s'han respost les instàncies o perquè s'han
contestat extemporàniament, no tenim perquè anar al Cap d'Àrea a demanar i filtrar la
seva feina i a demanar-li si estan contestades o no, se suposa que si no hi ha cap
queixa o cap suggeriment, estan contestades dins de termini i els regidors i l'Alcalde
procurem perquè així sigui.

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l'Entesa –
Junts per Palafrugell, perquè l'equip de govern contesti les instàncies en quinze dies,
tal i com es va comprometre públicament, per la qual cosa, en conseqüència: 

Voten a favor de la moció els senyors Sabrià, Vilà i Lledó (ERC) i de les senyores
Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total set vots a
favor.
Voten en contra de la  moció els  senyors  Fernández,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les
senyores Zaragoza i  Mauri  (PSC), els senyors Gómez, Prats,  Pujol,  i  les senyores
Montalban i Frigola (CiU), total onze vots en contra.
S'absté el senyor Rodrigo (PP), total una abstenció.

En conseqüència es rebutja la moció presentada pel  grup municipal  de l'Entesa –
Junts per Palafrugell, perquè l'equip de govern contesti les instàncies en quinze dies,
tal i com es va comprometre públicament.

FORA DE L'ORDRE DEL DIA :
 
S'acorda per unanimitat tractar el següent assumpte, no inclòs inicialment a l'ordre del
dia de la sessió :
 

A) MOCIÓ INSTITUCIONAL DE SUPORT A LA COMARCA DE L'ALT EMPORDÀ.-
Aprovació.-

Intervé la senyora Rivas manifestant  que el  seu grup,  com a Entesa,  sempre que
parlem d'una moció que afecta fora de l'àmbit de Palafrugell, donem llibertat de vot. En
aquest cas, creiem que per les característiques de la moció, pels fets lamentables que
han ocorregut, tant els tres regidors, les dues regidores i el regidor, com la resta del
grup de l'Entesa, donarà suport Ple a la moció. Ens hi adherim.
I  una  cosa  molt  petita,  en  el  redactat,  en  el  tercer  punt,  posa  manifestar  la  seva
solidaritat  amb  tots  els  habitants,  creiem  que  hauria  de  ser,  manifestar  la  nostra
solidaritat perquè ens sembla que és com despersonalitzar-ho, seria millor canviar tots
els “seus” per “nostres” perquè així se li dóna molta més proximitat.

Ple de 31 de juliol de 2012 69



Ajuntament de Palafrugell

Tot seguit se sotmet a votació la moció, per la qual cosa, en conseqüència:

Atesa la gravetat dels incendis que es van declarar aquest passat diumenge 22 de
juliol, a la comarca de l'Alt Empordà.
 
Atesa la vinculació entre els municipis afectats i Palafrugell, especialment intensa pel
que fa a la relació establerta a través del sector surer, que ha vist com es calcinaven
4.500 hectàrees de sureda.  
 
Atès que són els incendis més greus que s'han registrat a la zona des de 1986 i que
suposen una pèrdua ecològica i de biodiversitat duríssima pel nostre país.
 
Ateses les conseqüències personals i materials que han afectat al cor de la comarca
de l'Alt Empordà.

Atès que la pèrdua irreparable de vides humanes, ha agreujat encara més els tràgics
esdeveniments succeïts a la comarca veïna.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- EXPRESSAR el  nostre condol  a les famílies de les víctimes mortals  dels
incendis de l’Alt Empordà, desaparegudes en circumstàncies molt dures, la passada
setmana.

Segon.- DESITJAR a tots els ferits, que tinguin una ràpida i  completa recuperació.

Tercer.- MANIFESTAR la nostra solidaritat amb tots els habitants i institucions de l'Alt
Empordà  pel  gran  impacte  social,  econòmic  i  emocional  que  hauran  d'afrontar,  i
lamentar  profundament  la  desaparició  de  propietats  i  béns  materials,  a  més  de
l'extensíssim patrimoni natural i les activitats econòmiques que han estat directament
afectades.

Quart.-  AGRAIR la  feina  dels  servidors  públics  que han  participat  en  les  tasques
d’extinció:  Bombers,  Mossos  d’Esquadra,  Agents  Forestals,  Personal  Sanitari,
Protecció Civil, així com la tasca que han realitzant voluntaris i veïns de la zona i a tots
els  qui,  a  títol  individual,  han  col·laborat  en  les  tasques  d'extinció  i  socors  de  les
víctimes,  així  com a  tots  els  representants  institucionals  que  han coordinat  l'acció
contra el foc i la informació als ciutadans en aquestes circumstàncies.

Cinquè.- MOSTRAR el nostre suport als alcaldes i regidors de la zona i agrair a totes
les persones que formen el Consell Comarcal de l'Alt Empordà, la seva implicació en
aquestes lamentables circumstàncies.

Sisè.- NOTIFICAR  aquests  acords  al  Consell  Comarcal  de  l'Alt  Empordà,  a  qui
demanem que facin extensius a les persones i institucions que estimin oportú.
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23.- INFORMES.- 

No n'hi han hagut.

24.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé  el  senyor  Prats  responent  a  una  pregunta  de  l'anterior  plenari,  referent  al
projecte  de  reparació  de  les  encabellades  de  Can  Genís.   Manifesta  que  aquí,
l'Associació  d'Arquitectes,  el  dia  24  d'abril,  va  presentar  una  instància  en  la  que
demanaven  que  es  considerés  una  proposta  d'una  altra  solució  arquitectònica  i
constructiva al tema. El dia 4 de maig va presentar un resum de memòria valorada. En
aquest tema, ells han presentat un recurs contra l'aprovació de tot  el  projecte que
varen fer els nostres Serveis Tècnics. L'Ajuntament, en aquest moment ha demanat
informe als Serveis Territorials de Cultura, i quan estigui es contestarà a aquest recurs,
volíem tenir l'opinió d'aquest Servei Territorial de Cultura.
El Grup d'Esquerra Republicana em demanava dues qüestions concretes, una era la
meva opinió política respecte a la situació d'aquest projecte. Jo he de dir que com a
regidor  d'obra  pública  municipal,  he  de  donar  suport  a  les  solucions  tècniques
proposades pels nostres serveis tècnics, així com l'acord que va prendre l'equip de
govern  al  aprovar  aquesta  proposta,  s'ha  seguit  el   procés  habitual  establert  en
aquests  casos,  i  és  voluntat  de  la  regidoria,  continuar  encarregant  el  màxim  de
projectes  tècnics  relacionats  amb  l'obra  pública,  sempre  que  els  Serveis  Tècnics
nostres ho puguin assumir. Nosaltres som coneixedors que sempre hi haurà diferents
possibilitats  i  diferents  opinions  externes,  diferents  a  les  solucions  tècniques  que
puguin adoptar aquests Serveis Tècnics als que tots nosaltres recolzem.
També se'm demanava una opinió tècnica personal, i  a més com a expresident de
l'Associació d'Arquitectes i Arquitectes tècnics. Jo, realment, havia sigut el president de
l'Associació,  en  el  moment  en  què  em  vaig  presentar  com  a  regidor,  per  ètica
professional,  per  ètica  personal  i  per  assessoraments,  vaig  dimitir  tant  com  a
President, com a associat, i jo ara, com a regidor d'obra pública municipal, no donaré
mai una opinió tècnica com a professió lliberal meva, me la quedaré per mi l'opinió, no
la  donaré,  de la mateixa  manera que tampoc contestaré com a expresident  d'una
associació d'arquitectes la que fa més d'un any que no pertanyo, per ètica i perquè en
aquest moment jo desconec el que fa aquesta associació, ja que fa més d'un any que
ni en soc president ni en soc membre de l'Associació i desconec les seves activitats, a
part,  jo  com  a  regidor,  seré  respectuós,  i  com  a  tècnic  m'he  de  basar  en  una
deontologia que tot professional coneix, i  aquesta deontologia em posa límits a les
meves opinions. 

- senyor Sabrià: Agrair-li la resposta al regidor i mostrar la discrepància sobre alguns
dels  comentaris,  perquè  un  regidor  no  només  ha  de  seguir  les  recomanacions
tècniques, sinó que ha de tenir opinió política, i per tant, en aquest punt discrepem,
però  en  tot  cas,  donem per  contestada la  pregunta  i  li  agraïm al  regidor  la  seva
intervenció.

- senyor Prats: Hi ha via una pregunta pendent, referent a tota una sèrie d'escrits que
ens havien presentat. Tenim un grup de 52 escrits, Bé, se'm demanava que contestés
a totes aquestes instàncies, si vostès volen jo les puc anar explicant una a una, de fet,
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d'obra  pública o almenys  així  es  desprèn de la relació  que m'ha passat  l'Àrea de
Secretaria, que afectin a obra pública només n'hi ha quatre o cinc. Una fa referència
als  lavabos  públics  del  Mirador  Noi  Gran  de  Calella,  jo  aquesta  no  l'havia  volgut
respondre  perquè  estàvem  pendents  d'una  sentència  judicial  que  havia  de  dir  si
l'Ajuntament  era  propietària  d'allò  o  no,  ha  sortit  una  sentència  judicial  una  mica
especial i aquest projecte, que es va fer el juny de 2006, en principi està parada fins
que no quedi solucionada aquesta sentència, que diu que no és propietat ni d'un ni de
l'altre i no sabem de qui és.
Una segona d'obra pública que feien la proposta,  molt  encertada de la construcció
d'una vorera entre el carrer Chopitea i la urbanització del Prat Xirlo, que a més amb la
persona  que  presenta  la  instància  ens  ho  havien  anat  a  mirar  i  li  vaig  comentar
informalment i se li ha contestat, perquè està contestada, que ho posaríem al llistat
d'obres que tenim previst fer a mesura que tinguem diners.
Hi  havia  una  altra  instància  també  d'obres  públiques,  demanant  la  retirada  d'una
senyal de trànsit a l'entrada del carrer Chopitea, que encara havia quedat de quan es
feien les obres, que per comptes de tenir el color d'una senyal de trànsit normal tenia
el color d'obres, aquesta la varen posar com d'obres públiques i varem ordenar que es
retirés.
L'última instància, és una que demana sobre el carrer Alguer i Lloret de Calella, és una
unitat  'actuació que ha de desenvolupar urbanísticament l'àrea aquella dels veïns i
propietaris, mentre això no es desenvolupi allò quedarà encallat.

- senyor Vilà: Moltes gràcies, però la meva pregunta anava tant en la concreció de
cada resposta,  perquè entenc que entra dins de la feina de regidors,  més que tot
perquè  unes  persones  que  saben  a  qui  s'han  de  dirigir,  sobretot  al  regidor  de
participació ciutadana,  fessin aquest  allau d'entrades per registre,  més que tot  era
demanar, no la concreció de cada instància, sinó la gestió, amb aquests senyors que
sembla que se sentien mal escoltats, perquè sinó, no presentes 52 instàncies. Però
gràcies em dono per contestat. 

-  senyor  Vilà: Per contestar  sobretot  pel  que fa a l’àrea d’obres, la  meva pregunta
anava més no en saber la concreció de cada resposta, perquè entenc que entra dins
de la feina de regidor, més que tot ho feia pel fet que dues persones que saben a qui
s’han de dirigir, en el regidor de participació ciutadana, sobretot, en fessin aquest allau
d’entrades per registre, més que tot era demanar no la concreció de cada instància,
sinó la gestió amb aquests senyors que sembla que se sentien mal escoltats, perquè
sinó no entren 52 instàncies, res més, em dono per contestat.
 
- senyor Prats:  Jo el que si he de dir és que durant aquest temps, m’he estat reunint
amb  l’AVAC,  en  dos  mesos  m’he  reunit  amb  15  associacions,  amb  l’AVAC  m'hi
reuneixo cada mes.  Resulta que aquest senyor no ha vingut mai tampoc,  llavors, això
seria bo que es fessin a través de l’AVAC, perquè jo agafo els suggeriments que a la
reunió hi ha, no cal que vingui aquí a molestar-se a fer la instància i faig el repartiment,
li passo al regidor de Serveis amb ell el lot més gran, que és el de serveis, li passo el
segon a la policia local, li passo el tercer a cultura i la resta me la quedo jo com a obra
pública.  És  una  llàstima  que  hi  hagin  senyors  que  facin  cinquanta  i  escaig
d'instàncies, que ells perden el temps, fan perdre el temps a tothom i no vagin a través
de l'associació.
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- senyor Rangel:  En referència al compromís que vaig agafar a l’anterior Ple, amb el
senyor Lledó, pel que feia referència a les plaques fotovoltaiques que hi havia a la
teulada de la Bòbila Vella.  Parlàvem del perquè no estaven connectades i sobtava al
senyor Lledó, que jo li hagués contestat que això encara no s’havia produït perquè hi
havia  hagut  un  greu  problema,  en  el  sentit  que  no  hi  havia  el  marc  normatiu
suficientment desenvolupat per les diferents línies de subvenció que en el seu moment
hi eren i que en aquests moments no han aparegut.  Em vaig comprometre a ampliar-li
la informació donada la seva preocupació i donat que deia, que semblava que era molt
fàcil vendre aquesta energia a la companyia i em deia literalment: “i vostè ho sap”,  i jo
no li vaig contestar res més i en aquests moments el que li dic, és que jo no ho sé.  El
que li puc dir, és que el projecte aquest, com li vaig explicar, va tenir dos problemes
inicials, d’intent de connexió, d’intent de tirar endavant aquesta connexió amb xarxa
des de les dues línies de subvenció que es varen obrir.  La segona, no es va aprofitar i
a partir d’aquí es va entrar en una dinàmica complexa que en aquests moments, a dia
d’avui, hi ha una problemàtica important de pagaments, entre el que és el constructor i
el que és l’instal·lador, fet que ha provocat que en aquests moments encara no tenim
la  legalització  del  projecte  suficientment  avançada,  no  tenim  ni  la  documentació
tècnica per validar aquest projecte i que, per tant, en aquests moments el que estem
fent és intentar recuperar el projecte tècnic per validar-ho amb les dificultats que hi ha
de tirar-ho endavant des d’aquesta perspectiva perquè lògicament l’instal·lador no se’n
vol desprendre perquè no ha cobrat el que havia de cobrar.  El que li haig de dir és que
la recepció de les obres es va produir al maig de 2011, per tant, jo a maig de 2011
aquest  govern  no  estava  en  aquest  Ajuntament,  em  sobte  que  aquesta  recepció
d’aquestes obres es produís amb una part d’un projecte, que bàsicament tenia una
intencionalitat de claus en mà, per tant, en el projecte hi havia tot el que definia la
instal·lació, la connexió i la instal·lació d’aquesta connexió amb la xarxa, perquè donés
el rendiment, i a més a més, vostè em plantejava que si això estigués fet es podria
vendre a la  companyia.  En aquests  moments,  per  autoconsum, és impossible,  no
tenim capacitat a la Bòbila Vella, per fer autoconsum amb aquesta instal·lació.  I dues,
les  notícies  que  tenim  en  aquests  moments,  per  part  dels  serveis  tècnics  de
l’Ajuntament, és que és impossible vendre aquesta energia a l’empresa distribuïdora
d’energia,  el  que  sí  que  hi  ha  són  vàries  companyies  que ofereixen  un paper  de
mitjancer i estan ofertant preus al voltant de cinc cèntims quilowatt hora.  Amb aquests
preus i fent les comparacions amb l’anterior instal·lació que tenim en aquests moments
que és als Belluguets, li puc dir que no ens surten els números de manteniment, ni
l’assegurança d’aquestes plaques com per posar-ho o valorar la seva connexió a la
xarxa mitjançant la tasca d’aquestes empreses.  Altre problema o altra solució, o altra
fórmula de solució passaria per cercar l’autoconsum amb instal·lacions properes, que
es poguessin produir al voltant de la instal·lació que hi ha a la Bòbila Vella, això és
complexa però prèviament passa per aconseguir tenir el projecte tècnic i validar aquest
projecte tècnic des d’una perspectiva purament de legalització.  Quan tinguem això,
que passarà primer, perquè les empreses adjudicades, constructora i instal·ladora ens
facin arribar tota la documentació que és amb el que estem treballant ara en aquests
moments, amb les dificultats que vostè comprendrà que existeixen, desprès podrem
anar avançant amb aquest camí que,. entenc la seva preocupació i entenc la demanda
que ens fa,  donada la seva intencionalitat,  i  l’esforç que es va plantejar  en el  seu
moment d’incorporar-ho a la proposta de l’obra, però si no hi ha alguna porta que se’ns
obri, i si vostè la sap li agrairia que ens la digués, en aquests moments tenim certes
dificultats o moltes dificultats per tirar-ho endavant.
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-  senyor Guerra:  Creo recordar,  que hace cinco meses, a raíz de la investigación
sobre la policía local y de otras noticias que aparecieron publicadas en la prensa sobre
el  grupo Plataforma por Catalunya,  se le pidió a usted, una explicación sobre que
medidas se van a tomar para evitar  esas filtraciones.  Creo que después de cinco
meses sin tener ningún tipo de respuesta por su parte, me gustaría hacerles llegar,
que  estan  ustedes  bajo  investigación  de  la  agencia  de  protección  de  datos  de
Catalunya, creo recordar, desde el mes de marzo.  En cuatro meses ustedes no han
manifestado  absolutamente  nada,  no  sé  si  es  que  no  han  tenido  conocimiento  o
simplemente no les interesa, me gustaría una respuesta.
 
- senyor Fernández:  Bé, en quan al que vostè va dir de les filtracions, el govern el que
va fer va ser obrir un procés per intentar analitzar si podíem intentar detectar qui havia
fet aquesta filtracions.  Evidentment no es va detectar qui havia filtrat.  És veritat que hi
ha un expedient obert a l’Agència de Protecció de Dades, però bé, expedients oberts
com aquest  n’hi  ha moltíssims,  per tant,  estem en tràmit  d’al·legacions,  intentarem
donar resposta a les peticions que fa l’Agència de Protecció de Dades, no perquè
tinguem un expedient obert vol dir que l’Agència acabi dient que aquí hi ha hagut un
procediment irregular, en qualsevol cas, és un procediment que està obert i ja veurem
com acaba, però vull dir, que jo no l’he informat a vostè perquè a l’expedient inicial que
va obrir l’Ajuntament per investigar-ho es va tancar perquè no es va trobar res, però si
l’Agència de Protecció de Dades finalment acaba dient que hi ha hagut algun tipus
d'irregularitat, el govern intentarà donar compliment als suggeriments que pugui fer per
subsanar això,  no li  he explicat  res perquè tot  està en procediment,  vostè és part
afectada, vostè té la informació igual que la té l’Ajuntament i per tant, jo entenia que en
aquest cas, l’Ajuntament no havia de dir-li a vostè que ens havien requerit informació,
perquè de la mateixa manera vostè ja està informat perquè és la part que va instar a
actuar  i  per  tant,  entenc  que no  calia  que  jo  com Alcalde li  digués,  Eduard,  està
passant això, perquè vostè ja ho sabia que estava passant això, per això no li vaig dir.
La resposta l’ha de donar l’Agència de Protecció de Dades, que és la que ha obert
l’expedient, nosaltres estem contestant al que ens demanen i finalment quan acabi la
protecció de dades tindran la resposta.  Més preguntes?
 
- senyor Rodrigo: Quin és el cost econòmic de les plaques d'energia solar instal.lades
a l'edifici de la Bòbila Vella, que ha hagut d'assumir l'Ajuntament.
 
-  senyor  Rangel:  Li  faré  arribar,  no  pateixi.  Si,  que  ho  sé,  però  li  faré  arribar
exactament quin és el cost d’aquestes plaques, des d’una perspectiva del que estava
pressupostat.
 
- senyor  Rodrigo: Qui el va fer aquest projecte?  No es va acabar aquest projecte?  No
s’ha pogut connectar això?  O es va fer, posem plaques aquí i posem-les perquè? 
Perquè no serveixin mai?  S’ha fet una despesa perquè no serveixi absolutament per
res.
 
- senyor Rangel:  A mi em sembla senyor Rodrigo que ja està prou explicat i  prou
debatut.  El que li puc dir és que no podem posar en dubte la voluntat d’un equip de
govern que fa  una instal·lació,  com la  que va fer  als  Belluguets  i  que en aquests
moments està donant al voltant de 10 i 11.000 euros de beneficis anual.  Que en un
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moment  determinat  per  mala  sort,  per  circumstàncies  X,  es  tallen  les  línies  de
subvenció, el  projecte està acabat i  l’enganxa en mig de l’acabament,  abans de la
connexió i a aquest senyor que va preveure aquest projecte no se'l pot ara culpabilitzar
i entrar a dir què va fer aquest senyor i quin era aquest projecte, i com es va fer i com
es va pensar.
 
- senyor Rodrigo:  I perquè no es posa en marxa?  No té res a veure que no hi hagi
subvenció o que n'hi hagi.
 
- senyor Rangel:  Això ja li he contestat al senyor Lledó i per tant si es mira l’acta ho
veurà bé.
 
-  senyor  Rodrigo:  Quan  es  fa  una  cosa  d'aquestes  crec  que  s’ha  de  veure  si
funcionarà o no i no gastar cèntims en va.
 
- senyora Recio:  Començaré amb el tema de la Policia.  Aquest estiu s’han contractat,
si no m’equivoco, tres interins pel cos de la Policia per cobrir la temporada d’estiu.  Ens
agradaria  saber,  entre  d’altres  coses,  en  quin  butlletí  oficial  es  va publicar  l'oferta
d’aquestes places d’interinatge, o sigui la data, si es va donar coneixement d’aquesta
oferta de treball als treballadors de l’Ajuntament i si es va oferir a la borsa de treball de
l’Ajuntament, també ens agradaria saber quins coneixements tenia per fer la selecció
l’entrevistador que va fer les entrevistes? quins tipus d’examen s’ha fet i quin criteris
s’han seguit  pel  concurs,  perquè segons el  meu coneixement,  quan es convoquen
places d’interinatge, es fa per concurs oposició, llavors es fa un examen, també ens
agradaria saber els criteris d’aquest examen i els criteris del concurs.  També, si s’han
tingut en compte altres candidats que s’haguessin presentat en darreres oposicions al
cos  de la  Policia.  Tenim entès,  al  menys jo  tinc  entès,  que en els  processos de
selecció no poden participar els regidors de les àrees, de cap àrea, cap regidor, llavors
ens agradaria saber, perquè tenim entès que en aquest procés si que hi ha participat
el regidor, si és perquè era un procediment especial o per quin motiu.  I llavors per
últim,  en  aquest  punt  ens  agradaria  saber  si  els  seleccionats  compleixen amb les
condicions exigides per participar a les proves d’accés, és a dir, disposar del BTP, de
permís de conducció superior a 125 cc i el nivell de català exigit.  
 
- senyor Pujol:  Si, li farem un informe en el proper Ple.
 
- senyor Fernández:  Li portarem un informe, però a mi em sembla molt que en aquest
govern, en això hem innovat molt poc, em sembla molt que hem innovat molt poc en
aquests procediments, estem igual com ho hem fet sempre.
 
-  senyora  Recio:  Jo  no he posat  en dubte  que s’hagi  innovat  o  no,  només unes
qüestions que ens agradaria aclarir.
 
- senyor Fernández:  Doncs contestarem tot per escrit, perquè com que ha fet vàries
preguntes, intentarem analitzar-lo tot i li contestarem tot per escrit.
 
- senyora Recio:  Una altra cosa, la policia local disposa de dos vehicles sense retolar,
si no m’equivoco són dos, fa poc se'n va adquirir un.  Respecte aquests vehicles ens
agradaria saber si hi ha alguna regulació sobre el seu ús, és a dir, en quines situacions
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i  circumstàncies es  poden utilitzar,  qui  els  pot  utilitzar,  si  només el  poden utilitzar
agents de la policia o també els poden utilitzar altres membres del consistori,  com
poden ser regidors, ens agradaria saber si es porta un control sobre l’ús que es fa dels
mateixos, és a dir, quan s’utilitza, qui l’utilitza, perquè s’utilitza, el quilometratge i el
consum i per últim, si s’ha donat alguna vegada alguna situació de no poder portar a
terme  alguna  operació  policial  perquè  els  vehicles  s’estaven  utilitzant  per  altres
activitats no fetes per agents de la policia.
 
- senyor Pujol:  Li contestarem el proper ple.
 
-  senyora  Recio:  Molt  bé.  Continuo,  senyor  Pujol  disposem  d’un  pla  actualitzat
d’actuacions municipals en relació a una emergència per incendi forestal?
 
- senyor Pujol:  L’Infocat.
 
- senyora Recio:  L’infocat em sembla que diu que s’ha de disposar, en segons quin
municipi, d’un PA, em sembla que li diuen.
 
- senyor Pujol:  Si, però ha canviat.  Segons ens va informar el Conseller a l’última
reunió que varem tenir aquí de la Junta de Seguretat local, ens varen dir que s’havia
aprovat per part de Protecció Civil un nou tipus de pla que contempli tots els plans
genèrics del municipi i estem amb aquest, esperant com es resolt aquest tema.  Tenim
un pla, tenim el pla Infocat igual que tenim tots els plans que s’estan actualitzant i que
s’estan revisant,  set plans em sembla que són.
 
- senyora Recio:  O sigui que aquest pla ara mateix està en revisió?
 
- senyor Pujol:  No li sabria dir, ho he de consultar, no tinc les dades aquí, però està
fet.
 
-  senyora Recio:  Molt  bé d’acord.  Senyor Pujol,  el  dia 22 de juliol,  Palafrugell  es
trobava en zona d’alt risc d’incendi, segons comunicat de protecció civil, és veritat?
 
- senyor Pujol:  No ho recordo, però sí possiblement el CECAT.
 
- senyora Recio:  Molt bé, es varen prendre algunes mesures per aquest fet, d’estar en
alt risc.
 
- senyor Pujol:  A part de, crec, enviar-los-hi a tots vostès els comunicats, tal i com he
anat fent, tots els que he rebut per part del CECAT, tant sigui per neucat, com per risc
d’incendis, com per risc de vent, com per risc d’inundacions, a tots els regidors, als
caps d’Àrea, es va activar el pla de prealerta de l'Infocat.  
 
- senyora Recio:  O sigui, que a part d’això, mesures, diguem-ho així, més concises de
l’Ajuntament.
 
- senyor Pujol:  Les que el mateix Pla determina.
 
- senyora Recio:  Les que el  Pla determina, que són avisar als regidors i  als caps
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d’àrea.
 
- senyor Pujol:  No, això ho vaig fer jo, igual que ho he vingut fent durant aquesta
legislatura, avisar-los a vostès i a tots els caps d’àrea. El que es va fer va ser el que
marca el protocol del Pla Infocat a la fase de prealerta, si vol li farem arribar el Pla i
vostè podrà comprovar quines són.
 
- senyora Recio:  D’acord, però estàvem, si no recordo malament i ho tenia mal entès
estàvem  en  alerta,  no  en  prealerta,  primer  hi  va  haver  un  primer  comunicat  de
prealerta i desprès un segon comunicat d’alerta.
 
- senyor Pujol:  Doncs sí, varem estar uns dies amb alerta i inclús hem estat amb el pla
Alfa,  a  les Gavarres,  no fa gaires dies,  en què estava prohibida la  circulació  amb
vehicles i es recomanava que les persones no hi transitessin per el lloc, va haver-hi
dos vehicles de protecció civil que coordinats amb Mossos d’Esquadra i agents rurals,
varen estar controlant accessos.
 
- senyora Recio:  D’acord. Desprès per acabar, senyor Pujol, ens sembla molt bé que
vostè sigui un voluntari que se’n vagi a la Jonquera quan allà hi ha uns incendis que
varen ser terribles, i amb els quals avui, hem aprovat una moció, però des de l’Entesa
entenem que la  seva  obligació,  estant  Palafrugell  en  situació  d’alerta,  era estar  al
municipi, llavors només saber si vostè va informar, no sé si tenia obligació o no, això
és una altra història, però si va informar a l’Alcalde o algun membre del consistori de la
seva absència.
 
- senyor Pujol:  Evidentment l’Alcalde estava informat del que estàvem fent, ens varem
traslladar a Figueres, ens varem posar a disposició del Conseller i ens varem posar a
disposició del centre de coordinació d’emergències que hi havia a Figueres.  El cap de
la Policia va assumir la tasca de si havia algun incendi aquí, crec que allà varem poder
treballar  i  varem  poder  fer  actuacions  importants,  es  va  acompanyar  un  metge
d’urgència a Portbou amb un dels vehicles de protecció civil, es va acompanyar a dues
empreses de telefonia per anar a reposar les antenes que hi havia a la Jonquera, just
a sobre de la Jonquera, sota la nostra responsabilitat, varem acceptar-ho i varem fer-
ho  plenament  perquè  teníem  els  vehicles  adequats  i  Palafrugell  no  va  tenir  cap
incident, si hi hagués hagut algun incident a Palafrugell estàvem prou coordinats per
haver-ho sol·lucionat.  No crec que el regidor sigui la persona que hagi d'anar a apagar
foc..
 
- senyora Recio:  Apagar foc no, però a donar directrius polítiques si.
 
- senyor Pujol:  Estava delegat al Cap.
 
- senyora Recio:  Al Cap de la Policia, delegar-li funcions polítiques?.
 
senyor Pujol:  Són tècniques, perdoni senyor Alcalde, en un incendi no hi ha decisions
polítiques  senyora  Recio,  en  un  incendi  mana  única  i  exclusivament  el  Cap  de
Bombers, única i exclusivament, és qui té les competències.
 
- senyora Recio:  Tampoc el Cap de la Policia. D’acord ja està.
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- senyor Fernández:  En qualsevol cas, el regidor actua per delegació de l'Alcalde i per
tant si tenia permís per marxar, si passava alguna cosa aquí, el que finalment ha de
donar la cara és l’Alcalde, ell  actua per la delegació i si ell  no hi és, hi seria jo, jo
estava aquí  i sabia que havia anat allà, i sabia que havien tornat a les dotze de la nit,
aquella mateixa nit i també m’han fet arribat, ens han agraït, que des de l’Ajuntament
de Palafrugell, els de Protecció Civil fossin allà.
 
- senyora Recio:  Si, si, jo només volia un aclariment sobre això, ja està.  Desprès per
acabar una altra cosa. Fa pocs dies que va sortir la sentència al Jutjat del contenciós
administratiu, en la que la part demandant era el senyor Manuel Martínez Morcillo. En
aquesta sentència el Jutge ha resolt retornar-li, els més o menys els tres mil euros que
se li  varen  retirar  en concepte  de complement  específic  i  a  més  ha condemnat  a
l’Ajuntament a pagar les costes.  Aquesta retirada que va fer per acord de Ple, que es
va votar al Ple de 31 de gener de 2012, en el qual l’Entesa es va abstenir,  es va fer en
base a uns càlculs sobre aquest mateix complement específic i en aquell mateix Ple
l’Entesa  demanava  un  informe  de  com  s’havien  dut  a  terme  aquells  càlculs. 
Sol·licitaríem una altra vegada un informe de com s’han dut a terme o com es varen
dur a terme en aquell moment els càlculs per fer-li la retirada del complement i ja està,
aquí ho deixaria.
 
- senyora Zaragoza:  El complement específic es va disminuir, va passar per comissió
paritària.  Comissió paritària va entendre que s’havia de fer una valoració del lloc de
treball tal com diu l’Estatut del treballador i es va suspendre la comissió paritària per
acordar-ho.  Es va fer un informe des de tres àrees, secretaria, intervenció i assessoria
jurídica, que és l’informe que avalava la disminució d’aquest complement específic.  El
jutge ha resolt que no hi ha hagut una valoració del lloc de treball, però a l’informe hi
és, hi ha l’informe d’aquestes tres àrees que li podem fer arribar i que ha estat en
l’expedient des que vostès ho varen sol·licitar, potser se’ns va passar de donar-li còpia
d’aquest informe.
 
- senyora Recio:  Doncs si us plau ens ho facin-ho ara i ja de pas, agrairíem que la
mateixa informació que demanem nosaltres que se’ls faci arribar a tots els grups.
 
- senyora Zaragoza:  Molt bé.
 
- senyora Rivas:  Jo reclamaria un informe que hi ha pendent del senyor Vencells,
sobre la  Nit  de l’esport.  És un informe que vostè  va entregar  al  Grup  d’Esquerra
Republicana  al  mes  de  maig,  que  en  el  Ple  del  mes  de  juny,  nosaltres  li  varem
reclamar  i  que  en  el  Ple  del  mes  de  juliol  encara  l’estem  esperant.  Per  tant,  li
demanaria que ja que portem tres mesos de retard ens el fes arribar abans de l’agost. 
Un prec molt curt, potser una mica tonto, però que crec que val la pena.  Avui no és
dijous, i la convocatòria del Ple posa dijous dia 31, per tant, agrairíem que quan passin
un copiar i pegar, qui fa la ordre del dia la faci correctament i posi dimarts.
 
- senyor Fernández:  En qualsevol cas, això no ho fa l’Alcalde.
 
-  senyora  Rivas:  Una  pregunta,  aquesta  si  que  l’hauria  de  respondre  el  senyor
Alcalde.  Pensa aquest equip de govern i l’Alcalde convocar el Ple sobre l’estat de la
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població?  Si pensa ajornar-lo, aquest es superposarà amb el Ple dels pressupostos i
si no el pensa ajornar i no el pensa fer, és que entenem que han decidit interrompre
aquesta tradició que havíem instaurat conjuntament.  Creiem que amb una situació de
crisi  econòmica  i  social,  com  està  passant  actualment,  val  la  pena  reflexionar
conjuntament des de tots els grups sobre la marxa de les coses i al menys fer-ho dues
vegades l’any, amb el Ple de l’estat de la Vila i amb el Ple dels pressupostos.
 
- senyor Fernández:  Bé, aquí seré clar i contundent, no pensem fer el Ple de l’estat de
la Vila. Nosaltres entenem, vostè diu una tradició, en tot cas una tradició de l’anterior
govern. Les tradicions estan també per trencar-les. Nosaltres també entenem que en
aquest  cas,  farà un Ple extraordinari  que farem en els  pressupostos i  que serveix
evidentment per fer tot el debat sobre l’estat de la Vila i entenem que aquell debat, el
format que hi havia, servia bàsicament, si vostè agafa les actes dels últim plenaris en
aquest sentit, servia bàsicament per fer un acte de auto propaganda per un costat del
govern,  i  per  l’altre  de  l’oposició,  perquè  finalment  no  acabava  en  cap  mena  de
proposta, ni  resolució, eren debats que servien per això.  Aleshores, nosaltres hem
entès que més enllà de fer un debat que hagués tocat de fer-lo al mes de juny, hem
entès que no, era millor mirar d’establir esforços en el dia a dia i dedicar-lo més a la
gestió diària i en tot cas en el ple de pressupostos, allà segurament, com cada any
passa, en el ple de pressupostos, parlem de tot, no parlem només de números i per
tant no té massa sentit fer dos plens molt similars. Perquè si vostè agafa el ple de
pressupostos dels diferents anys i el ple de l’estat de la Vila, deixant a part el tema de
quantificació  numèrica,  el  que  era  d’actuacions  i  prioritats,  eren en  tots  dos  plens
bastant similars.  Per tant, a la pregunta que ha fet, la resposta és que no pensem fer
el ple de l’estat de la vila.
 
- senyora Rivas:  Ens sap greu, ens sap greu no fer-lo i més en el moment que estem
visquen i respecte al motiu que vostè expressava de que no s’arribaven a propostes
concretes, sempre podíem haver pactat modificar el format del ple i arribar a propostes
concretes, ens sap greu que no es faci.  
Un prec,  segons ens han dit,  un regidor  de l’equip de govern va manifestar  unes
àmplies crítiques sobre el  seu cap d’àrea en una reunió de veïns i  veïnes.  Unes
amplies crítiques tant pel que fa a la feina del Cap d’Àrea, tant pel que fa al seu sou,
arribant a comparar-se, ell mateix, amb aquest Cap d’Àrea.  No ho entenem, no ho
entenem que això succeeixi i per tant, pregaríem, per una banda, si aquestes crítiques
han de continuar,  que es prenguin l’acció  necessària  que cregui  el  govern,  contra
aquest cap d’àrea i en el cas que no es prengui cap acció contra el Cap d’Àrea que
deixin de criticar-lo públicament.
 
- senyor Fernández:  A mi se’m fa molt difícil, és un prec i no s’identifica res, per tant,
jo hauré d’investigar-ho.
 
- senyora Rivas:  De la mateixa manera que hem dit que no posàvem els noms de les
persones que han presentat les instàncies, jo crec que per educació jo no haig dir el
nom del regidor, el regidor ja ho sap.  Per tant, crec que és ell que hauria de dirigir a
vostè.
 
- senyor Fernández:  Espero que si algun regidor se sent per al·ludit m’ho digui en
privat, perquè ara mateix jo no.
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- senyora Rivas:  Espero, que aquest regidor sigui prou honest com per manifestar-li a
vostè en privat.  
Fa  un  mes  i  mig  vostès  anunciaven  per  la  premsa  la  creació  de  75  llocs
d’estacionament a la Plaça del Pins a Llafranc i en aquells moments, si no recordo
malament, això era el 14 de juny, procedien a l’arranjament i la senyalització d’aquest
pàrquing. Ara una sentència del jutjat, els anul·la cautelarment l’ús d’aquest pàrquing,
per una demanda que ha posat el propietari del terreny i en el qual el Jutjat li dona la
raó en aquest  propietari  i  vostès no poden utilitzar,  com equip  de govern,  segons
m’han dit, val, vostès no poden utilitzar de forma cautelar, bé, cautelarment no poden
utilitzar  l’ús  del  pàrquing.  La  pregunta  és  ens  poden  explicar  el  contingut  de  la
sentència i si realment vostès no sabien que aquest terreny tenia un propietari, perquè
ens costa d’entendre i per altra banda, si aquest pàrquing no es pot utilitzar en aquests
moments,  quina  despesa  ha  suposat  per  l’Ajuntament  l’arranjament  i  adequació
d’aquest espai?
 
- senyor Fernández:  Primer no és un problema de propietari,  el terreny té propietari i
la sentència no ve com a reclamació del propietari, en tot cas la sentència ve com a
reclamació dels veïns que entenen que aquest pàrquing els pot afectar.  Aleshores, al
final  amb varies actuacions varem eliminar una part  del  impacte i  una part  de les
possibles molèsties, i això va comportar inclús eliminar una sèrie de places, els veïns
varen anar per la via judicial, hi ha una suspensió cautelars, que estava subjecte, si no
recordo malament, a una fiança que s’ha de dipositar avui, que no tenim constància
formal que s’hagi dipositat, no ho sabem, si la fiança no la dipositen, de 60.000 euros,
automàticament la suspensió cautelar s’aixecarà i es podrà fer servir l’aparcament.
La voluntat política era trobar una alternativa d’aparcament provisional a Llafranc que
segurament que molta gent ho hem intentat, i varem buscar un aparcament, un espai
que  era  urbà,  com  molts  casos  que  tenim  d’aparcaments  en  terrenys  urbans  a
Palafrugell, inclús de forma provisional.  El que passa en aquest cas, és que no és el
propietari el que ha impugnat, perquè tenim un conveni signat amb el propietari, sinó
que han sigut els veïns, els que han entès que aquest pàrquing durant dos mesos els
hi podria causar moltes molèsties.  A veure com acaba, en qualsevol cas, si finalment
dipositen la fiança evidentment que aquest aparcament no el podrem fer servir i haurà
sigut un intent del propi govern intentar trobar una sortida a una manca d’aparcament a
Llafranc que no ha funcionat.
 
- senyora Rivas:  Li agrairíem, sis plau, que ens fes arribar, com s’ha resolt aquest
conflicte, jo ja he dit que ens expliquessin la sentència perquè no coneixia exactament
el contingut, i per tant de quina manera es resoldrà aquest conflicte i que la propera
vegada intentin negociar millor amb els veïns abans d’arribar als jutjats.
 
- senyor Fernández:  Bé, és interlocutòria, no és sentència.
 
- senyora Rivas:  Ah, és interlocutòria, val.  És cautelar.
 
-  senyor  Fernández:  Amb els  veïns  nosaltres  varem intentar,  però  vostè  sap  que
cadascú intentar defensar els seus interessos. Què ens hagués passat a nosaltres si
els veïns del Camí Fondo haguessin demanat que no fos aparcament?, segurament
que quan varem decidir posar l’aparcament allà, segurament el govern no va anar a
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negociar amb els veïns confrontants de si es podia posar l’aparcament.  Aquests veïns
han reclamat i estarem al que la justícia ens digui, però crec que la voluntat del govern,
suposo  que  això  si  que  és  compartida,  era  trobar  una  sortida  a  la  mancança
d’aparcament a Llafranc.  Que surt malament al final, doncs bé, ho acceptarem i ja
està.
 
- senyora Rivas:  Una altra pregunta, actualment al carrer Concòrdia la senyalització
és de prohibit el pas excepte veïns, creiem que durant dos dies seguits es varen fer
controls de radar de velocitat,  no és això una contradicció,  si  el  carrer diu que no
poden passar-hi cotxes, com és que es fan controls de velocitat?  Entenc que estem
entrant en una contradicció, si el que volen és fer control de velocitat per donar-li pas,
canvi la senyalització.
 
- senyor Pujol:  El carrer Concòrdia és una herència del passat, que es va prometre a
unes persones que es faria un carrer privat, i no ha sigut un carrer privat.  Hi ha hagut
queixes del carrer Concòrdia en el sentit que la velocitat era molt alta, es va posar un
control de radar per mirar la velocitat a la que passaven els vehicles, que és vint-i-tres
màxim, quilòmetres per hora, i per tant, les queixes no estan fonamentades i estem
pendent i vostè ho sap senyora Rivas, amb el pla de mobilitat de mirar com resolem
aquest problema i els rètols que hi ha allà, a banda, en sembla que del de prioritat de
vianants, són els mateixos que varen deixar vostès.
 
- senyora Rivas:  Jo li demano, li demano si us plau al senyor Alcalde, que li demani al
senyor regidor que retiri el que ha dit, què es va prometre un carrer privat.  Aquí no
s’ha promès mai un carrer privat.
 
- senyor Fernández:  Home, prometre no sé si és la paraula prometre, però que algú
tenia entés que allò seria un carrer privat, això si que li puc garantir, perquè a mí m’ho
han dit.
 
- senyora Rivas:  Però és que una cosa és que un carrer no tingui circulació, com té el
carrer Caritat, el carrer Caritat també és un carrer privat?
 
- senyor Fernández:  No.
 
- senyora Rivas:  Si us plau.
 
- senyor Pujol:  Ho retiro, no tinc cap inconvenient en retirar-ho, el que sí que se’ls hi
va prometre i se’ls hi va cobrar és una pilona que m’han informat avui, que se’ls hi va
cobrar una pilona que havia d’anar a l’entrada del carrer Concòrdia, que l’han pagada i
no es va instal·lar, això si que li puc dir, perquè m’ho han dit abans d’arribar al Ple.
 
-  senyora  Rivas:  S’informi  bé  senyor  Pujol,  no  li  retrauré  aquí,  però  busqui  la
documentació.  Busqui  la documentació i  s’informi  sobre el  tema de la pilona i  els
diners no retornats, s’informi vostè bé abans de fer aquestes afirmacions.  Jo l’únic que
he posat a sobre la taula és una contradicció, si un carrer diu que és prohibit passar no
s’han de fer controls de radar, s’ha de posar un policia que multi a la gent que passa i
sobretot als que van molt ràpid a primera hora del matí.
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- senyor Fernández:  Diu prohibit passar només veïns.
 
- senyor Pujol:  Estar prohibit passar excepte veïns.
 
- senyora Rivas:  I els veïns són els del carrer.  Es que no té gaire sentit.
 
- senyor Fernández:  També poden anar amb molta velocitat.
 
- senyora Rivas:  Però si tenen el garatge allà, com aniran amb excés de velocitat si no
tenen temps d’agafar-la, si us plau, és de sentit comú.  És igual deixem-ho estar.  
Si no recordo malament totes les àrees que fan hores extres han de comunicar-ho i
s’ha d’aprovar per acord de Junta de Govern Local, segons tenim establert en el pla
d’austeritat, això està passant en totes les àrees?
 
- senyor Fernández:  Això està passant, en Junta de Govern estem passant acords
d’aquest tipus.
 
- senyora Rivas:  En totes les àrees?
 
-  senyor  Fernández:  Be,  jo  en aquest  moment  no  sé si  en  totes  les  àrees,  o  en
algunes, però crec que no eren en totes.
 
- senyor Interventor:  Quan es feien actes com per exemple les Havaneres de Calella,
no  han  de  ser  totes  les  hores,  el  pla  d’austeritat  deia  que  aquest  tipus  d’actes
extraordinaris són els que s'han de passar.
 
-senyora Rivas:  Perfecte.  
Un prec més, l’Associació de veïns i veïnes de la Punxa fa la festa del barri aquesta
setmana, quan enganxaven els cartells de forma voluntària, com fan tots els veïns, a
darrera seu anava passant el del circ i anava tapant tots els cartells, el mateix dia,
automàticament anava passant, casualitats d’aquelles que passen, va passar el circ i
anava tapant tots els cartells de l’Associació de veïns, entenem i crec que estarem tots
d’acord, que per nosaltres és molt més prioritari una acció que porta una Associació de
veïns que ho fa de forma voluntària, amb la qual l’Ajuntament hi col·labora, que serveix
per la dinamització i la cohesió social i tot el que vulguem que no pas un circ.  Els hi
pregaríem, si podem establir algun tipus de mesura, d’acord amb el circ, de la mateixa
manera  que  a  l’anterior  mandat  de  que  pengéssim  els  cartells  als  fanals  perquè
posaven  impediments  a  les  voreres,  de  que  no  tapin  les  accions  que  no  estan
passades.  Crec que les entitats del poble tenen molt clar, quan utilitzen les triades que
tenim, que no es tapen mútuament la cartelleria,  i per tant, que vingui algú de fora que
a més obté un benefici econòmic i ens tapi la cartelleria, ens sembla que hauríem de
trobar un mecanisme perquè aquesta gent del circ no ho fes.
 
- senyor Fernández:  Bé, una festa prioritària com vostè diu, es veritat, precisament la
Punxa, a l’anterior mandat varen deixar de fer la festa quan vostè governaven.
 
-  senyora  Rivas:  Però  es  que sempre  fem el  mateix,  fem moviola,  escolti  vostès
governen i nosaltres estem a l’oposició.  Moltes coses varem fer malament per estar a
l’oposició, veurem d’aquí a tres anys qui està aquí i qui està allà.
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- senyor Fernández:  Segur, però vull dir que la Punxa  precisament, quina casualitat
que sigui aquesta.
 
-  senyora Rivas:  Si,  bé, però això no té res a veure amb el fet que els hi  tapi  la
cartelleria,  però  em  sembla  que  últimament  tendeixen  a  contestar  coses  que  no
preguntem.
 
- senyor Fernández :  No, no es preocupi.
 
- senyor Rangel:  Senyora Rivas, jo no generalitzaria d’aquesta manera tant exagerada
perquè a les nou del matí es tapen els primers, a les deu es tapaven els altres i a les
onze jo ja els tenia assentats aquí i aquí, amb tot el que comporta, i amb tots els meus
desitjos voldria que d’aquí vint anys vostè estigués encara aquí, el que no voldria es
que fos regidora de Medi Ambient, perquè hauria de negociar la propaganda com han
negociat els dos Xaviers d’aquest costat d’aquí, la propaganda del circ..
 
- senyora Rivas:  Li asseguro que d'aquí vint anys no serè aquí.
 
- senyor Rangel:  Li asseguro que és complicadíssim,  surts amb el blanc i al cap d’un
moment hi ha un gris i al darrera has d’estar traient la propaganda amb la brigada, per
tant, hi estem a sobre, s’està vigilant s’ha parlat amb la gent de al Punxa, s’ha parlat
amb la gent del circ i s’està mirant de trobar l’acord perquè en els tòtems aquests a on
hi ha això no hi hagi aquesta súperposició de propaganda una sobre l’altra.
 
- senyora Rivas:  Jo crec que he fet un prec en un to molt positiu i molt conciliador, i
m’he sentit totalment atacada per vostès i crec que era molt conciliador, molt positiu i
era un prec, era demanar que s'intentés trobar una solució, no sé si és que a vegades
no m'explico bé, o el meu to de paraula és una mica fort, no ho sé.  
M’agradaria tornar a parlar del foc, del foc i del incendi.  El millor foc forestal és el que
no s’ha d’apagar, perquè no s’encén i tots estem d’acord que la prevenció és crucial i
que l’avançament  del foc si no s’encén és decisiu i amb les circumstàncies extremes
que nosaltres vivíem, com deia la regidora Ana Recio, els dies 22 i 23, si no recordo
malament fins el 24, que estàvem en situació d’alerta, a mi m’agradaria saber quan es
va activar el Pla Alfa, en quin dia es va tallar l’accés a les Gavarres?
 
- senyor Pujol:  Li farem arribar, però si no recordo malament em sembla que va ser un
dia que estava previst en dos dies i només va ser un dia, es va desactivar a l’endemà
al matí.
 
- senyor Fernández: Ja li farem arribar això.
 
- senyora Rivas:  Per tant, demanaria si m’ho poden fer arribar per escrit, perquè fa
anys en circumstàncies semblants ho havien fet, tallar l’accés a les Gavarres i Llofriu i
m’agradaria saber el dia que es va activar el pla.
 
- senyor Pujol:  Em sembla que li  vaig enviar un correu, que li  posava que s’havia
activat el Pla.
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- senyora Rivas:  Potser, però m’agradaria que me’l pogués tornar a reenviar, sis plau. 
Un altre tema, estic a punt d’acabar.  Quin dia es va obrir la circulació rodada i les
places de l’aparcament del pàrquing de la Sarfa, si ens ho podem posar per escrit,
voldria saber la data sis plau. .
 
- senyor Fernández:  Crec que va ser a mitjans de juliol, la primera setmana de juliol,
però no sé el dia.
 
-senyora Rivas:  Si ens poden fer arribar per escrit, la data de l’obertura tant del trànsit
rodat, de la circulació rodada del carrer Girona, com de les places d’aparcament.  I
l'última pregunta és que en el mes de febrer la Generalitat ens devia al voltant de
quatre  milions  d’euros  i  escaig,  en  aquell  Ple  l’Alcalde  ens  va  dir  que  tenia  el
compromís de la Generalitat de pagament pel Ple del mes de maig, la pregunta és,
s’ha fet algun avanç de pagament i quin és el deute actual que manté la Generalitat
amb l’Ajuntament.
 
-  senyor  Fernández:  Doncs  a  risc  d’equivocar-me  em  sembla  que  estem  com
estàvem, similarment, molt similarment, malauradament i a tristesa nostra estem com
estàvem al mes de febrer, hi han converses, hi estem parlant però la previsió que hi
havia és que durant el mes de maig es volien fer uns avançaments i no han arribat, el
que si que ens ha arribat ha sigut que aquest juliol, el tema de concerts i això no es
paga i per tant estem com estem.
 
- senyora Rivas:  Si el concert de les entitats del tercer sector no les pagaran, dubtem
que ens paguin a nosaltres.  Continuarem, crec que és obligació de tots,  continuar
insistint en aquests quatre milions d’euros que ens deuen.  
 
- senyor Vilà:   Tenia moltes preguntes a fer, he retallat durant el Ple per no fer-ho tant
llarg,  però  es  que  les  últimes  intervencions  m’han  provocat  que  demani  precs  i
preguntes de forma extensiva.  Li demanaria al regidor de la Policia, que demani com
es fa una liquidació d’un obra perquè jo no li explicaré, però que demani com es va fer
la liquidació de l'obra del carrer Concòrdia, perquè pels comentaris que ha fet, sembla
que algú se’ls hagi posat a la butxaca, m’agradaria que s’informés i que en els pròxim
Ple ho expliqués i ho retirés això que ha dit.  Això és un prec i no necessito resposta.
 
- senyor Pujol:  Puc contestar que venint cap aquí, hi ha hagut una persona que viu al
carrer Concòrdia que m’ha dit que havien pagat una pilona i que no s’havia posat.
 
- senyor Vilà:  Vostè sap que els comentaris de carrer s’han de corroborar i llavors
demani als serveis tècnics, al senyor regidor d’Obres i a altres regidor que saben com
es fa una liquidació que no es pot dir que s’ha pagat una pilona i no s’ha posat.  Si no
s’ha posat, no s’ha pagat, funciona així, no sé si li han ensenyat o sinó ho demani si us
plau, però crec que aquest comentari és una mica desafortunat.
 
- senyor Fernández:  Mirem la liquidació de l’obra. 

- senyor Vilà:  Llavors un altre prec pel senyor Alcalde.  Això que ha comentat del barri
de la Punxa, que es va deixar de fer durant l’anterior mandat, evidentment si, no li puc
pas negar però no culpi  a l’anterior  equip de govern, sinó demani  principalment al
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President i als diferents membres de l’Associació perquè ells mateixos varen acordar
deixar de fer la festa, perquè no tenia sentit de fer una festa on la majoria de la gent
del barri no hi participava. Si us plau, no faci aquest comentari perquè crec que està
una mica desafortunat, i llavors demanar quin paper té l’Ajuntament en aquesta festa
aquest any?
 
- senyor Fernández:  La festa en aquest Barri, nosaltres hem recuperat la fórmula que
hi havia inicialment que era fer la festa de col·laboració amb la pròpia Associació.  És
veritat que moltes festes, quan es deixen de fer, sovint és perquè la pròpia Associació
no  és  capaç de tirar  endavant,  però  és  veritat  que  l’anterior  govern,  no l’anterior,
l’anterior,  en aquests casos durant dos anys va intentar posar-se al  capdavant per
intentar garantir les festes, en aquest cas a la Punxa, La Sauleda i el Mas Mascort, fins
que finalment la pròpia associació va decidir que no i que no es va fer. En aquest cas
l’Ajuntament el que fa és que col·labora, dóna la subvenció com a la resta d’entitats i
per tant la pròpia Associació és la que contracta i la que fa les activitats i l’Ajuntament
col·laborem en  l’organització  de  la  festa  i  aportem la  subvenció  com tenen  altres
entitats.
 
- senyor Vilà:  Gràcies per la resposta que és el que també es va fer l’últim any que és
va fer, quan era regidor de barri, tant a la Sauleda, com a la Punxa, aquest mateix
model que vostè ha explicat.  Teníem més preguntes, a la resolució 1793, del 16 de
juliol, es fa una demanda del polígon d’actuació 1.13 del Piverd Sud, suposo que deu
ser tota la banda de l’escola Piverd,  pel  mal estat de les voreres.  Llavors,  el curs
comença al setembre i m’agradaria saber com està aquest requeriment i com està tota
la vorera que sembla que hi han trobat defectes.
 
- senyor Fernández:  Bé en tot cas el contestarem, si està el requeriment fet, haurem
de  veure  exactament  els  serveis  tècnics  que  ho  estan  gestionant,  però  si  la
preocupació que vostè té pel tema d’incidència sobre el curs escolar, és la mateixa
que compartim nosaltres, per tant, primer intentarem saber què s’està fent i si més no,
intentar gestionar i activar perquè estigui fet quan toca.
 
- senyor Vilà:  Un altre tema que no pot esperar al proper Ple, la Resolució 1769, del
12  de  juliol,  sembla  que  per  la  banda  de  l'Àrea  de  Serveis,  es  va  trobar  que  la
Comunitat Vinya Vella, va tancar el carrer Port Pelegrí i se li ha fet un requeriment el
12 de juliol, tenien 10 dies per fer al·legacions i m’agradaria saber si aquesta cadena
s’ha retirar o encara està tancada a l’ús públic.
 
- senyor Rangel:  Estem en tractes amb el gestor de la comunitat, amb un procés de
normalització d’una situació que històricament ha costat molt  de desencallar,  en el
sentit  de  fer  desaparèixer  de  la  via  pública,  aquells  ferros  que  hi  havia  i  aquells
cadenats que particularitzaven tot un aparcament, al voltant d’unes cinquanta places a
l’alçada del carrer Port Pelegrí.  Hem pactat els processos diguem-ne formals, en els
quals  ells  han  presentat  un  projecte  que normalitzarà  tota  aquell  situació,  a  partir
d’aquesta normalització s’haurà d’establir un conveni de com i quina manera aquest ús
d’aquests apartaments s’actualitza a segle XXI i desprès el que s’ha produït és que
com que no es treien aquestes cadenes, ni aquests pals amb el risc que comportava,
atès que els problemes de vialitat eren palesos, davant de la poca força que tenia el
president de la comunitat i  el gestor, l'administrador de la pròpia comunitat, ens va
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demanar que volia, perquè des de l’àrea de Serveis se’ls hi estava fent el requeriment
que allò s’havia pactat que s’havia de treure i que per tant, si allò no es treia nosaltres
iniciàvem  uns  procediments,  en  el  qual  la  subrogació,  entre  cometes,  d’aquelles
tasques s’haurien de dur a terme.  Això es va veure i es va parlar que el més correcte
era fer aquest requeriment i arrel d’aquest acord, és fa aquest requeriment per dir-los
que facin el favor de treure les cadenes i els pals que hi havien a la via pública i per
això vostè, a 12 de juliol veu això, tant de bo ho haguéssim fet tres setmanes abans
perquè  a  primers  de  juliol  ho  haguéssim  tingut  tot  normalitzat,  que  era  el  que
preteníem.
 
- senyor Vilà:  Gràcies per la resposta, em sento totalment contestat.  Llavors li voldria
demanar al regidor de la Policia, si pot, un prec, si avui li toca a ell, voldria saber si els
repartidors de correu, els que van en moto, tenen una dispensa municipal perquè no
respecten les normes de circulació. M’havien arribat queixes de gent,  d’infraccions,
però com que les queixes a vegades, sembla que les podem inventar, jo mateix els he
vist, podria assenyalar amb el dit tres persones, amb moto per sobre el carrer Caritat,
amb moto per  sobre les voreres,  ja  no dic  en contra direcció,  perquè a sobre les
voreres no hi ha contra direcció i alguna que ara no recordo, però m’agradaria que fes
alguna gestió amb l’oficina de correus d’aquí que si us plau respectin les normes de
circulació com tots els treballadors que han de fer encàrrecs pel municipi i m’agradaria
tenir coneixement d’aquestes gestions que fa amb l’oficina de correus.
 
- senyor Pujol:  Cap problema.
 
-  senyor  Vilà:  També  m’agradaria  fer  un  comentari  sobre  el  tema  del  foc.  Els
companys de l’Entesa ja, més o menys, m’han especificat el que volia dir, no crec que
la millor funció com a regidor de la Policia i Protecció Civil de Palafrugell, no com a
membre actiu de Protecció Civil, sigui anar apagar foc, crec que la seva tasca, com a
regidor de Palafrugell era estar aquí i donar el suport a tots els voluntaris de Protecció
Civil que hi anaven, però crec que el seu lloc era aquí. 
 
- senyor Pujol:  El màxim comandament de la Policia, és l’Alcalde i l’Alcalde estava a
Palafrugell.
 
- senyor Vilà:  Per tant, vostè va anar allà a títol particular o com membre de Protecció
Civil o com a regidor de la Policia.
 
- senyor Pujol:  Com a regidor de Protecció Civil,  igual que crec que li agradaria a
vostè que vinguessin d’altres persones que poguessin ajudar a un poble, a nosaltres,
si tinguéssim un incendis o tinguéssim qualsevol sinistre.
 
-  senyor  Vilà:  Evidentment no li  he discutit  que els  membres de Protecció Civil  hi
anessin, no el regidor al capdavant.
 
- senyor Pujol:  Jo crec, i perdoni, que si els regidors d’aquests Ajuntament estiguessin
més, o haguessin estat més per les àrees i haguessin trepitjat més les àrees i el carrer,
n’hi haurien que no seurien a l’altre costat i no  riurien.
 
- senyor Vilà:  Bé, i l’última pregunta, com última pregunta i també per vostè, si em
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podria passar quins torns de policia hi ha hagut durant aquest cap de setmana a les
platges, perquè això si, a un membre d’Esquerra que està a Llafranc normalment, no li
ha semblat veure massa, quan per exemple avui n’hi havia un parell.  Si em pot passar
el quadre de treball del cap de setmana a Platges.  
 
- senyor Pujol:  Li passarem.
 
- senyor Vilà:   Moltes gràcies, no tinc més preguntes les que tinc me les puc guardar
pel pròxim Ple.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les onze i cint
minuts de la nit.  En dono fe.
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